

Міжнародне гуманітарне право

анотований бібліографічний список
2025. – Вип. 22 (1 – 10 серпня). – 122 с.
(<http://nplu.org/article.php?id=423&subject=3>)

Зміст

Статті зі ЗМІ.....	1
Книги, статті з наукових періодичних і продовжуваних видань.....	111

Статті зі ЗМІ

1. **Американські християнські лідери зустрілися з євангельськими пасторами України** [Електронний ресурс] // RISU.ua : [вебсайт]. – 2025. – 4 серп. – Електрон. дані. *Подано інформацію, що 1 серпня у Києві відбулася стратегічна зустріч між євангельськими лідерами України та делегацією християнських лідерів зі США. Ініціатором події виступила Рада Євангельських Протестантських Церков України. До зустрічі долучилися й представники парламенту, органів виконавчої влади, місцевого самоврядування, а також сервісних і гуманітарних організацій. Йшлося про виклики, які постали перед Україною під час повномасштабної війни, зусилля щодо порятунку викрадених українських дітей із тимчасово окупованих територій (ТОТ). Учасники зустрічі погодились, що в умовах війни та відбудови України Церква має бути не лише духовним орієнтиром, а й стратегічним партнером у побудові моральної, стійкої та справедливої держави. Наголошено, що голос євангельських Церков — це голос біблійних цінностей і здорового глузду. І він має бути офіційно представлений на всіх рівнях влади.* Текст: https://risu.ua/amerikanski-hristiyanski-lideri-zustrilisya-z-yevangelskimi-pastorami-ukrayini_n157958

2. **Антонюк О. Науковий «Рамштайн» для України: як міжнародна коаліція допомагає відновлювати науку** [Електронний ресурс] / Олександра Антонюк // Дзеркало тижня. – 2025. – 6 серп. – Електрон. дані. *Йдеться про обговорення на Ukraine Recovery Conference в Римі ролі науки в*

процесі відновлення України після війни. Підкреслено важливість політичного визнання та системної підтримки української науки, зокрема через створення міжнародної коаліції та меморандуму про співпрацю. Проаналізовано нинішні проблеми – втрату дослідників, руйнування інфраструктури та необхідність цілеспрямованої допомоги. Також розглянуто шляхи покращання фінансування, інтеграції у глобальні ланцюги створення доданої вартості та формування культури взаємодії між наукою та бізнесом. Наголошено, що реальні зміни можливі лише за умов системних зусиль, державної підтримки та міжнародної співпраці. Текст: <https://zn.ua/ukr/UKRAINE/naukovij-ramshtajn-dlja-ukrajini-jak-mizhнародna-koalitsija-dopomahaje-vidnovljuvati-nauku.html>

3. **Археологія «руського міра»** [Електронний ресурс] // RISU.ua : [вебсайт]. – 2025. – 4 серп. – Електрон. дані. *Розглянуто агресивну ідеологію «руського міра», яка, прикриваючись Православ'ям, підмінює духовні цінності політичними маніпуляціями та імперськими амбіціями. Зазначено, що ця стаття була написана ще задовго до подій 2014 р. і опублікована в 2012 р. Тоді вже не можна було не помічати тенденцій до перетворення найбільшої в країні релігійної організації в псевдорелігійну єресь, яка підміняла собою православне вчення. Храми Божі перетворювалися на центри зомбування українців, де людям в голови вкладалося замість християнства містично-ідеологічне вчення «руського міра». Вказано, що і сьогодні під виглядом висловлювань релігійних авторитетів, людям згодують кінські дози імперської пропаганди за допомогою так званих «православних» ЗМІ. В результаті абсолютно збиті з пантелику віряни не здатні відрізнити духовності від ідеології, а православ'я від російського імперського шовінізму. Згодом відбулася практично повна підміна понять. Християнство замінено на російський імперський шовінізм. Наголошено, що суспільство повинно зробити чіткі висновки й не допустити повторення ситуацій, коли нелюдська ідеологія маскується під духовність, адже ціна такої помилки — надто висока. Текст: https://risu.ua/arheologiya-russkogo-mira_n157969*

4. **Богута Н. Житло, гроші, амністія для втікачів: експерти про умови повернення українських біженців** [Електронний ресурс] / Наталія Богута // Fakty.ua : [вебсайт]. – 2025. – 7 серп. — Електрон. дані. Зазначено, що за межами України наразі перебуває 5,6 млн осіб. «Фокус» запитав у експертів, чи очікувати на повернення людей до завершення війни та яка кількість взагалі може повернутися. На думку президента Всеукраїнської Асоціації з міжнародного працевлаштування Василя Воскобойника, закінчення військових дій стане точкою, коли українські біженці за кордоном почнуть замислюватись над поверненням. За його словами, окрім безпекового питання, на повернення біженців впливатимуть й інші чинники: наявність житла, роботи та інфраструктури, котра дозволяє нормально жити. Зауважено, що також важливим чинником є налагоджена комунікація з українцями за кордоном через консульства, онлайн-платформи, спільноти, і, крім того, амністія для осіб, які незаконно виїхали з території України. Текст: <https://focus.ua/uk/economics/718246-eksperti-nazvali-golovni-chinniki-vplivu-na-povernennya-ukrajinskih-bizhenciv>

5. **Богута Н. Міграція не зупиниться: чому українці продовжують виїжджати та коли і скільки повернеться в Україну** [Електронний ресурс] / Наталія Богута // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 7 серп. — Електрон. дані. Зазначено, що кількість біженців, які перебувають за межами України, на початок липня, відповідно до даних Організації Об'єднаних Націй (ООН), становила 5,6 млн осіб. У липневому Інфляційному звіті Національного банку України (НБУ) йдеться, що швидкість зворотної міграції залежатиме від безпекових ризиків. Там зауважили, що в 2025 р. очікується чистий відплив приблизно 200 тис. осіб за кордон, така ж цифра у звіті і стосовно відпливу в 2026 р. Тим часом, на думку експертів НБУ, чисте повернення розпочнеться лише у 2027 р. (орієнтовно 100 тис. осіб). «Фокус» детально дослідив демографічну прірву, в якій опинилась країна під час війни, чому українці продовжують виїжджати за кордон, чи можна змінити ситуацію з відпливом населення на краще, а також скільки біженців можуть

повернутися після війни. Текст: <https://focus.ua/uk/economics/718189-yak-ukrajina-vtrachaye-lyudey-i-chi-mozhna-zupiniti-migraciyu-ukrajinciv-za-kordon>

6. **Богута Н. Тікають від війни: експерти оцінили, скільки людей втратить Україна через міграцію в 2025 році** [Електронний ресурс] / Наталія Богута // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 8 серп. — Електрон. дані. *Як повідомили в Інфляційному звіті Національного банку України (НБУ) за липень, у 2025 р. Україну можуть залишити 200 тис. осіб. Проте насправді кількість українських мігрантів, які їдуть до інших країн у пошуку стабільності та мирного неба, може бути більшою. Як зазначив виконавчий директор Центру економічної стратегії (ЦЕС) Гліб Вишлінський, за підсумками 2025 р. таких мігрантів може бути понад 300 тис. На думку експертів, хоча повністю зупинити відтік громадян під час війни неможливо, держава може пом'якшити його наслідки та створити умови, які спонукатимуть українців залишитися або повернутися після її завершення. За словами президента Всеукраїнської Асоціації з міжнародного працевлаштування Василя Воскобойника, на жаль, наша країна не спроможна забезпечити високий рівень життя, забезпечити житлом і роботою населення України, і поки війна не закінчиться, змінити щось на краще навряд чи вдасться.* Текст: <https://focus.ua/uk/economics/718338-sotni-tisyach-bizhenciv-chomu-z-ukrajini-cogo-roku-vijidut-tisyachi-rodin-i-chi-mozhna-zupiniti-migraciyu>

7. **Бурдейна О. Підірвали стратегічну присутність РФ: які наслідки зламу субмарини "Князь Пожарський", — медіа** [Електронний ресурс] / Олена Бурдейна // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 4 серп. — Електрон. дані. *Як повідомило медіа "The Times", Головне управління розвідки Міністерства оборони України (ГУР МО України) провело спецоперацію з викрадення даних підводного човна "Князь Пожарський" РФ, і це суттєво підірвало військові та регіональні спроможності Кремля. Причина проблем РФ — витік інформації про цілий клас атомних субмарин, які стосуються безпеки та дій в Арктиці. Українці дістали файли зі списками екіпажу, бойовими інструкціями, технічними схемами, показниками живучості, а*

також інженерні звіти та оперативні графіки. Серед іншого, ГУР отримало журнал бойових дій, у якому детально описано роботу екіпажу підводного човна. Медіа пояснило, що ці дані зробили вразливими усі субмарини цього класу. Зазначено, що це друга атака на ядерну тріаду РФ, яка "підірвала ядерну могутність Москви" та "стратегічну присутність у регіоні". Текст: <https://focus.ua/uk/voennye-novosti/717699-specoperaciya-gur-dani-z-knyazya-pozharskogo-zagrozhuyut-rf-detali>

8. Бурдейна О. Працює 900 підприємств: в Міноборони розповіли, яку зброю самостійно випускає Україна [Електронний ресурс] / Олена Бурдейна // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 6 серп. — Електрон. дані. Як заявив перший заступник міністра оборони Іван Гаврилюк, протягом трьох років війни Україна налагодила виробництво власної зброї й перестала бути тягарем для європейців. За його словами, до війни більшість компаній військово-промислового комплексу (ВПК) були державними, а в Україні залишалось ледь 10 – 15 % продукції. Натомість тепер маємо 900 компаній ВПК, і більшість з них — приватні ініціативи. Вказано, що українські зброярі показали, що можуть не лише масштабувати виробництво, а й освоїти нові види продукції. Про це говорить кількість нових видів зброї, які Міністерство оборони України (МО України) дозволяє купувати для Збройних сил України (ЗСУ). Розглянуто види зброї, виробництво якої налагодили в Україні, і тепер вона надходить (або поступово надходитиме) у ЗСУ. За словами І. Гаврилюка, партнери більше зацікавлені продати власну зброю, ніж розвивати український ВПК. Текст: <https://focus.ua/uk/voennye-novosti/718002-zbroya-ukrajini-u-sferi-vpk-pracyuye-900-kompaniy-detali>

9. Бурдейна О. РФ та Білорусь проведуть серію військових навчань: чи є загроза нового наступу [Електронний ресурс] / Олена Бурдейна // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 8 серп. — Електрон. дані. Як повідомили на польському мілітарі-порталі "Defence24", РФ та РБ восени проявлять особливо високу військову активність. Зауважено, що МО обох країн гучно оголосили про масштабні навчання "Запад-2025", які проводяться

раз на два роки. Тим часом військові запланували сумарно шість спільних тренувань протягом осені, частина навчань відбудеться поруч із кордоном України, як то відбувалось незадовго до вторгнення у 2022 р. Вказано, що тренування відбудуться у рамках навчань Організації договору про колективну безпеку (ОДКБ), заснованої Москвою. Йдеться про навчання сил швидкого реагування, розвідки та логістики. Зауважено, що РФ та РБ можуть випробовувати свою здатність порушувати роботу систем зв'язку та проводити розвідку противника – дуже корисні навички у веденні конфліктів у так званій "гібридній війні". Текст: <https://focus.ua/uk/voennye-novosti/718482-rf-ta-bilorus-provedut-seriyu-navchan-u-2025-roci-detali>

10. **Важливим є формування корпоративної культури, у якій визнається та цінується військовий досвід** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 2 серп. [№ 403]. – Електрон. дані. Як повідомили у Комітеті Верховної Ради України (ВР України) з питань соціальної політики та захисту прав ветеранів, під час «Ukraine Recovery Conference-2025» у Римі Міністерство економіки України спільно з Міністерством у справах ветеранів України, Національним банком України та представниками великого бізнесу підписали Хартію стійкості людського капіталу (HCR) — флагманську ініціативу, покликану об'єднати бізнес, уряд, громадянське суспільство та міжнародних партнерів навколо відновлення й підтримки людського капіталу в Україні. Міністерство у справах ветеранів взяло активну участь у напрацюванні положень документа, спрямованих на забезпечення інклюзивності й доступності. Йдеться про створення умов, за яких кожен працівник чи працівниця, незалежно від віку, статі, стану здоров'я, соціального статусу чи походження, матимуть рівні можливості для працевлаштування, розвитку та добробуту. Особлива увага приділяється, зокрема, людям із інвалідністю, у тому числі внаслідок війни. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/385634>

11. **Верховній Раді рекомендовано прийняти за основу законопроект про інфраструктурні проєкти у сфері енергетики, які**

становлять суспільний інтерес [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 2 серп. [№ 403]. – Електрон. дані. *Подано інформацію, що Комітет Верховної Ради України (ВР України) з питань енергетики та житлово-комунального господарства на засіданні 29 липня розглянув проєкт Закону про інфраструктурні проєкти у сфері енергетики, які становлять суспільний інтерес (реєстр. № 13450). За результатами розгляду він ухвалив рішення рекомендувати ВР України ухвалити проєкт за основу в першому читанні. Комітет також розглянув низку законопроєктів та підтримав їх. Рекомендував головному Комітету внести до порядку денного сесії ВР України та ухвалити за основу й у цілому проєкт Закону про ратифікацію Фінансової угоди «Програма відновлення України III» (Транш В) між Україною та ЄІБ» (реєстр. № 0330). Текст: <https://www.golos.com.ua/article/385636>*

12. **Ветеранський бізнес — це не тільки про зайнятість, а про відновлення економічної та безпекової стійкості** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 2 серп. [№ 403]. – Електрон. дані. *Зазначено, що вперше на міжнародній конференції з відновлення України Міністерство у справах ветеранів України провело власний тематичний воркшоп. Захід відбувся у межах «Ukraine Recovery Conference-2025» у Римі й був присвячений одній із ключових тем національного відновлення — ролі ветеранів і ветеранок у відбудові економіки. З вітальним словом до учасників звернулася міністерка у справах ветеранів Наталія Калмикова. Вона наголосила, що відновлення України неможливе без участі тих, хто захищав її незалежність, і що держава вже створює інструменти для економічної реінтеграції ветеранів. Свою підтримку українським ветеранам і ветеранкам висловив і генеральний директор «Legacy of War Foundation» Джайлз Дюлі. Він наголосив, що досвід війни — це не лише травма, а й потенціал для нових індустрій, адже досвід військових унікальний. І саме він може стати основою для відбудови країни на якісно новому рівні. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/385633>*

13. Вишневська Т. Зеленський визнав, що звільнити ТОТ військовим шляхом неможливо, — **The Telegraph** [Електронний ресурс] / Тетяна Вишневська // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 8 серп. — Електрон. дані. *За повідомленням «The Telegraph», Президент США Дональд Трамп відійшов від обіцянки щодо участі лише в тристоронніх мирних переговорах, тепер він готовий зустрітись лише з лідером РФ В. Путіним. Вказано, що основою тристоронніх переговорів має стати американський мирний план, який повинен забезпечити тривале перемир'я. Зауважено, що Україна вітала б припинення вогню, яке б врегулювало війну вздовж нинішньої лінії фронту, але не дозволило б міжнародне визнання контролю РФ над будь-якими окупованими територіями. Це пов'язано з тим, що конституція країни не дозволяє президенту чи парламенту в односторонньому порядку змінювати територіальний устрій або визнавати порушення її території. Президент України Володимир Зеленський визнав, що звільнення окупованих територій за допомогою збройної сили більше неможливе, і потрібно шукати дипломатичні шляхи.* Текст: <https://focus.ua/uk/voennye-novosti/718432-mirni-peregovori-zelenskiy-viznav-shcho-teritoriji-ne-povernuti-viyskovim-shlyahom>

14. Вишневська Т. Мир в Україні не вигідний Сі Цзіньпіну: Китай хоче, щоб війна на виснаження тривала, — **ЗМІ** [Електронний ресурс] / Тетяна Вишневська // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 7 серп. — Електрон. дані. *Зазначено, що Президент США Дональд Трамп випробовує різні методи, прагнучи досягнення миру в Україні, однак є вагомі підстави вважати, що його "мистецтво домовлятися з Росією" може зірвати Китай. Про це йдеться у колонці колишньої офіцерки військової розвідки США Ребеки Коффлер для "The Telegraph". За її словами, поки США і Європа підтримують Україну з метою послаблення армії й економіки РФ, Китай веде власну проксі-війну. Пекін утримується від постачання зброї, але відправляє технології подвійного призначення, які допомагають у військовому виробництві, хоч і заперечує це публічно. Зокрема, йдеться про мікроелектроніку, оптику для танків, супутникові датчики, навігаційне обладнання тощо. На думку Р.*

Коффлер, хоча Китай і РФ здаються союзниками, вони є стратегічними противниками, об'єднаними спільною метою — обмежити геополітичне домінування США і Заходу. Китай зацікавлений у тому, щоб війна в Україні затягувалась, адже це скорочує американські збройні запаси, вже виснажені до небезпечного рівня. Текст: <https://focus.ua/uk/politics/718205-pripinennya-vognyu-kitayu-vigidno-shchob-viyna-v-ukrajini-ne-zupinyalas-adzhe-vin-maye-vlasniy-interes>

15. **Вишневська Т. Українці, які нічого не порушили, отримують на пошту "судові повістки": що відбувається** [Електронний ресурс] / Тетяна Вишневська // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 7 серп. — Електрон. дані. *Йдеться про те, що Національна команда реагування на кіберінциденти "CERT-UA" попередила про небезпечну розсилку електронних листів: угруповання "UAC-0099" здійснило низку кібератак проти органів державної влади, Сил оборони та підприємств оборонно-промислового комплексу (ОПК) України. Зазначено, що кіберзлочинці переважно використовували UKR.NET та видавали листи за надсилання "судових повісток". Насправді ж там містилися посилання на легітимний файловий сервіс, змінені за допомогою сервісів, які скорочують URL. Представниця Міністерства цифрової трансформації Оксана Літвінова пояснила, як легко перевірити, чи справжня така "судова повістка". Вона наголосила, що справжні судові сповіщення надходять у "Дію".* Текст: <https://focus.ua/uk/digital/718288-ukrajinci-yaki-nichogo-ne-porushili-otrimuyut-na-poshtu-sudovi-povistki-shcho-vidbuvayetsya>

16. **Візит делегації Комітету з питань гуманітарної та інформаційної політики до Лондона: співпраця у сфері культури, медіа та боротьбі з дезінформацією** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 5 серп. [№ 404]. – Електрон. дані. *Подано інформацію, що у липні 2025 р. представники Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань гуманітарної та інформаційної політики Євгенія Кравчук, Микола Княжицький, Володимир В'ятрович і Олександр Санченко працювали у столиці Великої Британії —*

Лондоні. Зазначено, що цього разу — з фокусом на те, чим щоденно займається парламентський комітет: захист культурної спадщини, боротьба з дезінформацією та пропагандою, а також розвиток стратегічних комунікацій. Акцентовано, що на 2025 р. Україна заклала на культуру та інформаційну політику приблизно стільки, скільки витрачаємо за два дні війни — майже 10 млрд грн. Це критично недофінансований сектор, який потребує підтримки донорів, переконані члени комітету. Також окрема увага — протидії дезінформації. У Британії триває робота з новим законодавством для протидії іноземному втручання. В Україні британські партнери вже підтримують стратегічні комунікації, але виклики стають дедалі складнішими: російські спецоперації із ботофермами, агентами впливу та підривними кампаніями всередині країн. Це не просто про державні медіа, а справжня боротьба за свідомість людей. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/385678>

17. Віцеспікерка Олена Кондратюк: Законопроект про ратифікацію Угоди про сторічне партнерство між Україною та Великою Британією вже в українському Парламенті [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 5 серп. [№ 404]. – Електрон. дані. Заступниця Голови Верховної Ради України (ВР України) Олена Кондратюк на своїй фейсбук-сторінці повідомила про внесення Президентом України Володимиром Зеленським до парламенту законопроекту про ратифікацію Угоди про 100-річне партнерство між Україною та Великою Британією: «Президент Володимир Зеленський вніс до Верховної Ради законопроект № 0332 про ратифікацію Угоди про сторічне партнерство між Україною та Великою Британією. Це надважлива угода з нашим стратегічним союзником. Питання якнайшвидшої ратифікації Угоди обговорювала зі Спікером Палати Громад Ліндсі Гойлом та на всіх зустрічах в Парламенті Великої Британії під час нещодавнього візиту до Лондона. Не маю сумнівів, що український Парламент ратифікує цей документ», - зазначила народна обраниця. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/385677>

18. **Віцеспікерка українського Парламенту Олена Кондратюк: Усі викрадені рф діти мають повернутися додому** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 9 серп. [№ 408]. – Електрон. дані. *Зазначено, що Заступниця Голови Верховної Ради України (ВР України) Олена Кондратюк на своїй фейсбук-сторінці проінформувала про ключові моменти колективного звернення Міжнародної коаліції за повернення українських дітей. «Повернення українських дітей — це один із ключових кроків у ширшій боротьбі за те, щоб діти ніколи не ставали заручниками війни. Усі дії мають здійснюватися, виходячи з найкращих інтересів дитини відповідно до міжнародного права», — наголосила вона.* Текст: <https://www.golos.com.ua/article/385806>

19. **Война В. CNN: П'ять можливих сценаріїв завершення війни Росії проти України** [Електронний ресурс] / Володимир Война // Дзеркало тижня. – 2025. – 7 серп. — Електрон. дані. *Йдеться про ймовірну зустріч Дональда Трампа з В. Путіним, що спричинило хвилю дискусій про можливі сценарії завершення війни в Україні. На думку аналітиків «CNN», Д. Трамп сподівається переконати Путіна особисто, водночас як Кремль прагне виграти час і закріпити військові успіхи до зими. Розглянуто п'ять сценаріїв розвитку ситуації — від малоімовірного припинення вогню до повного колапсу для Путіна. Жоден варіант не гарантує швидкого миру, а найбільш реалістичним і прийнятним для України залишається сценарій, в якому вона зберігає обороноздатність завдяки західній підтримці. Участь України в будь-яких домовленостях — критично необхідна, адже жодна кулуарна зустріч лідерів без неї не забезпечить стійкого результату.* Текст: <https://zn.ua/ukr/usa/cnn-pjat-mozhlivikh-stsenarijiv-zavershennja-vijni-rosiji-proti-ukrajini.html>

20. **Волков С. Вісім мільярдів невикористаних коштів на відбудову — централізація вбиває житлові програми для переселенців** [Електронний ресурс] / Сергій Волков // Дзеркало тижня. – 2025. – 4 серп. — Електрон. дані. *Проаналізовано проблеми в реалізації житлових програм для*

внутрішньо переміщених осіб (ВПО) в Україні. Через надмірну централізацію бюджетного процесу міжнародна допомога не доходить ефективно до громад. Наголошено на необхідності децентралізації фінансування, створення місцевих фондів і наданні громадам прямого доступу до ресурсів для відновлення. Запропоновано законодавчі зміни для спрощення процедур.

Текст: <https://zn.ua/ukr/reforms/visim-miljardiv-nevikoristanikh-koshtiv-na-vidbudovu-tsentralizatsija-vbivaje-zhitlovi-prohrami-dlja-pereselentsiv.html>

21. Гірак Г. Волинська трагедія: що змінить для України та Польщі ексгумація жертв [Електронний ресурс] / Галина Гірак // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 8 серп. — Електрон. дані. *Подано стислі історичні відомості щодо «Волинської трагедії», розглянуто, як Україна та Польща вирішили питання пошуково-ексгумаційних робіт, пов'язаних із подіями 80-річної давнини. Нагадано, що у 2017 р. Україна, у відповідь на руйнування українських пам'яток на території Польщі, ввела мораторій на ексгумацію поховань поляків на українській території. Увесь цей час країни намагалися врегулювати конфлікт. Польща заявляла, що порушуватиме це питання у межах переговорів про вступ України в ЄС. Переломним став 2024 р., коли країни домовилися про відновлення ексгумаційних робіт. Як зауважив заступник міністра культури та стратегічних комунікацій Андрій Наджос, у меморандумі від 2022 р. вказано, що такі роботи можливі лише через три місяці після скасування воєнного стану, проте Україна пішла назустріч, розуміючи, що спільні пошукові роботи - важливий інструмент зниження політичної напруги. Підсумовано: Україна прагне поставити крапку у подіях «Волинської трагедії», особливо зважаючи на те, що багато хто розглядає цю трагедію не в історичному, а в політичному контексті, а РФ намагається використати ситуацію для сіяння розбрату між дружніми державами.*

Текст: <https://ua.korrespondent.net/articles/4806061-volynska-trahediia-scho-zminyt-dlia-ukrainy-ta-polschi-ekshumatsiia-zhertv>

22. Гірак Г. Гра в перемовини: чому Путін відмовився від «подарунка» Трампа [Електронний ресурс] / Галина Гірак //

Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 4 серп. — Електрон. дані. Як стало відомо, Президент США Д. Трамп пропонував Путіну Крим і кілька східних областей України, а також - виключення України з майбутнього НАТО. Проте, як пише «Atlantic Council», 10-денний ультиматум Д. Трампа означає кардинальну зміну підходу Білого дому. Попри це, Кремль не поспішає до дипломатичного врегулювання, оскільки Путін, скоріш за все, переконаний, що РФ виграє війну на виснаження та прагне захопити не окремі області, а ліквідувати Україну як державу. На думку експертів, своїми заявами про готовність до завершення війни президент РФ полемізує не з Президентом В. Зеленським, а з Д. Трампом; Путін не збирається виконувати ультиматуми Трампа, але з іншого боку, готовий домовлятися в закритому режимі. Йдеться і про нову схему постачання Україні американської зброї коштом ЄС, яка може створити умови для поступливості Путіна та переговорів із РФ. Акцентовано, що результатів можна очікувати вже днями - після візиту спецпредставника президента США С. Віткоффа до Москви. Текст: <https://ua.korrespondent.net/articles/4804961-hra-v-peremovyny-chomu-putin-vidmovyvsia-vid-podarunka-trampa>

23. **Гірак Г. Із в'язниці - на фронт: скільки засуджених стали до лав захисників** [Електронний ресурс] / Галина Гірак // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 1 серп. — Електрон. дані. Вказано, що після ухвалення у травні минулого року Закону про запровадження інституту умовно-дострокового звільнення засуджених для їхньої участі в обороні країни, перші групи добровольців з числа звільнених із установ виконання покарань потрапили до бойових підрозділів уже у серпні 2024-го. Згідно з законодавством, не мають права бути мобілізованими ув'язнені за злочини: проти основ національної безпеки України; за умисне вбивство двох або більше осіб, або поєднане із згвалтуванням; за сексуальне насильство (статті 152 - 156/1); за тероризм, за ч. 4 ст. 286/1 Кримінального кодексу України (КК України) (ДТП в стані сп'яніння і з загиблими), якщо такі судимості не погашені або не зняті в установленому законом порядку; за посягання на

життя правоохоронців; за особливо тяжкі корупційні порушення та ін. Решта ув'язнених за бажанням зможуть піти служити після рішення суду та проходження ВЛК. Але до завершення їхнього терміну покарання має бути не більше трьох років. Станом на 22.07.2025 року вже стали добровольцями та несуть службу в лавах ЗСУ близько 9,5 тис. осіб, засуджених за різні злочини, у тому числі 100 жінок. Наведено роз'яснення Центру прав людини «ZMINA» про те, як відбувається процес мобілізації засуджених. Наголошено, що колишні засуджені воюють не просто добре, а дуже героїчно, оскільки їхня мотивація

буквально

«заикалює».

Текст:

<https://ua.korrespondent.net/articles/4804319-iz-viaznytsi-na-front-skilky-zasudzhenykh-staly-do-lav-zakhysnykiv>

24. **Гірак Г. ООН у кризовому стані: катастрофа з фінансами, масові звільнення** [Електронний ресурс] / Галина Гірак // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 5 серп. — Електрон. дані. Вказано, що ООН уже сьомий рік поспіль перебуває у складному фінансовому становищі. На думку Генерального секретаря організації Антоніу Гутерріша, причина в тому, що не всі зі 193 країн-членів своєчасно або повністю виконують свої фінансові зобов'язання. Щоб утриматися на плаву, в ООН вирішили скоротити бюджет на понад 700 млн доларів і провести підготовку до реформування організації; очікуються масові скорочення - звільнення близько 3 тис. працівників. Зазначено, що така програма реформ нібито прив'язана до 80-річчя створення ООН. Але, схоже - це реакція на загрозу втрати підтримки США, яка становить 22 % від усього бюджету організації. На сьогодні вже у Білому домі оголосили про вихід із ЮНЕСКО та Ради ООН із прав людини, припинено фінансування Агентства ООН для допомоги палестинським біженцям. У службовій записці робочої групи з реформування ООН зазначено, що геополітичні зрушення та суттєве скорочення бюджету іноземної допомоги ставлять під сумнів легітимність та ефективність Організації. Серед пропозицій з реформування - об'єднання десятків агентств ООН у чотири основні департаменти за напрямками: мир і безпека,

гуманітарні питання, сталий розвиток і права людини. Очікується, що А. Гутерріш оприлюднить деталі своїх планів реформування у вересневому звіті.

Текст: <https://ua.korrespondent.net/articles/4805229-oon-u-kryzovomu-stani-katastrofa-z-finansamy-masovi-zviltrennia>

25. **Гірак Г. Повітряне перемир'я: чи потрібне воно Україні** [Електронний ресурс] / Галина Гірак // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 7 серп. — Електрон. дані. *Розглянуто, чим вигідно Росії тимчасове перемир'я в небі, яке може запропонувати очільник Кремля, аби догодити Президенту США Д. Трампу, і що з цього отримає Україна. На думку експертів, якщо бойові дії на фронті не припиняться, то за такого перемир'я росіяни зможуть зібрати дуже багато військ і техніки близько до лінії фронту; ворог зможе перемістити на відстань артилерійського ураження свої склади, які через обмеження ударів дронами по тилах противника, окупанти можуть створювати просто неба на відстані 30 - 40 км.; не факт, що Кремль запропонує ще й обмеження на удари з повітря й авіації. Водночас зауважено, що в Україні наразі немає профіциту зенітних ракет, до того ж треба виграти час для розгортання індустрії, пов'язаної з дронами-перехоплювачами та створення відповідних технологічних рішень. Тож, завдяки можливному перемир'ю в Україні певний час не витратимуться зенітні ракети, не відбуватиметься прильотів по цивільній інфраструктурі, залишиться більше живих людей і більше засобів їх захищати.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/articles/4805783-povitriane-peremyria-chy-potribne-vono-ukraini>

26. **Гірак Г. Продовження мобілізації: хто і чому може втратити бронь** [Електронний ресурс] / Галина Гірак // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 6 серп. — Електрон. дані. *Зважаючи на те, що 07.08.2025 набирає чинності продовжений на 90 днів указ про воєнний стан і мобілізацію, розглянуто, кого можуть позбавити відстрочки, які штрафи передбачені за неявку до ТЦК для уточнення даних або проходження військово-лікарської комісії (ВЛК), які нові правила вручення повісток військовозобов'язаним та як*

діятимуть мобільні ТЦК. За словами народного депутата Федора Веніславського, законодавчих обмежень для впровадження пересувних ТЦК не існує - чинні норми не вимагають фіксованого розташування таких установ. А стаціонарні ТЦК неодноразово ставали об'єктами ракетних ударів РФ, що розглядається як частина гібридної війни, спрямованої на залякування громадян. Враховуючи це, мобільні центри можуть стати дієвим інструментом. А народний депутат Олександр Федієнко вважає, що в Україні вже функціонують умовно мобільні ТЦК. Деякі з них уже розосереджують свої функціональні підрозділи: ті, що мають прямий контакт із військовозобов'язаними, розміщуються у зручних для людей і безпечних локаціях, інші - виносяться у віддалені приміщення, щоб уникнути скупчення і підвищити захист працівників. Текст: <https://ua.korrespondent.net/articles/4805504-prodovzhennia-mobilizatsii-khto-i-chomu-mozhe-vtratyty-bron>

27. **Голова Верховної Ради України Руслан Стефанчук зустрівся з Міністром закордонних справ Румунії Оаною Цою** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 8 серп. [№ 407]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що у межах першого візиту до України після призначення на посаду міністра закордонних справ Румунії Оана Цоя зустрілась у Верховній Раді України (ВР України) з Головою ВР України Русланом Стефанчуком. Це також перший двосторонній візит глави румунської дипломатії з початку повномасштабного вторгнення РФ. Як наголосив Р. Стефанчук, Румунія є важливим партнером і надійним союзником України. Він висловив вдячність за послідовну позицію Бухареста у засудженні російської агресії, масштабну практичну підтримку, а також за допомогу громадянам України, які знайшли тимчасовий притулок на території Румунії. Під час зустрічі сторони обговорили безпекову ситуацію в регіоні, питання посилення повітряної оборони України, перебіг мирного процесу та важливість досягнення справедливого миру на українських умовах. Окрему увагу приділили темі європейської інтеграції, зокрема потребі у

розблокуванні переговорного процесу щодо вступу України до Європейського Союзу. Глава українського парламенту також порушив питання міжпарламентської взаємодії, зокрема у форматі Україна — Румунія — Молдова, та наголосив на важливості захисту прав українських дітей, які тимчасово перебувають у Румунії, зокрема щодо забезпечення можливості навчання українською мовою. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/385769>

28. **Гончаренко О. Кабмін у тіні Банкової, реформа ТЦК та новий "Вагнер" Путіна: інтерв'ю з Олексієм Гончаренком** [Електронний ресурс] / Олексій Гончаренко ; спілкувалась Уляна Купновицька // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 4 серп. — Електрон. дані. *Народний депутат в інтерв'ю розповів, чому новий закон замість скандального № 12414 — лише тимчасова перемога, як нам не перетворитись на "проблему" для Заходу, чому реформа територіальних центрів комплектування та соціальної підтримки (ТЦК та СП) важливіша за будь-який контракт, про провали в тилу, зарплати військових і загрози політичного перекосу. За його словами, Україна балансує між загрозами нового вторгнення, втручанням Північної Кореї у війну та кризою довіри всередині країни, і не зможе ефективно протистояти зовнішній агресії без порядку всередині. На думку депутата, поки влада демонструє хаотичні рішення — то затягує з фінансуванням армії, то запускає "реформу мобілізації" без реформування ТЦК та СП — довіра суспільства стрімко падає.* Текст: <https://focus.ua/uk/eksklyuzivnyy/717408-oleksiy-goncharenko-v-interv-yu-pro-reformu-tck-kabmin-ta-finansuvannya-armiji>

29. **Горон Д. Зеленський ввів санкції проти російських музейників** [Електронний ресурс] / Діана Горон // Детектор медіа : [інтернет-вид.]. – 2025. – 4 серп. – Електрон. дані. *Зазначено, що Президент України Володимир Зеленський ввів у дію рішення Ради національної безпеки і оборони України (РНБО) щодо запровадження санкцій проти російських музейників. Про це свідчить Указ № 580/2025, оприлюднений на сайті Офісу Президента України (ОПУ). Також про це повідомив Уповноважений з питань санкційної політики Владислав Власюк. Він розповів, що під санкції потрапили*

15 керівників російських музеїв, які відповідальні за привласнення українських музейних цінностей на тимчасово окупованих територіях (ТОТ), організацію музейних виставок, присвячених глорифікації збройної агресії РФ, просування російських наративів серед міжнародної музейної спільноти та особисте відвідування окупованих територій. В. Власюк повідомив, що через діяльність цих людей відбувається інтеграція українських музейних цінностей до російського каталогу – станом на березень 2025 р. у відкритій частині російського каталогу вже присутні 39 українських музеїв із окупованих після лютого 2022 р. територій. У серпні 2024 р. таких музеїв було лише шість. Ще одна мета застосування санкцій — запобігти обранню зазначених керівників російських музеїв до керівних органів Міжнародної ради музеїв (ICOM) у листопаді 2025 р. в Дубаї. Від РФ туди балотуються Сілкін Артем та Алексєєва Галина, які включені до санкційного списку. Текст: <https://detector.media/infospace/article/243139/2025-08-04-zelenskyy-vviv-sanktsii-proty-rosiyskykh-muzeynykiv/>

30. **Горон Д. ЦНС: Кремль вивіз 49 українських дітей до Росії під виглядом освітньої програми** [Електронний ресурс] / Діана Горон // Детектор медіа : [інтернет-вид.]. – 2025. – 4 серп. – Електрон. дані. За інформацією Центру національного спротиву (ЦНС), на тимчасово окупованій території (ТОТ) Херсонщини 49 українських школярів вивезли до російського м. Липецьк під виглядом освітньої програми. Діти з 16 сіл та кількох міст області беруть участь у «майстеркласах», концертах і лекціях у місцевому педагогічному університеті. Усе це відбувається під патронатом Міністерства освіти РФ і пропагандистської молодіжної організації «Рух перших». У ЦНС кажуть, що головна мета РФ — асиміляція українських дітей та їх «перепрошивка» під російську ідентичність. ЦНС закликає міжнародну спільноту реагувати на масові викрадення українських дітей, а українців — повідомляти про причетних до цього в чатбот. Текст: <https://detector.media/infospace/article/243141/2025-08-04-tsns-kreml-vyviz-49-ukrainskykh-ditey-do-rosii-pid-vyglydom-osvitnoi-programy/>

31. **Горон Д. ЦПД: Росія поширює фейки, щоб дискредитувати процес обміну полоненими** [Електронний ресурс] / Діана Горон // Детектор медіа : [інтернет-вид.]. – 2025. – 7 серп. – Електрон. дані. Зазначено, що РФ продовжує інформаційну кампанію з дискредитації процесу обміну полоненими. Центр протидії дезінформації (ЦПД) повідомив, що у проросійських медіа поширюється фейкове звернення нібито від імені українських військовополонених, у якому йдеться про «виключення окремих осіб зі списків на обмін» і небажання їх повертати. У ЦПД кажуть, що ця інформація не відповідає дійсності. Там пояснюють, що Україна наполягає на обміні за принципом «всіх на всіх», тоді як РФ намагається дискредитувати процес і уникнути такого формату обміну полоненими. В ЦПД зауважили, що це черговий крок російської пропаганди, спрямований на підрив довіри до офіційних українських інститутів і дискредитацію механізмів обміну. Текст: <https://detector.media/infospace/article/243218/2025-08-07-tspd-rosiya-poshyryuie-feyky-shchob-dyskredytuvaty-protses-obminu-polonenymy/>

32. **Греція пропонує ініціативу з відновлення України, зокрема портової інфраструктури Одеси – Зеленський** [Електронний ресурс] // Укрінформ : [укр. інформ. сайт]. – 2025. – 5 серп. – Електрон. дані. Зазначено, що прем'єр-міністр Греції Кіріакос Міцотакіс зробив пропозицію щодо відновлення України, зокрема одеської портової інфраструктури, а також щодо розбудови транспортно-логістичних коридорів у регіоні Південно-Східної Європи. Про це Президент Володимир Зеленський повідомив у Фейсбуці за підсумками розмови з главою грецького уряду. Також сторони обговорили зміцнення спроможностей української протиповітряної оборони (ППО). Глава держави наголосив, що нині, коли РФ завдає по Україні дедалі жорстокіших ударів, це питання є особливо важливим. В. Зеленський поінформував прем'єра Греції про новий інструмент щодо закупівлі американської зброї, який Україна реалізує спільно з державами-членами НАТО. Текст: <https://www.ukrinform.ua/rubric-vidbudova/4022509-grecia->

[proponue-iniciativu-z-vidnovlenna-ukraini-zokrema-portovoi-infrastrukturi-odesi-zelenskij.html](https://zn.ua/ukr/proponue-iniciativu-z-vidnovlenna-ukraini-zokrema-portovoi-infrastrukturi-odesi-zelenskij.html)

33. **Гурін А. Ордер МКС на арешт Путіна обмежує місця для проведення зустрічі з Трампом — The Guardian** [Електронний ресурс] / Анастасія Гурін // Дзеркало тижня. – 2025. – 7 серп. — Електрон. дані. *Йдеться про підготовку зустрічі між Дональдом Трампом та В. Путіним, яка, за даними Кремля, може відбутися найближчими днями. Хоча точне місце саміту тримається в таємниці, ЗМІ та аналітики припускають, що через ордер Міжнародного кримінального суду (МКС) на арешт Путіна більшість країн Заходу не можуть прийняти його без юридичних наслідків. Це виключає традиційні дипломатичні майданчики на кшталт Гельсінкі чи Відня. У центрі уваги – можливі локації в Саудівській Аравії, ОАЕ або Угорщині, де ймовірність арешту мінімальна. Також згадано, що обговорювалася ідея тристоронньої зустрічі за участі Володимира Зеленського, однак Росія її публічно не підтримала.* Текст: <https://zn.ua/ukr/POLITICS/order-mks-na-aresht-putina-obmezhuje-mistsja-dlja-provedennja-zustrichi-z-trampom-the-guardian.html>

34. **Гурін А. Україна не боїться зустрічей і очікує такого ж сміливого підходу з боку РФ, час завершувати війну — Зеленський** [Електронний ресурс] / Анастасія Гурін // Дзеркало тижня. – 2025. – 7 серп. — Електрон. дані. *Як заявив Президент України Володимир Зеленський, коментуючи ймовірну тристоронню зустріч із Дональдом Трампом та В. Путіним, Київ не боїться жодних переговорів,. Після розмови з канцлером Німеччини Фрідріхом Мерцем В. Зеленський наголосив на важливості координації позицій між Україною, ЄС і США. Обговорено декілька форматів зустрічей лідерів задля досягнення миру. Глава Української держави закликав до сміливості й з боку Росії, підкреслюючи, що настав час завершити війну.* Текст: <https://zn.ua/ukr/war/ukrajina-ne-bojitsja-zustrichej-i-ochikuje-takoho-zh-smilivoho-pidkhodu-z-boku-rf-chas-zavershuvati-vijnu-zelenskij.html>

35. **Гурін А. WSJ: Які виклики чекають на Трампа на потенційній зустрічі з Путіним та що може запропонувати російський диктатор** [Електронний ресурс] / Анастасія Гурін // Дзеркало тижня. – 2025. – 8 серп. — Електрон. дані. *Йдеться про те, що Президент США Дональд Трамп прагне досягти історичної угоди про припинення війни в Україні, однак його дипломатичні зусилля наразі не дали результатів. Попри сподівання на особисту домовленість з В. Путіним, Д. Трамп дедалі більше розчаровується в намірах російського диктатора. Він погрожує жорсткими санкціями проти країн, що купують російські енергоносії, якщо до 8 серпня не буде досягнуто перемир'я. Водночас аналітики попереджають, що Путін використовує дипломатію як засіб затягування часу, а пропозиції Москви можуть передбачати закріплення окупації частини українських територій. Україна та союзники, ймовірно, відкинуть такий сценарій, що може дати Путіну привід звинуватити Київ у зриві миру. Спостерігачі побоюються, що Д. Трамп, який прагне швидких результатів, ризикує втратити вплив у мирному процесі або навіть вийти з нього.* Текст: <https://zn.ua/ukr/war/wsj-jaki-vikliki-chekajut-na-trampa-na-potentsijnij-zustrichi-z-putinim-ta-shcho-mozhe-zaproponuvati-rosijskij-diktator.html>

36. **Дедей В. Україна залишилася розчарованою візитом ізраїльського міністра у Київ — Haaretz** [Електронний ресурс] / Володимир Дедей // Дзеркало тижня. – 2025. – 7 серп. — Електрон. дані. *Проаналізовано результати липневого візиту міністра закордонних справ Ізраїлю Гідеона Саара до України, який, попри жорстку антиросійську риторичку, не виправдав очікувань Києва. Хоча Г. Саар засудив російську агресію і заявив про передачу Україні мобільних систем очищення води, українська сторона залишилася розчарованою відсутністю конкретної допомоги — як військової, так і політичної. Візит сприйняли радше як символічний жест на тлі тиску з боку ЄС, особливо країн Балтії, ніж як ознаку змін у політиці Ізраїлю. Сумніви викликали і знання Г. Саара про ключові теми українського національного дискурсу — Голодомор і викрадення дітей. Загалом у Києві сприйняли поїздку*

як спробу "косметичного" перегляду позиції Ізраїлю, що не супроводжувалася реальними кроками підтримки. Текст: <https://zn.ua/ukr/POLITICS/ukrajina-zalishilasja-rozcharovanoju-vizitom-izrajilskoho-ministra-u-kijiv-haaretz.html>

37. **Демобілізація: які види допомоги, порядок звільнення та повернення на роботу** [Електронний ресурс] // Юрид. газ. – 2025. – 6 серп. – Електрон. дані. За інформацією Міністерства юстиції України, після завершення військової служби перед захисниками та захисницями постає низка юридичних і соціальних викликів. Наведено основні аспекти, про які варто знати в разі демобілізації: підстави для звільнення з військової служби; як подати рапорт на звільнення; виплати після звільнення; повернення на роботу після звільнення з військової служби; заходи підтримки для демобілізованих. Текст: <https://yur-gazeta.com/golovna/demobilizaciya-yaki-vidi-dopomogi-poryadok-zvilnennya-ta-povernennya-na-robotu.html>

38. **Денисова Д. Підтримка громад і ЗСУ: як вітчизняний бізнес будує майбутнє України під час війни** [Електронний ресурс] / Дар'я Денисова // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 1 серп. — Електрон. дані. Йдеться про те, що впродовж четвертого року війни український бізнес стійко адаптувався до реалій і не лише допомагає фронту, лікарям і ветеранам, але й дивиться у майбутнє. «Фокус» детально дослідив, як корпоративна соціальна відповідальність трансформується у важливий інструмент відновлення країни. Розглянуто, що відомо про проєкти бізнесу для місцевих громад. Вказано, що основні напрямки соціальних проєктів у громадах — це освіта, медицина, культура, спорт і благоустрій. Зауважено, що український бізнес активно впроваджує екологічні ініціативи — від модернізації промисловості до освіти громад, підтримки "зелених" енергетичних рішень і інвестицій у циркулярну економіку. Текст: <https://focus.ua/uk/economics/717280-yaku-dopomogu-vid-biznesu-mozhut-otrimati-fermeri-agrarijii-ta-pereselenci-2025-roku>

39. **Дикий Є. Як Росія та Китай руйнують міжнародні домовленості в Антарктиці: крижаний фронт** [Електронний ресурс] / Євген

Дикий ; спілкувалася Оксана Онищенко // Дзеркало тижня. – 2025. – 2 серп. – Електрон. дані. *Наведено інтерв'ю з директором Національного антарктичного наукового центру Євгеном Диким, який нещодавно повернувся з наради країн-учасниць міжнародного Договору про Антарктику. Інтерв'ю присвячене політичному і правовому статусу Антарктики, зокрема аналізу Договору про Антарктику 1959 р., який запобіг збройним конфліктам, але не вирішив територіальні суперечки. Обговорено роль міжнародного співробітництва, обмеження на військову діяльність і видобуток корисних копалин, а також екологічні протоколи, що діють до 2048 р. Особливу увагу приділено сучасній геополітичній боротьбі в Антарктичному регіоні, зокрема позиціям Росії, Китаю та США в рамках Консультативної наради. Окреслено зростання напруження, що може загрожувати майбутньому нейтралітету Антарктики.* Текст: <https://zn.ua/ukr/POLITICS/jak-rosija-ta-kitaj-rujnujut-mizhnarodni-domovlenosti-v-antarktitsi-krizhanij-front.html>

40. **Допомога під замком: Угорщина зупинила €6,6 млрд на підтримку ЗСУ** [Електронний ресурс] // Газета по-українськи. – 2025. – 4 серп. – Електрон. дані. *Йдеться про те, що у Європейському фонді миру (ЄФМ) наразі заблоковано €6,6 млрд, призначених для військової підтримки України. Причиною блокування є позиція Угорщини. Про це заявив колишній високий представник ЄС із закордонних справ Жозеп Боррель в інтерв'ю виданню «EUObserver», коментуючи вплив прем'єра Угорщини Віктора Орбана на європейську політику. Зазначено, що блокування коштів у ЄФМ фактично заморожує масштабну допомогу Збройним силам України (ЗСУ), яка могла б бути використана для придбання озброєння та амуніції.* Текст : https://gazeta.ua/articles/economics/_dopomoga-pid-zamkom-ugorschina-zupinila-66-mlrd-na-pidtrimku-zsu/1226194

41. **Дронова А. Житло для тисяч переселенців і фахівців на Закарпатті: ініціатива від українського виробника вітротурбін** [Електронний ресурс] / Аліна Дронова // Fakty.ua : [вебсайт]. – 2025. – 5 серп. — Електрон. дані. *Йдеться про чергову соціально відповідальну ініціативу від*

великого бізнесу у м. Перечин на Закарпатті — старт масштабного житлового проєкту для українців зі статусом внутрішньо переміщеної особи (ВПО) та всіх, хто готовий будувати життя і кар'єру в громаді. Вказано, що ідейником та інвестором виступила компанія «Френдлі Вінд Технолоджі» — єдиний виробник вітротурбін в Україні, що після повномасштабного вторгнення релокувала виробничі потужності з Краматорська на Закарпаття. У центрі проєкту — партнерство між місцевою владою, релокованим підприємством та будівельною компанією. У межах домовленостей планується звести житловий комплекс, що розрахований на 5–7 тис. мешканців: квартири будуватимуть як для людей, які втратили домівки внаслідок російської агресії, так і для всіх охочих жити й працювати у громаді, зокрема в індустріальному парку «Френдлі Вінд Технолоджі». На думку міського голови Івана Погоріляка, будівництво доступного житла в поєднанні з наявністю робочих місць на сучасному підприємстві здатні стати стимулом для повернення українців із-за кордону. Зауважено, що реалізація цього проєкту наближає Перечин до статусу динамічного, привабливого для життя міста, а Закарпаття — до ролі нового промислового осередку України. Текст: <https://fakty.ua/458008-zhile-dlya-tysyach-pereselencev-i-specialistov-na-zakarpate-iniciativa-ot-ukrainskogo-proizvoditelya-vetroturbina>

42. **Євгенія Кравчук: В Україні починають діяти нові норми, що унеможливляють російське втручання в усі правоохоронні органи** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 2 серп. [№ 403]. – Електрон. дані. Як розповіла народна депутатка, заступниця голови парламентського Комітету з питань гуманітарної та інформаційної політики, членкиня постійної делегації у ПАРЄ Євгенія Кравчук, ухвалений Верховною Радою України (ВР України) і вже підписаний Президентом України Володимиром Зеленським закон щодо повноважень НАБУ і САП фактично повертає статус-кво, що був до 22 липня цього року. Вона зауважила, що водночас документ містить і нові

норми, що унеможливляють російське втручання в усі правоохоронні органи. За її словами, нововведення мають дати антикорупційним органам поштовх активніше боротися з корупцією. Текст:

<https://www.golos.com.ua/article/385647>

43. **Жорін М. Наступ на Київ з Білорусі, загроза КНДР та командири без досвіду: інтерв'ю з Максимом Жоріним** [Електронний ресурс] / Максим Жорін ; спілкувалась Уляна Купновицька // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 3 серп. — Електрон. дані. "Фокус" поспілкувався з підполковником Третього армійського корпусу Максимом Жоріним про те, що насправді відбувається на фронті, наскільки серйозний ризик оточення під Покровськом, чи справді загрожує російський наступ на Київ з території РБ. А також про підготовку ворога до осіннього наступу, роль КНДР, ефективність корпусної моделі, перспективу "заморозки", якою має стати армія, якщо ми хочемо вижити після цієї війни, і чи на часі розмова про перемогу. Текст: <https://focus.ua/uk/eksklyuzivny/717394-maksim-zhorin-pro-zagrozu-z-pivnochi-nastup-rf-i-chomu-rano-govoriti-pro-peremogu>

44. **Журналістку Вікторію Рощину, яку було закатовано в російському полоні, указом Президента України Володимира Зеленського посмертно нагороджено орденом Свободи** [Електронний ресурс] / Пресслужба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 5 серп. [№ 404]. – Електрон. дані. Зазначено, що цією державною нагородою відзначають за видатні та особливі заслуги в утвердженні суверенітету та незалежності України, відстоюванні конституційних прав і свобод людини і громадянина. «Наразі я фіналізую текст своєї резолюції ПАРЄ щодо українських журналістів у полоні. І вже починаючи з цієї осінньої сесії, в ПАРЄ щорічно відзначатиметься Victory for Victoria Day. У процесі роботи над документом два прізвища зі списку журналістів, яких маємо звільнити, зникло. Вікторію, на жаль, врятувати не вдалося — але пам'ять про неї житиме вічно», — повідомила заступниця голови Комітету Верховної Ради України (ВР

України) з питань гуманітарної та інформаційної політики Євгенія Кравчук.

Текст: <https://www.golos.com.ua/article/385667>

45. Закони поза Регламентом: як прискорення витіснило процедуру [Електронний ресурс] / Лаб. законодав. ініціатив // Дзеркало тижня. — 2025. — 4 серп. — Електрон. дані. Проаналізовано ухвалення скандального Закону № 4555 (законопроект № 12414), який суттєво обмежив незалежність НАБУ та САП. Викрито численні порушення Регламенту Верховної Ради України (ВР України) під час його розгляду: від поспішного внесення та непрозорої підготовки до голосування без ознайомлення депутатів із остаточним текстом. Закон став прикладом поширеної практики «законопроектів-матрешок», коли до тексту між читаннями вносяться норми, не пов'язані з предметом первинного проєкту. Підкреслено, що така парламентська практика стала нормою ще до війни, а після початку повномасштабного вторгнення лише посилилася, зокрема через відсутність адаптації Регламенту до умов воєнного стану. Незважаючи на масові порушення, Конституційний суд не визнає неконституційними акти, ухвалені з порушенням саме Регламенту, якщо це прямо не суперечить Конституції. Лише активний тиск громадськості та міжнародних партнерів змусив владу скасувати частину норм, повернувши незалежність антикорупційним органам — теж із порушеннями. Приділено увагу питанням відсутності прозорості в роботі парламенту: немає трансляцій, інформація про засідання часто недоступна навіть депутатам, а закон про публічні консультації фактично саботується. Зауважено: подібні дії влади підривають демократичні засади парламентаризму, створюючи небезпечний прецедент — Регламент можна порушувати без наслідків. Це загрожує подальшим авторитарним ухилом і девальвацією законодавчого процесу. Текст: <https://zn.ua/ukr/anticorruption/zakoni-poza-rehlamentom-jak-priskorennja-vitisnilo-protseduru.html>

46. Зареєстровано законопроект про надання на ринку та використання біоцидних продуктів [Електронний ресурс] / Прес-служба

Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 9 серп. [№ 408]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що 7 серпня 2025 р. у Верховній Раді України (ВР України) зареєстровано проєкт Закону України «Про надання на ринку та використання біоцидних продуктів», реєстр. № 13604, поданий Кабінетом Міністрів України (КМ України). Його мета - гармонізація європейських правил надання на ринку та використання біоцидних продуктів і оброблених виробів, одночасно забезпечуючи високий рівень захисту здоров'я людей, тварин і навколишнього середовища від шкідливих організмів, таких як шкідники або бактерії, а також дії активних речовин, що містяться в біоцидних продуктах. Законопроєкт розроблено з метою імплементації Регламенту Європейського Союзу № 528/2012 Європейського Парламенту та Ради від 22.05.2012 щодо надання на ринку та використання біоцидних продуктів. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/385808>

47. **Заслухали презентацію Міністерства економіки, довкілля та сільського господарства щодо пріоритетів своєї роботи** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 5 серп. [№ 404]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що у Комітеті Верховної Ради України (ВР України) з питань економічного розвитку відбулася нарада з новопризначеним міністром економіки, довкілля та сільського господарства України Олексієм Соболевим та його заступниками, на якій розглянули ключові напрями економічної політики, стратегічні плани та пріоритети діяльності Міністерства. Учасники заходу обговорили ключові пріоритети, зокрема залучення інвестицій у відновлення, масштабну дерегуляцію, посилення приватизації, промислову політику, розвиток експорту та людського капіталу, питання гуманітарного розмінування, а також, що робитимемо по двох нових напрямках – аграрному та довкілля. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/385684>

48. **Захищаючи Харків, воїни захищають всю країну** [Електронний ресурс] // Уряд. кур'єр. – 2025. – 6 серп. [№158]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що на командно-спостережному пункті 17-го окремого

мотопіхотного батальйону 57-ої окремої мотопіхотної бригади імені кошового отамана Костя Гордієнка та в пункті її управління 57-ої ОМПБр Президент України Володимир Зеленський зустрівся з воїнами, які захищають Україну на Вовчанському напрямку, і заслухав доповіді командирів. Військові розповіли про актуальні потреби підрозділів, а також запропонували свої варіанти вирішення проблемних питань. Глава держави зазначив, що всі порушені питання буде опрацьовано. У Харкові В. Зеленський зустрівся зі школярами та студентами в молодіжному хабі «Літера», що працює на базі обласної дитячої бібліотеки і де проводять лекції, майстер-класи та тренінги. Школярі мають змогу пройти тут безкоштовну підготовку до НМТ, пограти в настільні ігри та переглянути фільми. Простір створено для того, щоб попри війну молодь могла розвиватися та спілкуватися наживо. Глава держави також зустрівся із представниками бізнесу, волонтерської та ветеранської спільнот, шкільних університетів Харкова. Одне із ключових питань обговорення — підтримка економіки на прифронтових і прикордонних територіях. Зокрема йшлося про створення спеціальної програми для прифронтових регіонів, яка була б дієвою для людей і громад та охоплювала б зменшення податкового навантаження на бізнес. Текст: <https://ukurier.gov.ua/uk/articles/zahishayuchi-harkiv-voyini-zahishayut-vsyyu-krayinu/>

49. **Збільшення видатків на оборону — своєчасна відповідь на реалії війни** [Електронний ресурс] // Уряд. кур'єр. — 2025. — 2 серп. [№156]. — Електрон. дані. Як наголосила Прем'єр-міністр України Юлія Свириденко, Верховна Рада України (ВР України) ухвалила надзвичайно важливе рішення: внесла зміни до державного бюджету, які передбачають додаткові 412 млрд грн на сектор оборони та безпеки. З її слів, це голосування — своєчасна відповідь на нову реальність повномасштабної війни. Вона подякувала парламенту «за швидке й скоординоване рішення». Це голосування стало свідченням єдності влади й народу в підтримці українських воїнів і зміцненні обороноздатності країни в умовах загострення бойових дій. Текст:

<https://ukurier.gov.ua/uk/news/zbilshennya-vidatkiv-na-oboronu-svoyechasna-vidpov/>

50. **Здача Донбасу відкриє ворогу шлях у глиб України: ISW попереджає про наслідки** [Електронний ресурс] // Газета по-українськи. – 2025. – 9 серп. – Електрон. дані. *Наголошено, що у разі погодження України на передачу залишків Донецької області в межах ймовірних перемовин щодо припинення війни, країна ризикує втратити критично важливу лінію оборони, що протягом 11 років стримувала російську агресію. Про це мовиться у новому аналітичному звіті Інституту вивчення війни (ISW). Йдеться про «фортецеву смугу» - укріплену оборонну лінію, яка включає ключові міста Донбасу: Слов'янськ, Краматорськ, Дружківку, Олексієво-Дружківку та Костянтинівку. Вказано, що з 2014 р. ці населені пункти залишаються під контролем України і мають стратегічне значення як логістичні та адміністративні центри. Довжина укріпленої зони сягає 50 км. Аналітики наголошують: втрата цієї лінії без чітких гарантій миру може створити передумови для нового російського наступу на сході.* Текст : https://gazeta.ua/articles/np/_zdacha-donbasu-vidkriye-vorogu-shlyah-u-glib-ukrayini-isw-poperedzhaye-pro-naslidki/1226685

51. **Здоровило Т. Європа обурена: "Трамп не здійснив на Путіна жодного тиску"** [Електронний ресурс] / Тарас Здоровило // Україна молода. – 2025. – 8 серп. – Електрон. дані. *Наведено тези публікації у виданні "The Washington Post" щодо намірів Президента США Дональда Трампа зустрітися з президентом РФ В. Путіним. Із посиланням на слова неназваного європейського посадовця зазначено, що в Європі були "збентежені", коли побачили, що Трамп планує особисто зустрітися з Путіним. Також речниця Європейського Союзу (ЄС) з питань закордонних справ Аніта Гіппер висловила думку, що дії Росії свідчать про те, що вона не зацікавлена в мирі, а неназваний український високопосадовець розповів виданню, що у Києві намагаються зберігати оптимізм щодо зустрічі Трампа і Путіна,*

сподіваючись на можливість часткового припинення вогню, яке зупинить авіаудари по Україні. Текст: <https://umoloda.kyiv.ua/number/0/2006/190687/>

52. **Здоровило Т. Росія продає на ТОТ конфісковані квартири етнічним росіянам - The Wall Street Journal** [Електронний ресурс] / Тарас Здоровило // Україна молода. – 2025. – 4 серп. – Електрон. дані. *Подано тези статті у "The Wall Street Journal" щодо ситуації на тимчасово окупованих територіях (ТОТ) України, які РФ заселяє етнічними росіянами. Зазначено, що окупаційна влада оголосила "безхазяйними" тисячі квартир, унаслідок чого українці, які виїхали, зіткнулися з перешкодами під час повернення, підтвердження права власності або отримання компенсації, у той же час приїжджі з РФ користуються низкою пільг, наприклад, 2 % іпотечною ставкою на нові будинки.* Текст:

<https://umoloda.kyiv.ua/number/0/2006/190620/>

53. **Здоровило Т. рф створила онлайн-каталог для "продажу" українських дітей** [Електронний ресурс] / Тарас Здоровило // Україна молода. – 2025. – 7 серп. – Електрон. дані. *Наведено заяву засновника і керівника організації "Save Ukraine" Миколи Кулеби, який повідомив, що в Росії створили сайт, на якому викладені фотографії з відкритими обличчями та описи викрадених українських дітей. Микола Кулеба зазначив, що на цьому сайті дітей описують як товар, та наголосив, що "це справжня торгівля дітьми у XXI столітті, яку світ має негайно зупинити". Також Микола Кулеба вказав, що більшість дітей у цьому "каталозі" народилися до окупації територій України й мали українське громадянство, а батьки деяких з них були вбиті саме окупаційною владою, та запевнив, що "Save Ukraine" зробить все, щоб врятувати цих дітей і повернути їх додому.* Текст:

<https://umoloda.kyiv.ua/number/0/2006/190680/>

54. **Здоровило Т. США та Росія планують перемир'я, щоб закріпити успіхи путіна в Україні** [Електронний ресурс] / Тарас Здоровило // Україна молода. – 2025. – 8 серп. – Електрон. дані. *Подано інформацію агентства "Bloomberg" із посиланням на неназваних співрозмовників про*

нібито підготовку американськими та російськими посадовцями для запланованої зустрічі Президента США Дональда Трампа та президента РФ В. Путіна угоди про зупинку війни в Україні, яка може закріпити окупацію Росією частини територій, захоплених під час її повномасштабного вторгнення. Водночас співрозмовники зауважили, що умови та плани угоди ще перебувають у процесі розробки та можуть змінитися. Текст: <https://umoloda.kyiv.ua/number/0/2006/190694/>

55. **Здоровило Т. Трамп і Зеленський провели телефонну розмову** [Електронний ресурс] / Тарас Здоровило // Україна молода. – 2025. – 5 серп. — Електрон. дані. *Йдеться про телефонну розмову Президента України Володимира Зеленського з Президентом США Дональдом Трампом. Глави держав обговорили проблему припинення війни, санкції проти Росії та двосторонню оборонну взаємодію, а також скоординували свої позиції. Окрім того, президенти приділили увагу спільним європейським рішенням, які можуть допомогти захисту України, зокрема Володимир Зеленський зауважив, що наразі вже є "рішення Нідерландів, Швеції, Норвегії та Данії – більше ніж мільярд доларів на американську зброю, яку Україна отримає".* Текст: <https://umoloda.kyiv.ua/number/0/2006/190661/>

56. **ЗМІ: Звіти ООН не мають широкої популярності** [Електронний ресурс] // Юрид. газ. – 2025. – 4 серп. – Електрон. дані. *Висвітлено проблему низької популярності звітів Організації Об'єднаних Націй (ООН). Генеральний секретар Антоніу Гутерріш визнав, що більшість документів організації майже не читають. Лише 5 % звітів мають понад 5500 завантажень, а багато — менше 1000. У межах ініціативи UN80 запропоновано скоротити обсяг звітності та зосередитись на її ефективності. Акцентовано, що ООН стикається з кризою ліквідності щонайменше сьомий рік поспіль, оскільки не всі 193 держави-члени ООН сплачують свої обов'язкові регулярні внески в повному обсязі або вчасно. Звіт, опублікований робочою групою, охоплює лише один із кількох напрямів реформ.* Текст: <https://yur-gazeta.com/golovna/zmi-zviti-onn-ne-mayut-shirokoyi-populyarnosti.html>

57. **Іванна Климпуш-Цинцадзе** взяла участь у дискусії щодо впливу гальмування реформ на міжнародне фінансування України [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 2 серп. [№ 403]. – Електрон. дані. Голова *Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань інтеграції України до ЄС Іванна Климпуш-Цинцадзе у виступі наголосила на системному відкаті реформ, що відбувається останнім часом в Україні. Ухвалення ж законопроекту № 12414, який фактично ліквідував незалежність антикорупційних органів, на її думку, стало піком цього відкату. Воно також несе великі загрози і ризики для України. На її думку, ситуація довкола антикорупційної архітектури в Україні викликала справедливий резонанс і обурення в українському суспільстві, дала приводи ворогам знову звинувачувати Україну в корупції, а також підірвала довіру друзів і партнерів. Народна обраниця вважає, що не тільки відкат в антикорупційній реформі, а й інші обмеження, що виходять за рамки обмежень воєнного стану в Україні, будуть відображені у наступному звіті ЄС щодо розширення. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/385648>*

58. **Калінін А. Блеф чи залякування: Путін хоче розпочати ядерну ескалацію проти Заходу, — The Telegraph** [Електронний ресурс] / Артемій Калінін // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 2 серп. — Електрон. дані. Як повідомило видання "The Telegraph", ймовірність того, що лідер РФ В. Путін віддасть наказ про застосування ядерної зброї "залишається низькою, але не дорівнює нулю". Зазначено, що рішення Президента США Дональда Трампа перемістити атомні підводні човни є відповіддю на дописи в соцмережах Д. Медведєва, роль якого в кремлівській ієрархії — бути "скаженим псом, який сипле страхітливими погрозами на адресу ворогів Кремля". Вказано, що РФ здебільшого використовує ядерне брязкання зброєю як елемент інформаційної війни для залякування Заходу, яка дала свої результати. Водночас в Україні переконані, що всі дії РФ у цьому напрямку є чистим блефом, яким Кремль намагається прикрити свої невдачі. Зауважено, що РФ використовує

концепцію "ескалація заради деескалації", яка передбачає використання ядерної зброї для того, щоб перехопити контроль над перебігом війни, змусивши ворога здатися або знищити його. Текст: <https://focus.ua/uk/voennye-novosti/717486-yaderna-viyna-rf-mozhe-rozpochali-eskalaciyu-popri-krajin-zahodu>

59. Катишев К. В Україні будуть швидше відновлювати пошкоджене житло [Електронний ресурс] / Костянтин Катишев // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 2 серп. — Електрон. дані. *Наведено тези допису в «Телеграм» Прем'єр-міністра Юлії Свириденко про запровадження Кабінетом Міністрів України (КМ України) додаткового механізму, що дозволить громадам оперативніше відновлювати житло, постраждале внаслідок російських обстрілів. За її словами, процедуру спростили: основні етапи можна проходити паралельно, а роботи починати до завершення експертизи; усі дії фіксуватимуться в електронній системі, а відповідальність за строки та якість – на місцях; відновлення фінансуватиметься з місцевих бюджетів або міжнародної допомоги. Посадовиця додала, що окремо передбачено можливість адресних виплат із місцевих бюджетів родинам, чиє житло пошкоджене, а також компенсації витрат за тимчасове проживання до завершення ремонту або отримання нового житла: такі виплати можуть бути профінансовані з місцевих бюджетів за рішенням громад.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4804591-v-ukraini-budut-shvydshe-vidnovluyaty-poshkodzhene-zhytlo>

60. Катишев К. В Україні запровадять відеофіксацію роботи ТЦК [Електронний ресурс] / Костянтин Катишев // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 7 серп. — Електрон. дані. *Наведено тези допису у Телеграм міністра оборони України Дениса Шмигала про те, що з 01.09.2025 всі працівники територіальних центрів комплектування та соціальної підтримки (ТЦК та СП) будуть зобов'язані носити бодікамери та здійснювати відеофіксацію під час перевірки документів або вручення повісток; у разі порушення правил*

фіксації передбачена дисциплінарна відповідальність. За словами посадовця, «цей крок дозволить забезпечити прозорість і законність діяльності груп оповіщень ТЦК, а також захистити права обох сторін». Він додав, що наразі забезпеченість засобами фіксації становить близько 85 %, закупівля додаткових засобів триває. Текст:

<https://ua.korrespondent.net/ukraine/4805695-v-ukraini-zaprovadiat-videofiksatsiui-roboty-ttsk>

61. **Катишев К. Зеленський дав п'ять доручень щодо змін в ЗСУ** [Електронний ресурс] / Костянтин Катишев // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 5 серп. — Електрон. дані. Наведено тези допису у Телеграм Президента України Володимира Зеленського щодо засідання Ставки верховного головнокомандувача, за підсумками якого дав п'ять доручень урядовцям і військовим. За його словами, йдеться про п'ять питань, важливих для підрозділів ЗСУ: підготовка у навчальних центрах (вона стала більш ефективною, але потрібно ще впровадити бойову, психологічну і мотиваційну підготовку); закупівля дронів (доручено відчутно збільшити пряме фінансування бригадам на їх закупівлю, а «гроші на це є»); покращання можливостей купувати пікапи (спрощення процедур і пряме фінансування для підрозділів так само, як на закупівлю дронів); контракт 18 – 24 (ця програма має бути розширеною); затягування виконання рішень про нагородження (доручено максимально скоротити документообіг, а також кількість різноманітних підписів і погоджень). Текст:

<https://ua.korrespondent.net/ukraine/4805232-zelenskyi-dav-piat-doruchen-schodo-zmin-v-zsu>

62. **Катишев К. Зеленський зробив заяву щодо Курської операції** [Електронний ресурс] / Костянтин Катишев // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 6 серп. — Електрон. дані. Наведено тези допису у Фейсбук Президента України Володимира Зеленського у першу річницю Курської операції, яка, за його словами, показала, що українці продовжуватимуть захищати свою незалежність і примушувати РФ до завершення війни. «Вже більше року

Україна проводить активні дії на російській території – у Курській і Белгородській областях. Українцям укотре вдалося довести світові, що цілком реально ставити Росію на місце та достойно відповідати на її удари», – написав глава держави. Він зазначив, що Курська операція стала справді особливою, оскільки розвідки світу її не передбачили, а росіяни – не очікували. В. Зеленський подякував кожному солдату, сержанту та офіцеру й усім, хто був залучений до виконання завдань на Куриціні, «усім, хто не допустив ще одного повномасштабного удару Росії по наших Сумах та Харківщині». Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4805398-zelenskyi-zrobyv-zaiavu-schodo-kurskoi-operatsii>

63. **Катишев К. Зеленський оцінив пакети допомоги зі зброєю США** [Електронний ресурс] / Костянтин Катишев // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 5 серп. — Електрон. дані. Вказано, що Президент Володимир Зеленський привітав фінансові пакети від Данії, Норвегії та Швеції в межах ініціативи на купівлю американської зброї для потреб України. За його словами, загальна сума від країн із Північної Європи - 500 млн доларів. Глава держави також нагадав про пакет у 500 млн євро від Нідерландів днем раніше. «Це буде хорошим прикладом для інших країн НАТО, щоб посилити зв'язки між Америкою та Європою в контексті безпеки і щоб гарантувати захист від російських ударів», - підсумував Президент. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4805256-zelenskyi-otsinyv-pakety-dopomohy-zi-zbroieui-ssha>

64. **Катишев К. ЗСУ уразили три пункти управління росіян** [Електронний ресурс] / Костянтин Катишев // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 9 серп. — Електрон. дані. Наведено інформацію Генерального штабу Збройних сил України (ЗСУ) щодо ситуації на всіх напрямках фронту станом на ранок 1263-ої доби широкомасштабної збройної агресії РФ проти України. Зазначено, що за минулу, 1262-гу, добу на фронті зафіксовано 163 бойові зіткнення. Найбільш активні бої тривали на Покровському, Новопавлівському та Лиманському напрямках. Авіація, ракетні війська й

артилерія Сил оборони уразили три пункти управління, одну артилерійську систему, п'ять районів зосередження особового складу, озброєння та військової техніки ворога, а також один інший важливий об'єкт противника.

Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4806205-zsu-urazyly-try-punkty-upravlinnia-rosiian>

65. **Катишев К. Рада ЄС ухвалила транш у понад €3 млрд для України** [Електронний ресурс] / Костянтин Катишев // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 8 серп. — Електрон. дані. *Як повідомила у Телеграм Прем'єр-міністерка Юлія Свириденко, Рада Європейського Союзу (ЄС) ухвалила рішення про надання Україні 3,056 млрд євро в межах програми «Ukraine Facility». Водночас на сайті Ради ЄС повідомлено про затверджений транш у 3,2 млрд євро. Рада ЄС дійшла висновку, що Україна задовільно виконала низку реформ, викладених у Плані для України, включаючи реформи державного управління, управління державними активами, людський капітал, децентралізацію та регіональну політику, зелений перехід, цифровий та агропродовольчий сектори, а також управління критично важливою сировиною. Відомо, що Україна мала отримати 4,5 млрд євро від ЄС, але обсяг траншу зменшили, бо Київ не виконав необхідні для цього реформи. Після цього в Кабінеті Міністрів України (КМ України) запевнили, що виконують усі реформи для отримання повноцінного фінансування з боку ЄС.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/business/economics/4806085-rada-yes-ukhvalyla-transh-u-ponad-3-mlrd-dlia-ukrainy>

66. **Катишев К. Україна не буде дарувати свою землю – Зеленський** [Електронний ресурс] / Костянтин Катишев // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 9 серп. — Електрон. дані. *Як наголосив Президент Володимир Зеленський у відеозверненні вранці 09.08.2025, Україна не піде на територіальні поступки під час обговорення мирної угоди з країною-агресоркою РФ. «Відповідь на українське територіальне питання є вже в Конституції України. Відступати від цього ніхто не буде і не зможе. Дарувати свою землю окупанту українці не будуть», – заявив він і наголосив,*

що «український народ заслуговує на мир, але всі партнери мають розуміти, що таке достойний мир». За словами глави держави, Україна готова до реальних рішень, які можуть дати мир. Але будь-які рішення, які проти українців, будь-які рішення, які без України, – вони одночасно і рішення проти миру. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4806210-ukraina-ne-bude-daruvaty-svoui-zemlui-zelenskyi>

67. **Катишев К. Уряд призначив Цивінського директором БЕБ** [Електронний ресурс] / Костянтин Катишев // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 6 серп. — Електрон. дані. *Як повідомила Прем'єр-міністерка Юлія Свириденко за підсумками засідання уряду, Кабінет Міністрів України (КМ України) призначив Олександра Цивінського на посаду директора Бюро економічної безпеки (БЕБ). За словами топпосадовиці, уряд очікує на оновлення роботи бюро, зміцнення інституції та досягнення вагомого рівня довіри між БЕБ і підприємцями України. «Важливо, щоб економічні відносини в Україні не спотворювались тіншовими схемами та щоб бізнес міг розраховувати на повагу з боку держави», – зазначила прем'єрка. Нагадано, що до цього призначення Олександр Цивінський був керівником підрозділу детективів Національного антикорупційного бюро України (НАБУ).* Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4805391-uriad-pryznachyv-tsyvinskoho-dyrektorem-beb>

68. **Кім В. У скільки обходиться Путіну та Росії день війни проти України** [Електронний ресурс] / Володимир Кім // Дзеркало тижня. – 2025. – 4 серп. – Електрон. дані. *Проаналізовано реальну вартість війни для Росії – понад 1 трлн доларів із лютого 2022 р. Кремль витрачає 13,1 % ВВП на війну, що призводить до фінансового виснаження. Основні статті витрат – озброєння, утримання армії, контракти та підтримка окупованих територій. Через зростаючий бюджетний дефіцит і послаблення економіки Кремль може бути змушений взяти паузу у війні.* Текст: <https://zn.ua/ukr/WORLD/u-skilki-obkhoditsja-putinu-ta-rosiji-den-vijni-proti-ukrajini.html>

69. **Кметик Ю. Новий закон щодо воєнного стану в Білорусі: смерть Лукашенка буде вважатися військовою загрозою** [Електронний ресурс] / Юлія Кметик // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 7 серп. — Електрон. дані. Зазначено, що у РБ готують оновлення законодавства щодо воєнного стану: МО країни розробило проєкт змін, який передбачає розширення підстав для його запровадження. Як зазначили у пресслужбі МО РБ, нові поправки мають на меті узгодити перелік військових загроз із положеннями Воєнної доктрини. Вказано, що до внутрішніх ризиків відносять, зокрема, спроби створення незаконних збройних формувань, конфлікти між різними групами населення на ідеологічному чи політичному ґрунті, а також замах на життя президента або його смерть. Йдеться, зокрема, про сценарії, які можуть бути сприйняті як загроза зміні влади. У таких випадках Конституція передбачає можливість введення надзвичайного або воєнного стану. Серед зовнішніх загроз — перетин кордону збройними формуваннями, присутність іноземних військ біля кордону, ескалація конфліктів у РФ, атаки на інфраструктуру, а також розміщення зброї масового ураження в сусідніх державах. Фактично це означає, що воєнний стан у РБ можуть запровадити навіть у разі активних бойових дій на території РФ поблизу білоруського кордону або ударів по військових об'єктах РФ. Текст: <https://focus.ua/uk/voennye-novosti/718181-u-bilorusi-hochut-zminiti-zakon-pro-voyenni-yan-stan-shcho-bude-u-vipadku-smerti-lukashenka>

70. **Ковальова А. НБУ очікує приплив мігрантів в Україну 2027 року: що це означає для ринку праці** [Електронний ресурс] / Анастасія Ковальова // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 1 серп. — Електрон. дані. Зазначено, що хоча темпи зворотної міграції залишаються стриманими, цей процес може стати важливим чинником для стабілізації економіки. Про це йдеться в липневому Інфляційному звіті Національного банку України (НБУ). За його оцінками, перші ознаки повернення українців прогнозуються вже 2027 р.: очікується, що тоді в країну повернеться близько 100 тис. осіб. Вказано, що хоча попередні прогнози були оптимістичнішими (до 500 тис.), навіть

помірне повернення може позитивно вплинути на ситуацію на ринку праці, зменшити дефіцит кадрів і сприяти зростанню внутрішнього споживання. У НБУ підкреслили, що повернення мігрантів не тільки соціальне, а й економічне питання, адже в Україні зберігається дефіцит робочої сили, особливо в окремих секторах і регіонах. Це гальмує відновлення економіки та створює додатковий інфляційний тиск через зростання зарплат, що випереджає продуктивність праці. Однак якщо в країні почнеться активна фаза відновлення, залучення інвестицій, створення нових робочих місць і впровадження урядових програм із повернення громадян — кількість охочих повернутися може істотно зрости. Текст:

<https://focus.ua/uk/economics/717287-u-nbu-prognozuyut-povernennya-ukrajinciv-do-krajini-detali>

71. **Ковальова А. Фінансова допомога для жителів сіл від 8 тис. грн: хто може отримати** [Електронний ресурс] / Анастасія Ковальова // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 4 серп. — Електрон. дані. Як повідомили у прес-центрі Благодійного фонду "Карітас Полтава", вони відкрили реєстрацію на участь у грантовому проєкті "SCALE", спрямованому на підтримку громадян, які займаються сільським господарством. Програма розроблена для допомоги тим, чий домогосподарства постраждали від наслідків російської агресії, і передбачає фінансову допомогу в розмірі від 8 до 125 тис. грн. Вказано, що проєкт "Розвиток сталості сільського господарства та покращення засобів до існування" охопить кілька територіальних громад Полтавської області — Полтавську, Глобинську, Опішнянську та Котелевську. У межах ініціативи учасники зможуть отримати кошти на придбання обладнання, насіння, добрив, худоби, а також на відновлення іригаційної інфраструктури та розвиток переробки сільгосппродукції. Текст: <https://focus.ua/uk/economics/717694-finansova-dopomoga-dlya-selyan-vid-8-tis-grn-hto-mozhe-otrimati>

72. **Комітет з питань економічного розвитку тримає на контролі надходження коштів від приватизації державного майна** [Електронний

ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 9 серп. [№ 408]. – Електрон. дані. *Повідомлено, що у межах парламентського контролю Комітет з питань економічного розвитку постійно здійснює моніторинг за надходженням коштів до Державного бюджету України від приватизації державного майна. Відповідно до Закону України «Про Державний бюджет України на 2025 рік» для Фонду державного майна України (ФДМУ) плановий показник надходжень таких коштів встановлено у розмірі 3 200 000 тис. грн. Зазначено, що за період з 01 січня 2025 р. по 31 липня 2025 р. від приватизації державного майна та інших надходжень, безпосередньо пов'язаних із процесом приватизації, до Державного бюджету України перераховано 974 340,09 тис. грн. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/385807>*

73. **Кравченко В. Що готують Україні російсько-білоруські навчання «Захід-2025»** [Електронний ресурс] / Володимир Кравченко // Дзеркало тижня. – 2025. – 5 серп. – Електрон. дані. *Проаналізовано підготовку до стратегічних командно-штабних навчань «Захід-2025», що відбудуться у РБ у вересні, і їхній можливий вплив на безпеку регіону. Висловлено занепокоєння щодо масштабності та агресивної риторики Росії, зокрема щодо можливості сценаріїв вторгнення до України, країни Балтії та Польщі, зокрема через контроль Сувалкського коридору. Однак при цьому підкреслено, що військові ресурси РФ наразі обмежені, а основний фокус навчань спрямований на західний напрям. Зазначено, що політична ситуація і внутрішній спротив у Білорусі, а також недавні рішення білоруського керівництва щодо скорочення масштабів навчань, зменшують ймовірність відкритого наступу. Водночас проаналізовано зовнішньополітичні перспективи, зокрема активізацію зусиль США і можливі переговори щодо припинення війни в Україні. Текст: <https://zn.ua/ukr/WORLD/shcho-hotujut-ukrajini-rosijsko-biloruski-navchannja-zakhid-2025.html>*

74. **Красіков М. Військові полігони під землею: що пропонує Сирський та чи вдасться "сховати" навчання військових** [Електронний

ресурс] / Максим Красіков // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 1 серп. — Електрон. дані. *Зазначено, що після атак дронів і ракет на полігони, Головнокомандувач Збройних сил України (ЗСУ) запропонував проводити навчання військових під землею. Він наголосив на важливості неухильного дотримання вимог безпеки на полігонах і в навчальних центрах, щоб мінімізувати ризики для особового складу. За словами експертів, потрібні не лише укриття, а й дисципліна та протидія розвідувальним безпілотним літальним апаратам (БПЛА). Розглянуто, наскільки реалістично створити підземні полігони, скільки це коштуватиме і які виклики стоять перед армією, а також чи існують вже захисні укріплення і підземні навчальні центри в армії.* Текст: <https://focus.ua/uk/eksklyuzivnyy/717341-viyskovi-poligoni-pid-zemleyu-sirskiy-proponuye-shovati-navchalni-centri>

75. **Красіков М. Новий наступ на Київ чи гра в імітацію: навіщо Лукашенку нова бойова бригада на кордоні з Україною** [Електронний ресурс] / Максим Красіков // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 1 серп. — Електрон. дані. *Як повідомив командувач Сил спеціальних операцій (ССО) Збройних сил України (ЗСУ) генерал-майор Вадим Денисенко, РБ створює нову бригаду спецпризначенців біля українського кордону і саме напередодні масштабних навчань із РФ. Крім того, РБ готує навчання Zapad-2025 у вересні 2025 р. — це будуть перші великі маневри російсько-білоруського формату з початку повномасштабної війни в Україні. Зауважено: Президент України Володимир Зеленський ще у квітні попередив, що РФ може використати ці навчання як прикриття для агресії — чи проти України, чи проти сусідів РБ, зокрема Польщі та Литви. Розглянуто, чи готується Мінськ до війни, чи лише імітує активність заради політичних торгів, і навіщо Лукашенку силовий піар саме зараз.* Текст: <https://focus.ua/uk/eksklyuzivnyy/717403-bilorus-stvoryuye-novu-brigadu-bilya-ukrajini-chi-gotuyetsya-minsk-do-viyni>

76. **Красіков М. 150 тисяч солдатів Путіна: як нові дивізії Росії вплинуть на 1200 км фронту** [Електронний ресурс] / Максим Красіков // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 6 серп. — Електрон. дані. *За словами*

Головнокомандувача Збройних сил України (ЗСУ) Олександра Сирського, до кінця 2025 р. Кремль планує сформувати щонайменше 10 нових дивізій, частину з них уже комплектують контрактниками та в'язнями. Розглянуто, наскільки реальною є загроза з боку цих з'єднань, як РФ планує їх використовувати й чи зможе втілити цей масштабний план. О. Сирський також підкреслив, що в ЗСУ триває реформа корпусного управління для підвищення ефективності командування. За його словами, більшість новостворених армійських корпусів уже взяли на себе відповідальність за свої ділянки та отримали визначені комплекти військ. Текст: <https://focus.ua/uk/eksklyuzivnyy/718071-rosiya-formuye-10-novih-diviziy-kogo-verbuyut-i-navishcho>

77. **Красіков М. "Удар по бензобаку імперії": як атака на Афіпський НПЗ нашкодить армії РФ** [Електронний ресурс] / Максим Красіков // Fakty.ua : [вебсайт]. – 2025. – 7 серп. — Електрон. дані. Йдеться про атаку на Афіпський нафтопереробний завод (НПЗ) — один із ключових елементів паливного забезпечення армії РФ. Розглянуто, які наслідки матиме ця атака для військової машини В. Путіна, чому удари по НПЗ — більше, ніж просто вибухи, і як вони можуть наблизити економічний крах РФ. За словами старшого аналітика Українського центру безпеки та співпраці Антона Земляного, Афіпський НПЗ є особливо важливим для забезпечення військових структур паливом, зокрема дизелем, авіаційним гасом і паливом для реактивних двигунів. Вказано, що подібними ударами, разом із ураженням залізничного сполучення, українське командування насамперед намагається руйнувати російську військову логістику, однак постійні удари по НПЗ мають вплив і на російську економіку. На думку експертів, для досягнення результату такі атаки мають бути системними, адже одиничні удари не дають значного ефекту. Зауважено, що РФ має близько 30 великих НПЗ, які переробляють мільйони тонн нафти щорічно, і ще приблизно 50 дрібніших заводів. Ці потужності дозволяють РФ швидко компенсувати втрати від

поодиноких атак. Текст: <https://focus.ua/uk/eksklyuzivny/718284-ataka-droniv-po-afipskomu-npz-yak-zsu-b-yut-po-ekonomici-ta-logistici-rosiji>

78. **Краснолуцька О. Венс: Ми закінчили з фінансуванням війни в Україні** [Електронний ресурс] / Олеся Краснолуцька // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 10 серп. — Електрон. дані. Наведено коментарі для «Fox News» віцепрезидента США Джей Ді Венса, який заявив, що Штати завершують «фінансування війни в Україні», бо хочуть «досягти мирного врегулювання цього конфлікту». За його словами, якщо європейці хочуть взяти на себе ініціативу із закупівлі зброї в американських виробників - США не проти, але самі більше це не фінансуватимуть. Подано низку заяв віцепрезидента США щодо переговорів. Зокрема: Д. Трамп не впевнений в успіху переговорів щодо України, але вважає за необхідне дати їм шанс; США прагнуть врегулювання в Україні з урахуванням поточної лінії зіткнення; США перебувають у процесі узгодження часу, коли В. Зеленський і Путін зможуть зустрітися та обговорити завершення війни; США підтримуватимуть відкритий діалог із Україною та В. Зеленським. Текст: <https://ua.korrespondent.net/world/4806440-vens-my-zakinchyly-z-finansuvanniam-viiny-v-ukraini>

79. **Кремль активізував використання РПЦ для пропаганди війни, - Центр протидії дезінформації** [Електронний ресурс] // RISU.ua : [вебсайт]. – 2025. – 6 серп. – Електрон. дані. За інформацією Центру протидії дезінформації (ЦПД), у храмі на території Валаамського монастиря, що підпорядкований РПЦ, з'явилася нова фреска, на якій російський солдат із символом Z на рукаві перев'язує голову українському бійцю. ЦПД заявив, що зображення солдатів поруч із сакральними образами в РПЦ не відображають милосердя, а слугують кремлівській пропаганді. Наголошено, що РПЦ виправдовує війну, знімає моральну відповідальність із солдатів і готує суспільство до насильства, використовуючи церкву як інструмент мобілізації та контролю. Текст: https://risu.ua/kreml-aktivizuvav-vikoristannya-rosijskoyi-pravoslavnoyi-cerkvi-dlya-propagandi-vijni_n158009

80. **кремль мусить закінчити розпочату ним війну** [Електронний ресурс] // Уряд. кур'єр. – 2025. – 2 серп. [№156]. – Електрон. дані. *Як заявив Президент України Володимир Зеленський під час онлайн-виступу на конференції з нагоди 50-річчя Гельсінського заключного акта, що є основоположним для ОБСЄ, підштовхнути РФ до припинення війни можливо: росіяни її розпочали, і їх можна змусити її закінчити. Глава держави проінформував про наслідки чергового масованого удару по Україні, якого ворог завдав у ніч на четвер, і про удар по в'язниці в Запорізькій області два дні тому. Президент наголосив, що Кремль продовжує такі обстріли попри заклик світу припинити війну, і Європі доведеться довго захищатися від російського режиму, але реальний потенціал російського агресора набагато менший, ніж європейський. За словами В. Зеленського, головне завдання — зупинити РФ зараз і зробити все можливе для зміцнення спільної сили в галузі безпеки, в економіці, технологіях і соціальному розвитку.* Текст: <https://ukurier.gov.ua/uk/articles/kreml-musit-zakinchiti-rozpochatu-nim-vijnu/>

81. **Кулик А. Мобілізація в Україні: що треба знати про повістки, облік і правила для військовозобов'язаних** [Електронний ресурс] / Андрій Кулик // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 1 серп. — Електрон. дані. *Розглянуто, що таке повістка територіального центру комплектування та соціальної підтримки (ТЦК та СП) і як її перевірити, які бувають види повісток, категорії громадян, які можуть тимчасово або постійно уникнути мобілізації, поважні причини під час мобілізації, яка відповідальність за відмову від повістки, як оновити дані у ТЦК та СП, як можна бути виключеним із військового обліку.* Текст: <https://focus.ua/uk/voennye-novosti/717261-mobilizaciya-2025-shcho-robiti-z-povistkoyu-ta-oblikom-u-tck>

82. **Купновицька У. Бойова повістка поштою та Єдиний реєстр військовозобов'язаних: нові правила мобілізації від Кабміну** [Електронний ресурс] / Уляна Купновицька // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 1 серп. — Електрон. дані. *Повідомлено, що Кабінет Міністрів України (КМ України) ухвалив нову Постанову № 916, яка дозволяє територіальним*

центрам комплектування та соціальної підтримки (ТЦК та СП) вручати бойові повістки через "Укрпошту". Відтепер цінні рекомендовані листи з повідомленням про вручення можуть використовуватись як офіційний канал сповіщення для громадян, яких викликають до ТЦК та СП із метою подальшої мобілізації. Вказано, що такі листи вважатимуться офіційно врученими, навіть якщо адресат відмовився їх приймати: поштова служба фіксує вручення або відмову, що юридично підтверджує факт сповіщення. Це може мати серйозні наслідки для громадян, які вирішують проігнорувати виклик. Також Постанова змінює правила військового обліку. Зокрема, жінки з медичною або фармацевтичною освітою тепер автоматично беруться на облік — без потреби в особистому зверненні до ТЦК та СП. Також уточнено процедуру присвоєння військових звань чоловікам до 25 років, які не проходили строкової служби. Текст: <https://focus.ua/uk/eksklyuzivnyy/717253-boyovi-povistki-cherez-poshtu-shcho-zminyuye-postanova-916-pro-mobilizaciyu>

83. **Купновицька У. Інформаційна висадка: що насправді стоїть за заявами про наступ на Херсон** [Електронний ресурс] / Уляна Купновицька // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 7 серп. — Електрон. дані. Зазначено, що поки росіяни обстрілюють Херсон сотнями дронів і точковими ударами по мостах, у західній пресі з'являються прогнози про можливу висадку десанту. «Фокус» разом із експертами розбирався, чому ці сценарії виглядають малоімовірно, хто насправді зацікавлений у таких вкидах і як пов'язана нова інформаційна хвиля з геополітичними подіями. На думку експертів, це відверта дезінформація, яка є результатом інформаційно-психологічних операцій (ІПСО) РФ: через західні засоби масової інформації (ЗМІ) РФ активно формує громадську думку, як на Заході, так і в Україні, створюючи штучну напругу. На жаль, українські медіа нерідко підхоплюють такі вкиди без перевірки джерел, не аналізуючи їхню природу. Текст: <https://focus.ua/uk/eksklyuzivnyy/718274-chi-visaditsya-rosiya-v-hersoni-eksperti-naspravdi-vidbuvayetsya-v-regioni>

84. **Купновицька У. Смерть Кадірова, Кавказ у вогні та ЗАЕС під США: 15 сценаріїв завершення війни** [Електронний ресурс] / Уляна Купновицька // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 8 серп. — Електрон. дані. *Зазначено, що "CNN" змалював п'ять сценаріїв завершення війни в Україні, але лише один із них виявився позитивним для Києва. Однак опитані "Фокусом" українські експерти вважають, що перспективних варіантів значно більше, і пропонують власну мапу можливих рішень — від "перемир'я без миру" до економічного краху РФ і нападу на Москву. За словами політологів, у будь-якому випадку всі варіанти залежать і від особистих мотивів В. Путіна, який продовжує традицію всіх російських правителів, для яких територія важливіша за народ чи його добробут. Вказано, що територіальні здобутки залишаються для нього головним пріоритетом. Водночас може настати момент, коли значна частина українців вважатиме, що варто погодитися на компроміс щодо деяких територій, щоб завершити війну. Але навіть тоді немає гарантій, що РФ дотримуватиметься домовленостей.* Текст: <https://focus.ua/uk/eksklyuzivny/718464-kinec-viyni-v-ukrajini-15-ymovirnih-scenarijiv>

85. **Лещенко О. Смерть геополітичної Америки, або Третя світова війна: Портніков про вибір, який постане перед Трампом 9 серпня** [Електронний ресурс] / Олександр Лещенко // Fakty.ua : [вебсайт]. – 2025. – 5 серп. — Електрон. дані. *Розглянуто, що станеться 9 серпня — після того, як сплине термін ультиматуму, який Дональд Трамп поставив В. Путіну, і Президент США озвучить свою позицію щодо війни РФ проти України. На думку журналіста і публіциста Віталія Портнікова, ключовим буде не сам виступ, а наслідки, які настануть наступного дня. Якщо виявиться, що Китай і Індія проігнорують санкції й продовжать торгівлю з РФ, а Росія продовжить війну — швидше за все так і буде — це означатиме, що США не здатні навести порядок і встановити мир там, де війна не лякає світ «глобального Півдня». І тоді у Д. Трампа є два шляхи. Перший — змиритися із власною безпомічністю й намагатися захистити те, що ще не*

захоплено «другим світом» (який, звісно, буде наступати, бо переконається у західній немічності). Це смерть геополітичної Америки і глобального Заходу. І другий — не вгамовуватися й тиснути на РФ, Китай та Індію чимдуж сильніше, посилювати військову допомогу Україні, витратити сотні мільярдів доларів на цю допомогу і переорієнтацію американської економіки на протистояння порушникам світового порядку. Текст: <https://fakty.ua/457979-smert-geopoliticheskoy-ameriki-ili-tretya-mirovaya-vojna-portnikov-o-vybore-kotoryj-predstanet-pered-trampom-9-avgusta>

86. **Липчанський М. Генштаб: ЗСУ відбили атаки росіян на 12 напрямках** [Електронний ресурс] / Максим Липчанський // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 2 серп. — Електрон. дані. Наведено інформацію Генерального штабу Збройних сил України (ЗСУ) щодо ситуації на всіх напрямках фронту станом на ранок 1256-ої доби широкомасштабної збройної агресії РФ проти України. Зазначено, що за минулу, 1255-ту, добу на фронті зафіксовано 172 бойових зіткнення на 12 напрямках. На Покровському напрямку українські захисники зупинили 66 атак агресора. Противник завдав по позиціях українських підрозділів і населених пунктах 70 авіаційних ударів, застосувавши 116 керованих авіабомб (КАБ); здійснив 5859 обстрілів, із них 62 - із реактивних систем залпового вогню (РСЗВ); залучив для ураження 3766 дронів-камікадзе. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4804478-henshtab-zsu-vidbyly-ataky-rosiian-na-12-napriamkakh>

87. **Липчанський М. Загиблу в полоні журналістку Рощину нагородили орденом Свободи** [Електронний ресурс] / Максим Липчанський // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 2 серп. — Електрон. дані. Вказано, що згідно з Указом Президента України Володимира Зеленського, правозахисницю, тележурналістку, військову кореспондентку Вікторію Рощину, яка загинула у російському полоні, нагороджено (посмертно) орденом «Свободи». Наведено тези допису у «Telegram» В. Зеленського, який нагадав, що Вікторія була однією з тих, хто говорив правду про війну, адже

працювала на фронті та на тимчасово окупованих територіях. За словами глави держави, у жовтні 2024 р. Україна дізналось про загибель в російському полоні В. Роциної, яка вже була в списках на обмін; Росія зобов'язувалася її звільнити, але не дотримала свого слова; у лютому ц. р. її тіло з численними слідами катувань повернули в Україну. «Сьогодні ми вшановуємо Вікторію Роцину посмертно. Вона нагороджена орденом Свободи. За непохитну віру в те, що свобода здолає все. Шана і світла пам'ять Вікторії Роциній», - написав Президент. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4804501-zahyblu-v-poloni-zhurnalistku-roschynu-nahorodyly-ordenom-svobody>

88. **Лиса А. Затверджені нові етапи розвитку бойової авіації** [Електронний ресурс] / А. Лиса // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 3 серп. — Електрон. дані. Наведено інформацію Президента України Володимира Зеленського про затвердження у День Повітряних сил ЗСУ наступних етапів розвитку бойової авіації для інтеграції українських сил із військами партнерів. За словами глави держави, «нша мета - це повна, ефективна інтеграція Повітряних сил України з силами НАТО, що точно дасть більше можливостей українському захисту та водночас зробить нашу державу ще більш міцною частиною захисту Європи». Він також висловив вдячність усім фахівцям Повітряних сил України. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4804720-zatverdzeni-novi-etapy-rozvytku-boiovoi-aviatsii>

89. **Лиса А. ЗМІ: Путін готує обмежене перемир'я у війні** [Електронний ресурс] / А. Лиса // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 9 серп. — Електрон. дані. Як пише «The Economist», глава РФ В. Путін запропонував обмежене припинення вогню - у повітрі та на морі - перед запланованим на 15.08.2025 самітом із Президентом США Д. Трампом на Алясці. За інформацією видання, російський лідер, використавши переговори з американськими представниками, домогся дипломатичного успіху без чіткої обіцянки завершити війну. Водночас існує ймовірність ширшого пакета домовленостей, які можуть окреслити можливе «замороження»

протистояння. Однак розбіжності між позиціями Києва, Вашингтона та Москви залишаються значними. Процес погодження домовленостей у США ускладнюється внутрішньою боротьбою в команді Д. Трампа між прихильниками «великої угоди» з Москвою та більш жорсткої лінії щодо РФ.

Текст: <https://ua.korrespondent.net/world/worldabus/4806307-zmi-putin-hotuie-obmezhene-peremyria-u-viini>

90. **Лиса А. Зустріч Трампа і Путіна на Алясці загрожує Україні втратою територій – ЗМІ** [Електронний ресурс] / А. Лиса // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 9 серп. — Електрон. дані. Як пише «CNN», запланована на 15.08.2025 зустріч Президента США Д. Трампа з очільником Кремля В. Путіним на Алясці створює умови, що грають на користь Москви та викликають тривогу в Києві і серед європейських союзників. За словами Д. Трампа, місце проведення зустрічі має значення: Аляска, яку РФ продала США 158 років тому за 7,2 млн доларів, стане місцем, де глава РФ В. Путін спробує «продати» угоду століття, змусивши Київ віддати території, які ще не підконтрольні Москві. Вказано, що Кремль не відмовляється від ідеї отримати контроль над Краматорськом і Слов'янськом без бою. Натомість Україна, у разі тиску з боку США, може отримати лише незначні частини окупованих РФ районів на Сумщині та Харківщині. Існує ризик, що Д. Трамп погодиться на технічні перемовини про припинення вогню, що фактично закріпить умови Москви, попереджає видання та додає, що план обміну / передачі територій на користь РФ може бути представлений Києву із загрозами припинення допомоги та розвідданих у разі відмови. Резюмовано, що до зустрічі залишилося декілька днів, утім, навіть здалеку це виглядає як повільна поразка для Києва. Текст: <https://ua.korrespondent.net/world/4806310-zustrich-trampa-i-putina-na-aliastsi-zahrozhuie-ukraini-vtratoui-terytorii-zmi>

91. **Лиса А. Україна та Європа проти пропозиції Путіна – WSJ** [Електронний ресурс] / А. Лиса // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 9 серп. — Електрон. дані. Як повідомила газета «The Wall Street Journal», у відповідь на план В. Путіна Україна спільно з європейськими союзниками

09.08.2025 під час зустрічі у Великій Британії представили віцепрезиденту США Джей Ді Венсу контрпропозицію щодо припинення російсько-української війни, яка має стати рамковою основою для майбутньої зустрічі Президента США Д. Трампа та російського лідера. У пропозиції наголошено на: необхідності припинення вогню до будь-яких інших кроків; взаємному обміні територіями, що виключає односторонні поступки; обов'язкових гарантіях безпеки для Києва, потенційно включно з членством України в НАТО. План відкидає вимогу Путіна про передачу частини Донецької області без взаємних поступок і має на меті встановити чіткі «червоні лінії» перед зустріччю Д. Трампа та В. Путіна на Алясці. Текст: <https://ua.korrespondent.net/world/4806294-ukraina-ta-yevropa-proty-propozytsii-putina-WSJ>

92. **Лиса А. Уряд посилив захист викривачів корупції у війську** [Електронний ресурс] / Інна Літвин // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 6 серп. — Електрон. дані. Як повідомив міністр оборони України Денис Шмигаль, Кабінет Міністрів України (КМ України) підтримав законопроект, який гарантує додаткові права та захист для військовослужбовців, котрі повідомляють про можливі факти корупції або пов'язаних із нею правопорушень. Зокрема законопроект передбачає: право військовослужбовців надсилати повідомлення про можливі факти корупції до уповноважених підрозділів чи осіб із питань запобігання та виявлення корупції; можливість вільно обирати канал для повідомлення, зокрема звертатися напряму до НАЗК; виняток із обов'язку доповідати безпосередньому командирові про такі факти. За словами Д. Шмигалья, мета змін – підвищити прозорість у Силах оборони, гарантувати кожному військовослужбовцю безпечний механізм інформування про корупцію та надійний захист від переслідувань чи тиску. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4805461-uriad-posylyv-zakhyst-vykryvachiv-koruptsii-u-viisku>

93. **Літвин І. В МО назвали зарплату операторів БПЛА за новим контрактом** [Електронний ресурс] / Інна Літвин // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 8 серп. — Електрон. дані. *Наведено інформацію Міністерства оборони України (МО України) про запуск у межах оновленої програми «Контракт 18 – 24» нового формату контракту для операторів безпілотних систем (БПС). Служба триватиме два роки, а грошове забезпечення - від 120 000 грн/міс, залежно від напрямку, умов служби та додаткових виплат. Контракт доступний для служби на посадах рядового складу в ЗСУ, Національній гвардії та Державній прикордонній службі і передбачає участь у бойових діях - щонайменше 12 місяців. Підготовка триває чотири місяці перед виходом на бойові завдання. Окрім цього, молоді військові, які приєдналися до війська після початку воєнного стану й не досягли 25 років, можуть отримати одноразову премію - 1 млн грн, якщо вони проходять службу за контрактом або за офіцерською програмою.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4806027-v-mo-nazvaly-zarplatu-operatoriv-bpla-za-novym-kontraktom>

94. **Літвин І. В Україні запрацює власна інфраструктура ШІ** [Електронний ресурс] / Інна Літвин // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 7 серп. — Електрон. дані. *Наведено коментарі Віце-прем'єр-міністра - міністра цифрової трансформації Михайла Федорова про те, що в Україні найближчим часом з'явиться перша державна інфраструктура для розвитку штучного інтелекту (ШІ) під назвою «AI Factory», на якій працюватимуть ключові державні сервіси зі ШІ; AI-асистент дебютує у «Дії», а в перспективі проєкт працюватиме на оборону, науку та медицину. Як резюмував М. Федоров, «AI Factory» - це: технологічна база (обчислювальні кластери (GPU), серверні зали з водяним охолодженням, сховища даних і все необхідне для запуску ШІ); програмне забезпечення (середовища для тренування та розгортання моделей, інтерфейси для підготовки даних, моніторинг і автоматизація); дані (інтеграція з реєстрами, інструменти для очищення, анотації і передавання даних); командна експертиза (програми підготовки*

технічних фахівців, які створюватимуть і впроваджуватимуть AI-продукти для держави та оборони); власна інфраструктура як фундамент AI-суверенітету України, що створює можливості для безпечного запуску AI-продуктів для громадян, Сил оборони та державного сектора. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4805691-v-ukraini-zapratsuiie-vlasna-infrastruktura-shi>

95. **Літвин І. Війна в Україні забрала життя 214 митців і 108 медійників** [Електронний ресурс] / Інна Літвин // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 6 серп. — Електрон. дані. Наведено інформацію Міністерства культури та стратегічних комунікацій України (МКСК) про те, що через війну в Україні загинули 214 діячів культури та 108 українських та іноземних медійників. У відомстві наголосили, що систематичні злочини проти журналістів і медіа, вчинені РФ, є серйозною загрозою для свободи слова та інформаційної безпеки, підривають демократичні цінності та права людини. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4805468-viina-v-ukraini-zabrала-zhyttia-214-myttsiv-i-108-mediinykiv>

96. **Літвин І. ЗСУ відбили понад 140 штурмів росіян** [Електронний ресурс] / Інна Літвин // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 6 серп. — Електрон. дані. Наведено інформацію Генерального штабу Збройних сил України (ЗСУ) щодо ситуації на всіх напрямках фронту станом на ранок 1260-ої доби широкомасштабної збройної агресії РФ проти України. Зазначено, що за минулу, 1259-ту, добу на фронті зафіксовано 143 бойових зіткнення. На Покровському напрямку українські захисники зупинили 52 атаки агресора. Авіація, ракетні війська й артилерія Сил оборони уразили два артилерійські засоби, вісім районів зосередження живої сили та техніки, а також чотири пункти управління противника. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4805362-zsu-vidbyly-ponad-140-shturmiv-rosiian>

97. **Літвин І. Лише 7 % переселенців планують повернутися додому – опитування** [Електронний ресурс] / Інна Літвин // Korrespondent.net :

[вебсайт]. – 2025. – 4 серп. — Електрон. дані. Наведено тези з національного звіту «Опитування щодо стану захисту в Україні» внутрішньо переміщених осіб (ВПО) і тих, хто повертається з переміщення, який підготувало представництво Управління Верховного комісара ООН у справах біженців (УВКБ ООН) разом із Уповноваженим Верховної Ради України (ВР України) з прав людини. Згідно зі звітом, повернутися до місць постійного проживання протягом найближчих шести місяців планують лише 7 % ВПО; 83 % респондентів заявили, що вільно пересуваються країною, і лише 15 % стикалися з певними бар'єрами; 55 % респондентів не переживали розлуки з близькими, а 38 % - перебувають у вимушеній розлуці з близькими, основними причинами якої є переміщення всередині країни і за кордон. Понад чверть ВПО забезпечують себе заробітком. Залежність від державної соціальної допомоги, включаючи пенсії, є високою (63 % респондентів), тоді як 10 % - покладаються на соціальні послуги від держави. Серед іншого, 69 % опитаних відзначають негативний вплив ситуації на психічне здоров'я, а 55 % - не відчують себе в безпеці через війну. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4804880-lyshe-7-pereselentsiv-planuuit-povernutysia-dodomu-opytuvannia>

98. **Літвин І. Між Україною і Японією підписано договорів на майже \$1 млрд** [Електронний ресурс] / Інна Літвин // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 5 серп. — Електрон. дані. Як заявив віцепрем'єр-міністр з питань європейської та євроатлантичної інтеграції України Тарас Качка, у межах форуму в Японії – Національного дня України на виставці «Ехро 2025» в Осаці – між бізнесами підписано меморандумів і договорів на майже 1 млрд доларів. Зокрема підписано 29 важливих домовленостей: угоди з реалізації спільних проєктів у галузі сільського господарства та харчової промисловості, інфраструктури та будівництва, технологій та інновацій. Текст: <https://ua.korrespondent.net/business/4805117-mizh-ukrainoui-i-yaponiieui-pidpysano-dohovoriv-na-maizhe-1-mlrd>

99. **Літвин І. У Генштабі оцінили ситуацію на фронті** [Електронний ресурс] / Інна Літвин // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 1 серп. — Електрон. дані. *Наведено інформацію Генерального штабу Збройних сил України (ЗСУ) щодо ситуації на всіх напрямках фронту станом на ранок 1255-ої доби широкомасштабної збройної агресії РФ проти України. Зазначено, що за минулу, 1254-ту, добу на фронті зафіксовано 160 бойових зіткнень. На Покровському напрямку українські захисники зупинили 47 штурмових дій агресора. Авіація, ракетні війська й артилерія Сил оборони уразили п'ять районів зосередження особового складу, озброєння та військової техніки та два артилерійські засоби росіян.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4804143-u-henshtabi-otsinyly-sytuatsiui-na-fronti>

100. **Літвин І. У Генштабі оцінили ситуацію на фронті** [Електронний ресурс] / Інна Літвин // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 4 серп. — Електрон. дані. *Наведено інформацію Генерального штабу Збройних сил України (ЗСУ) щодо ситуації на всіх напрямках фронту станом на ранок 1258-ої доби широкомасштабної збройної агресії РФ проти України. Зазначено, що за минулу, 1257-му, добу на фронті зафіксовано 183 бойових зіткнення. На Покровському напрямку захисники України зупинили 49 російських атак, на Лиманському – 29, на Новопавлівському – 22 атаки. Українська авіація, ракетні війська й артилерія уразили вісім районів зосередження особового складу, озброєння та техніки, артилерійський засіб, радіолокаційну станцію противника.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4804837-u-henshtabi-otsinyly-sytuatsiui-na-fronti>

101. **Літвин І. У Генштабі оцінили ситуацію на фронті** [Електронний ресурс] / Інна Літвин // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 7 серп. — Електрон. дані. *Наведено інформацію Генерального штабу Збройних сил України (ЗСУ) щодо ситуації на всіх напрямках фронту станом на ранок 1261-ої доби широкомасштабної збройної агресії РФ проти України.*

Зазначено, що за минулу, 1260-ту, добу на фронті зафіксовано 147 бойових зіткнень, найбільше - на Покровському напрямку, де відбили 38 атак ворога. Авіація, ракетні війська й артилерія Сил оборони уразили два пункти управління, три артилерійські системи та сім районів зосередження особового складу, озброєння та техніки РФ. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4805650-u-henshtabi-otsinyly-sytuatsiui-na-fronti>

102. **Літвин І. У Генштабі оцінили ситуацію на фронті** [Електронний ресурс] / Інна Літвин // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 10 серп. — Електрон. дані. *Наведено інформацію Генерального штабу Збройних сил України (ЗСУ) щодо ситуації на всіх напрямках фронту станом на ранок 1264-ої доби широкомасштабної збройної агресії РФ проти України. Зазначено, що за минулу, 1263-тю, добу на фронті зафіксовано 160 бойових зіткнень, 43 із них - на Покровському напрямку. Авіація, ракетні війська й артилерія Сил оборони уразили сім районів зосередження особового складу та техніки, один пункт управління БпЛА, одну гармату та один зенітний ракетний комплекс (ЗРК) «Бук» російських загарбників. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4806376-u-henshtabi-otsinyly-sytuatsiui-na-fronti>*

103. **Літвин І. У Генштабі розповіли про ситуацію на фронті** [Електронний ресурс] / Інна Літвин // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 5 серп. — Електрон. дані. *Наведено інформацію Генерального штабу Збройних сил України (ЗСУ) щодо ситуації на всіх напрямках фронту станом на ранок 1259-ої доби широкомасштабної збройної агресії РФ проти України. Зазначено, що за минулу, 1258-му, добу на фронті зафіксовано 151 бойове зіткнення. На Покровському напрямку наші захисники зупинили 45 итурмових дій агресора. Авіація, ракетні війська й артилерія Сил оборони уразили сім районів зосередження особового складу, озброєння та військової техніки, радіолокаційну станцію й один важливий об'єкт росіян. Текст:*

<https://ua.korrespondent.net/ukraine/4805103-u-henshtabi-rozpovily-pro-sytuatsiui-na-fronti>

104. **Літвин І. У Генштабі розповіли, що відбувається на фронті** [Електронний ресурс] / Інна Літвин // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 8 серп. — Електрон. дані. *Наведено інформацію Генерального штабу Збройних сил України (ЗСУ) щодо ситуації на всіх напрямках фронту станом на ранок 1262-ої доби широкомасштабної збройної агресії РФ проти України. Зазначено, що за минулу, 1261-шу, добу на фронті зафіксовано 147 бойових зіткнень. На Покровському напрямку українські підрозділи зупинили 42 штурмові та наступальні дії агресора. Авіація, ракетні війська й артилерія Сил оборони уразили шість районів зосередження особового складу, озброєння та військової техніки та п'ять артилерійських засобів противника.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4805931-u-henshtabi-rozpovily-scho-vidbuvaetsia-na-fronti>

105. **Літвин І. Уряд затвердив два макросценарії з ростом ВВП** [Електронний ресурс] / Інна Літвин // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 8 серп. — Електрон. дані. *Вказано, що Кабінет Міністрів України (КМ України) затвердив основні прогностичні макропоказники економічного та соціального розвитку України на 2026 - 2028 рр., які передбачають два сценарії. Згідно з першим - зростання реального валового внутрішнього продукту (ВВП) становитиме наступного року 4,5 %, інфляція очікується на рівні 8,6 %, а за другим - ріст ВВП становитиме 2,4 %, а інфляція - 9,9 %. Перший сценарій передбачає наявність наступного року 13 млн зайнятих економічною діяльністю у віці 15 - 70 років зі зростанням цього показника до 13,2 млн через два роки, тоді як у другому - ці показники на 0,2 млн. менші. За першим сценарієм рівень безробіття зросте з 12,9 % у 2026 р. до 13,3 % у 2027-му та знизиться до 12,8 % у 2028 р., тоді як другий сценарій передбачає поступове зростання рівня безробіття з 12,6 % наступного року до 13,1 % через два роки. Щодо торговельного балансу, то оптимістичніший сценарій передбачає зростання експорту наступного року на 14,3 % за збільшення*

імпорту всього на 2,7 %, тоді як другий - на 5,9 % та 7,9 % відповідно. Тож у підсумку дефіцит торговельного балансу у першому сценарії становитиме \$34,71 млрд, тоді як у другому - \$44,46 млрд. У постанові відсутня інформація, який зі сценаріїв є базовим для підготовки проєкту державного бюджету на 2026 р. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4805976-uriad-zatverdyyv-dva-makrostsensarii-z-rostom-vvp>

106. **Літонінський В. Крок назустріч США. На яке перемир'я готова Росія** [Електронний ресурс] / Валерій Літонінський // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 5 серп. — Електрон. дані. *Вказано, що в Кремлі розуміють, що майбутній візит спецпосланця Президента США Стівена Уіткоффа до РФ є останньою можливістю досягти угоди з Д. Трампом. За інформацією «Bloomberg», призупинення ударів ракетами та дронами може бути однією з потенційних пропозицій Москви — за умови, що Україна також на неї погодиться. При цьому Президент РФ В. Путін не піде на повне припинення вогню, оскільки російські війська «продовжують просування на полі бою». Нагадано, що Президент США дав РФ час до 8 серпня, щоб припинити вогонь. Інакше він обіцяє ввести тризначні мита на товари з країн, які купують у РФ нафтопродукти. Йдеться і про телефонну розмову 05.08.2025 Президента України В. Зеленського з Д. Трампом. За словами українського лідера, він проінформував американського колегу про російські удари по Києву, інших містах і громадах. Сторони обговорили також санкції проти РФ, оборонне співробітництво Києва та Вашингтона, зокрема - проєкт угоди по дронах, який уже підготовлений українською стороною.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/world/4805319-krok-nazustrich-ssha-na-yake-peremyria-hotova-rosiia>

107. **Лутович Д. Китай оголосив "космічну війну" Starlink: Пекін готується протистояти супутникам Маска** [Електронний ресурс] / Дмитро Лутович // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 4 серп. — Електрон. дані. *За повідомленням "Associated Press", у наукових журналах Китаю за останні два*

роки опубліковано десятки статей, у яких описуються методи виявлення і нейтралізації супутників Ілона Маска — від фізичного знищення до кіберсаботажу. Зазначено, що Китай вважає супутникову мережу Starlink стратегічною загрозою і готується до "космічної війни". Військові та вчені КНР серйозно зайнялися розробкою заходів проти американської супутникової мережі, яку в Пекіні розглядають як ключовий елемент майбутньої військової інфраструктури США. Зауважено, що причиною занепокоєння Пекіна стало стрімке розширення мережі Starlink, яка наразі охоплює понад 140 країн і довела свою ефективність на полі бою, зокрема в Україні. Супутники забезпечують високошвидкісний зв'язок навіть в умовах бойових дій, включно з управлінням дронами і передачею даних. У зв'язку з цим китайські військові відкрито заявляють, що Starlink посилює військову перевагу США в космосі, кіберпросторі і навіть ядерній сфері. Текст: <https://focus.ua/uk/voennye-novosti/717633-kitay-proti-starlink-pekín-vede-rozrobku-lazeriv-i-suputnikiv-perehoplyuvachiv>

108. Лутович Д. "Обмін територіями" і виведення військ: що запропонує Путін на зустрічі з Трампом, — ЗМІ [Електронний ресурс] / Дмитро Лутович // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 8 серп. — Електрон. дані. За повідомленням "The Wall Street Journal", Президент США Дональд Трамп розглядає можливість проведення зустрічі з російським лідером В. Путіним уже наступного тижня, щоб укласти мирну угоду щодо України. Як повідомили джерела в Білому домі, ключовою темою розмови стане визнання контролю РФ над захопленими областями в обмін на виведення військ із інших районів України. Зазначено, що, незважаючи на місяці дипломатичних маневрів, позиції сторін залишаються діаметрально протилежними, а можлива "угода" щодо поступок по одній частині фронту в обмін на міжнародне визнання контролю на іншій — стала центральною проблемою переговорного процесу і головним джерелом розбіжностей між сторонами. Зауважено, що адміністрація Д. Трампа опинилася перед дилемою: наполягати на рішенні, що ігнорує ключову вимогу Кремля, або допустити

компроміс, який може включати юридичне закріплення частини територій за РФ. Але якщо Київ і європейські союзники відкинуть план Москви, це "зіграє на руку Путіну", оскільки Д. Трамп може звинуватити Україну в продовженні війни. Як результат — не виключено, що Вашингтон може припинити розвідувальну і військову підтримку України. Текст: <https://focus.ua/uk/voennye-novosti/718410-zustrich-trampa-i-putina-pitannya-viznannya-zahoplenih-rf-zemel-stane-klyuchovim>

109. **МЗС закликала міжнародну спільноту засудити репресивну політику Росії щодо корінних народів України** [Електронний ресурс] // RISU.ua : [вебсайт]. — 2025. — 10 серп. — Електрон. дані. Відзначаючи Міжнародний день корінних народів, Міністерство закордонних справ (МЗС) України звернулося до світової спільноти з вимогою засудити дискримінаційну політику РФ проти кримських татар, караїмів і кримчаків. У відомстві наголосили, що окупаційна влада здійснює масові переслідування: арешти, катування, обмеження мови, заборону Меджлісу, зміну культурного ландшафту, асиміляцію та витіснення корінних народів. Україна закликала іноземні держави, міжнародні організації і платформи (ООН, ОБСЄ, Раду Європи, Кримську платформу) вжити політичних та юридичних заходів, спрямованих на захист культурної, мовної й духовної спадщини цих народів, а також притягнути РФ до відповідальності за її дії. Текст: https://risu.ua/mzs-zaklikalo-mizhnarodnu-spilnotu-zasuditi-represivnu-politiku-rosiyi-shchodo-korinnih-narodiv-ukrayini_n158075

110. **Микитюк В. росія може відновити свою гібридну кампанію проти Європи найближчим часом — аналітики** [Електронний ресурс] / Вікторія Микитюк // Fakty.ua : [вебсайт]. — 2025. — 6 серп. — Електрон. дані. Йдеться про те, що російські розвідувальні служби впроваджують інновації у своїх диверсійних операціях у Європі. Згідно зі звітом Міжнародного інституту стратегічних досліджень, кількість випадків диверсійних дій та інцидентів гібридної війни, в яких підозрюють РФ, в Європі різко зросла — до 30 атак у 2024 р. Американські та європейські чиновники повідомили, що

тенденція до зниження може бути пов'язана з бажанням В. Путіна уникнути ворожнечі з Президентом США Дональдом Трампом на початку американських мирних зусиль в Україні. Аналітики зазначили, що російські диверсії частіше трапляються у східноєвропейських державах, ніж у західноєвропейських. За їхніми словами, російські спецслужби можуть удосконалювати свою тактику та переглядати злочинні мережі в Європі, з якими вони співпрацюють, і що РФ може відновити свою гібридну кампанію проти Європи найближчим часом. Текст: <https://fakty.ua/458028-rossiya-mozhet-vozobnovit-svoyu-gibridnuyu-kampaniyu-protiv-evropy-v-blizhajshe-vremya-analitiki>

111. **Микитюк В. Україна покладає на них великі надії: стали відомі подробиці про максимально засекречену ракетну програму Києва** [Електронний ресурс] / Вікторія Микитюк // Fakty.ua : [вебсайт]. – 2025. – 5 серп. — Електрон. дані. Як повідомило видання «The Independent», оскільки РФ посилює атаки, не звертаючи уваги на погрози Президента США Дональда Трампа, Київ шукає нові способи дати відсіч. Україна продемонструвала, що її передові безпілотники можуть знищувати цілі глибоко всередині російської території, на відстані понад 1000 км від українського кордону. І вона вже виробляє та використовує сімейство ракетних систем під назвою «Нептун», «Паляниця», «Пекло» та «Рута». За даними Києва, виробництво зросло у вісім разів між 2023 і 2024 роками, і на цей рік заплановано ще більше зростання. Президент України Володимир Зеленський заявив, що Україна має намір виробити 3000 крилатих ракет і ракет для безпілотників у 2025 р. Зазначено, що з моменту першого вторгнення РФ у 2014 р. кількість компаній, пов'язаних зі зброєю, в Україні різко зросла приблизно до 100 державних підприємств оборонної промисловості та майже 700 приватних компаній. Текст: <https://fakty.ua/458017-ukraina-vozлагаet-na-nih-bolshie-nadezhdy-stali-izvestny-podrobnosti-o-maksimalno-zasekrochennoj-raketnoj-programme-kieva>

112. **Міноборони запускає навчання спротиву з підліткового віку** [Електронний ресурс] // Газета по-українськи. – 2025. – 4 серп. – Електрон. дані. *Вказано, що в Україні стартує нова модель військово-патріотичної підготовки громадян - основи національного спротиву, яка замінить чинну систему базової загальновійськової підготовки (БЗВП) і охопить українців уже з 14 років. Про це повідомив в.о. начальника відділу політики національного спротиву Міністерства оборони України (МО України) Ігор Хорт під час круглого столу в «Укрінформі». За його словами, новий формат навчання стартує ще у школі - через участь у військово-патріотичних іграх "Сокіл" ("Джюра"), а також через оновлений шкільний предмет "Захист України", який вже впроваджується в загальноосвітніх і професійно-технічних закладах. Зміни також торкнуться вищої освіти. Замість базової військової підготовки у вищих навчальних закладах (ВНЗ) запровадять курс "Основи національного спротиву", який буде обов'язковим як для хлопців, так і для дівчат, але не передбачатиме присвоєння військової спеціальності. Вказано, що нова система передбачає активну участь у тактичній, вогневій підготовці та роботі зі зброєю. Після закінчення навчання передбачено проходження базової військової служби - як обов'язковий етап для кожного громадянина. Також, за словами І. Хорта, створюються центри підготовки 18 – 60 + для резервістів, студентів і всіх охочих. Там кожен зможе пройти тренування, ознайомитися зі зброєю та оцінити власний рівень підготовки. Зазначено, що у МО України вважають, що нова модель дозволить зробити систему оборони України стійкою та масовою.* Текст: https://gazeta.ua/articles/life/_minoboroni-zapuskaye-navchannya-sprotivu-z-pidlitkovogo-viku/1226213

113. **Москаленко Ю. Ексначальник СІЗО Таганрогу особисто наказував катувати Вікторію Рощину. Нацполіція оголосила йому підозру** [Електронний ресурс] / Юлія Москаленко // Дзеркало тижня. – 2025. – 7 серп. — Електрон. дані. *Йдеться про те, що українські правоохоронці повідомили про підозру ексначальнику СІЗО № 2 у Таганрозі (РФ) за*

організацію системних тортур і жорстокого поводження із незаконно утримуваними громадянами України, зокрема журналісткою Вікторією Рощиною, яку катували до смерті. Слідство встановило, що утримання журналістки супроводжувалося фізичними та психологічними знущаннями, порушенням норм Женевської конвенції, а сам начальник особисто віддавав злочинні накази. Йому інкримінують воєнні злочини за Кримінальним кодексом України. Смерть В. Рощиної викликає особливе обурення, адже її мали обміняти, однак російська сторона зірвала домовленості. Тіло журналістки повернуто з ознаками жорстоких катувань та без кількох органів, що вказує на можливе задушення. Текст: <https://zn.ua/ukr/war/eksnachalnik-sizo-tahanrohu-osobisto-nakazuvav-katuvati-viktoriju-roshchinu-natspolitsija-oholosilajomu-pidozru.html>

114. Москаленко Ю. ОСУВ «Хортиця» перейменували. В угрупованні назвали причину [Електронний ресурс] / Юлія Москаленко // Дзеркало тижня. – 2025. – 8 серп. — Електрон. дані. *Йдеться про те, що Оперативно-стратегічне угруповання військ «Хортиця» з 8 серпня 2025 р. офіційно перейменоване на ОСУВ «Дніпро» у межах переходу Збройних сил України (ЗСУ) на корпусну систему управління. Угруповання відповідає за ділянку фронту від Харківської до Дніпропетровської областей. Зміни мають сприяти покращенню командування, хоча експерти вказують, що наразі спостерігається лише зростання кількості штабів без відповідного посилення особового складу.* Текст: <https://zn.ua/ukr/war/osuv-khortitsja-perejmenuvali-v-uhrupovanni-nazvali-prichinu.html>

115. Москаленко Ю. Росіяни масовано атакували дронами Дніпропетровщину. Найбільше дісталось Дніпру та Кривому Рогу [Електронний ресурс] / Юлія Москаленко // Дзеркало тижня. – 2025. – 7 серп. — Електрон. дані. *Йдеться про те, що росіяни вночі з 6 на 7 серпня масовано атакували дронами Дніпропетровську область, над якою захисники неба збили 33 БпЛА, повідомив очільник обласної військової адміністрації Сергій Лисак. Зазначено, що не минулося без постраждалих. У Дніпрі внаслідок*

обстрілу, горіли адмінбудівля та автівки. Загалом росіяни знищили 12 автомобілів, ще 17 – пошкоджені. Також понівечені вісім житлових будинків, один приватний – знищений. Є руйнування на території транспортного підприємства. У Павлограді загорівся дачний будинок та автівка. У Синельниківському районі зайнялися дахи ліцею та суха трава. Там пошкоджена приватна оселя та легкове авто. По Нікопольському району росіяни крім дронів били ще й з артилерії. Під ударом опинилися Нікополь, Марганецька, Мирівська та Покровська громада. За словами голови Ради оборони Кривого Рогу Олександра Вілкула, по місту зафіксували понад 10 ударів дронами, внаслідок яких виникли пожежі. Внаслідок атаки пошкоджений модульний будинок. Текст: <https://zn.ua/ukr/war/rosijani-masovano-atakuvali-dronami-dnipropetrovshchinu-najbilshe-distalos-dnipru-ta-krivomu-rohu.html>

116. **Нападовська Н. Захід дратує імітація змін. Міжнародні донори готові допомагати Україні тільки в обмін на реформи** [Електронний ресурс] / Наталя Нападовська // Україна молода. – 2025. – 5 серп. — Електрон. дані. Проаналізовано економічну ситуацію в Україні та перспективи продовження співробітництва з міжнародними партнерами, необхідною умовою чого є здійснення реформ і боротьба з корупцією. Окреслено ситуацію навколо ухвалення Верховною Радою України (ВР України) законопроєкту, що відновлює незалежність антикорупційних органів, та наведено коментар керівника аналітичного напрямку мережі "АНТС" Іллі Несходовського, який висловив думку, що цей крок, на жаль, "не поверне довіру наших партнерів і не відновить зіпсовану репутацію", тож потрібно реальними діями довести бажання продовжувати реформи та боротися з корупцією. Зазначено, що представник Єврокомісії Гійом Мерсьє надав чіткий список того, що Україна зобов'язана виконати наступним після відновлення самостійності Національного антикорупційного бюро України (НАБУ) і Спеціалізованої антикорупційної прокуратури (САП), а саме: призначити директора Бюро економічної безпеки (БЕБ); повернути

міжнародних експертів до Конкурсної комісії Вищої кваліфікаційної комісії суддів України (ВККС) із правом вирішального голосу; призначити чотирьох суддів Конституційного Суду України (КСУ), які пройшли міжнародну перевірку. Окрім того, очікується, що ВР України ухвалить низку важливих законопроектів. Текст: <https://umoloda.kyiv.ua/number/3971/2006/190644/>

117. Наріжна В. Механізми боротьби з дезінформацією YouTube працюють нерівномірно в різних країнах Європи — дослідження [Електронний ресурс] / Вероніка Наріжна // Дзеркало тижня. – 2025. – 7 серп. — Електрон. дані. *Йдеться про те, що Європейська НКО AI Forensics виявила, що YouTube застосовує інструменти боротьби з дезінформацією нерівномірно залежно від мови користувачів, що може суперечити європейському законодавству. Зокрема інформаційні панелі та маркування джерел новин не працюють або частково відсутні в низці країн і мовних середовищ. Дослідження охопило 83 мови у 12 категоріях, схильних до дезінформації, й засвідчило системну непослідовність платформи. YouTube визнав проблему та пообіцяв її усунути, але поки не надав конкретики. AI Forensics не виключає звернення до Єврокомісії для офіційного розслідування через можливе порушення Закону ЄС про цифрові послуги (DSA).* Текст: <https://zn.ua/ukr/TECHNOLOGIES/mekhanizmi-borotbi-z-dezinformatsijeju-youtube-pratsjujut-nerivnomirno-v-riznikh-krajinakh-jevropi-doslidzhennja.html>

118. НАТО запускає новий механізм: більше країн фінансуватимуть зброю для України [Електронний ресурс] // Газета по-українськи. – 2025. – 5 серп. – Електрон. дані. *Йдеться про те, що найближчим часом одразу декілька країн можуть оголосити про виділення грошей на закупівлю американської зброї для України. Про це заявив посол США в НАТО Метью Вітакер, повідомляє «Reuters». За його словами, Нідерланди стали першою країною, яка скористалася новим механізмом НАТО для фінансування поставок американської зброї Україні та до ініціативи приєднуються й інші країни. Сполучені Штати Америки (США) готові пришвидшити постачання зброї Україні в межах плану, який просуває*

команда Президента Дональда Трампа. Зокрема, йдеться про продаж систем протиповітряної оборони (ППО) «Patriot» зі складів США. За словами М. Вітакера, обговорення тривають, але поки що точної дати передачі «Patriot» в Україну немає. Він також підкреслив, що у Вашингтоні розуміють термінову потребу Києва в засобах ППО для захисту міст і військової інфраструктури на тлі постійних атак Росії. Текст : <https://gazeta.ua/articles/politics/nato-zapuskaye-novij-mehanizm-bilshe-krayin-finansuvatimut-zbroyu-dlya-ukrayini/1226281>

119. **Нідерланди передадуть Україні ракети для Patriot на €500 млн** [Електронний ресурс] // Газета по-українськи. – 2025. – 4 серп. – Електрон. дані. *Йдеться про передачу Нідерландами нового пакета військової допомоги Україні, який включатиме ракети та комплектуючі до систем протиповітряної оборони (ППО) «Patriot». Про це повідомив міністр оборони Нідерландів Рубен Брекельманс у дописі на платформі «X». За його словами, Україна зараз гостро потребує посилення ППО та поповнення боєприпасів. Новий пакет допомоги на суму €500 млн складатиметься з американського озброєння, зокрема елементів для систем «Patriot» і відповідних ракет. Міністр зазначив, що це рішення спрямоване на захист як України, так і решти Європи від російської агресії.* Текст : <https://gazeta.ua/articles/politics/niderlandi-peredadut-ukrayini-raketi-dlya-patriot-na--500-mln/1226210>

120. **Носальська І. Гірший сценарій: чи дарма європейці вірять, що РФ на них нападе** [Електронний ресурс] / Ірина Носальська // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 6 серп. — Електрон. дані. *Вказано, що Європа готується до війни з РФ, яка може розпочатися у 2030 р., про що заявляють все більше європейських політиків і військових. Так, за словами Головнокомандувача Збройних сил Франції Тьєррі Буркхарда, п'ять років - нижній поріг оцінок, які озвучують військові та розвідники. З огляду на темпи переозброєння, бойовий досвід і мобілізаційний ресурс, РФ залишається небезпечним противником. Він підкреслив, що Москва веде гібридну війну*

проти Заходу, спираючись на дезінформацію та кібератаки, дії в космосі та на воді. Наведено також коментарі ізраїльського військового аналітика Ігаля Левіна про те, чому генерали НАТО у сценарії війни з РФ відштовхуються від найгірших сценаріїв у своїх прогнозах і планах, а також - про витривалість і толерантність РФ до втрат, адже ніхто - ні Іран, ні КНДР, ні Індія з Пакистаном - не став би сьогодні воювати і спалювати сотні тисяч людей заради, по суті, зовсім мізерних завоювань. Текст: <https://ua.korrespondent.net/articles/4805511-hirshyi-stsenarii-chy-darma-yeuropeitsi-viriat-scho-rf-na-nykh-napade>

121. Носальська І. Дуель поглядів: куди рухається ядерна ескалація між РФ та США [Електронний ресурс] / Ірина Носальська // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 4 серп. — Електрон. дані. Вказано, що РФ переміщують ядерні системи до Білорусі, а США - свої ядерні підводні човни ближче до берегів РФ, при цьому РФ погрожує Європі «Орешиніком», а на Запорізькій АЕС - нові вибухи. Розглянуто, чи можлива подальша ядерна ескалація. На переконання експосла України у США Валерія Чалого, нічого далі не буде. Проте розхитування Кремлем інформаційного простору для створення переваг у перемовинах добряче штовхне людські «психологічні гойдалки»; важливо, щоб Україна не мовчала, адже ця «ядерна» інформаційна суперечка дає можливість нагадати про роль України у ядерному роззброєнні, нерозповсюдженні зброї масового знищення (ЗМЗ) і вийти з реальними ініціативами: працювати над створенням неядерного ракетного меча та спільного ядерного європейського щита. Наведено також коментарі журналіста Віталія Портнікова про дієву відповідь Д. Трампа на погрози заступника глави Радбезу РФ Д. Медведєва застосувати проти США ядерну зброю.. Текст: <https://ua.korrespondent.net/articles/4804964-duel-pohliadiv-kudy-rukhaietsia-yaderna-eskalatsiia-mizh-rf-ta-ssha>

122. Носальська І. Єдиний вихід: США готуються постачати Україні зброю по-новому [Електронний ресурс] / Ірина Носальська // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 1 серп. — Електрон. дані. Йдеться про

створення спеціального фонду у Міністерстві фінансів США, який щороку акумулюватиме мільярди доларів на підтримку українського спротиву. Відповідний законопроект під назвою «PEACE Act» (Providing Equipment and Capabilities to Ensure Allies Can Thrive Act) представили 30.07.2025 двоє впливових сенаторів-республіканців Р. Вікер і Д. Піш. Його прийняття дозволить союзникам США фінансувати постачання американської зброї та військової техніки Україні - відповідно до ідеї, котру активно просуває Президент Дональд Трамп. Це - перша детальна законодавча ініціатива, що конкретизує, як адміністрація Білого дому реалізуватиме свій план із переозброєння України за рахунок європейських союзників. Очікується, що фонд акумулюватиме щороку близько 5 – 8 млрд доларів; імовірними донорами називають Німеччину та Велику Британію. Вказано, що США в ООН відкрито назвали Китай головним спонсором війни РФ проти України. А сам Кремль тим часом повторно висуває Україні черговий абсурдний ультиматум: країна-агресорка нібито готова до мирних переговорів із Україною, втім озвучені минулого року ультимативні вимоги залишаються незмінними. Текст: <https://ua.korrespondent.net/articles/4804335-yedynyi-vykhid-ssha-hotuuitsia-postachaty-ukraini-zbroui-po-novomu>

123. Носальська І. Фейкові плани та реальні проблеми: про що Трамп говоритиме з Путіним [Електронний ресурс] / Ірина Носальська // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 8 серп. — Електрон. дані. Йдеться про інформаційні вкиди щодо умов для України, які, нібито, розглядатимуться на зустрічі Президента США Д. Трампа з очільником Кремля В. Путіним із обговорення припинення війни. За інформацією одного з видань, серед пропозицій США: перемир'я в Україні, але не мир; фактичне визнання окупованих РФ територій шляхом відкладення цього питання на 49 або 99 років; скасування більшості санкцій, накладених на РФ, і, в довгостроковій перспективі, повернення до енергетичного співробітництва (імпорту російського газу та нафти). Наведено коментарі публіциста В. Портникова про те, що в російсько-українській війні можна досягнути лише перемир'я, а

не миру. Він пояснив, що Донецька, Луганська, Херсонська, Запорізька області, Крим і Севастополь є частиною території України; ці території тепер також є суб'єктами РФ. Тому російській і українській народ приречені на війну у ХХ ст. Питання в тому, буде ця війна гарячою чи холодною, економічною чи енергетичною й який буде рівень її інтенсивності. Також наведено тези інтерв'ю телеканалу «Fox Business» держсекретаря США Марко Рубіо, де він окреслив ключові елементи закінчення розв'язаної РФ війни проти України. Текст: <https://ua.korrespondent.net/articles/4806067-feikovi-plany-ta-realni-problemy-pro-scho-tramp-hovorytyme-z-putinym>

124. Носальська І. Чорне золото війни: коли нафта подешевшає так, аби настав мир [Електронний ресурс] / Ірина Носальська // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 5 серп. — Електрон. дані. Як заявив Президент США Д. Трамп, кремлівський диктатор Путін захоче зупинити вбивства, якщо ціни на нафту впадуть, адже у нього не буде вибору, тому що його економіка в жалюгідному стані. Також у Білому домі звинуватили Індію, яка масово викупує дешеву російську нафту, у фінансування війни РФ проти України. Розглянуто, що відбувається з нафтовим ринком у контексті позиції США, а також на фоні ударів України по найбільших нафтопереробних заводах (НПЗ) країни-агресорки та збільшення країнами «ОПЕК+» (Організація країн-експортерів нафти) видобутку нафти через побоювання дефіциту. Текст: <https://ua.korrespondent.net/articles/4805235-chorne-zoloto-viiny-koly-nafta-podeshevshaie-tak-aby-nastav-myr>

125. Обговорили проблематику працевлаштування ветеранів війни [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 6 серп. [№ 405]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що у Комітеті Верховної Ради України (ВР України) з питань соціальної політики та захисту прав ветеранів відбулися слухання на тему: «Чи потрібний законодавчо встановлений норматив робочих місць для працевлаштування ветеранів війни на підприємствах, установах, організаціях (державний, приватний сектор) та який?». Зауважено, що мета проведення

заходу - широке обговорення з громадськістю законодавчих ініціатив, спрямованих на встановлення нормативу робочих місць для працевлаштування ветеранів війни на підприємствах, установах, організаціях (державний / приватний сектор). Заслухавши виступи учасників слухань у Комітеті, зроблено висновок, що питання працевлаштування ветеранів потребує комплексного підходу, орієнтованого на забезпечення їхньої реальної конкурентоспроможності на ринку праці. Переважна більшість учасників наголосила на доцільності спрямування державних ресурсів на розвиток системи перекваліфікації, професійної освіти та створення безпечних і легальних умов праці, з урахуванням особливих потреб ветеранів, у тому числі з інвалідністю. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/385718>

126. Оборонці неба показали високу майстерність і героїзм [Електронний ресурс] // Уряд. кур'єр. – 2025. – 5 серп. [№157]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що у День Повітряних сил Збройних сил України (ЗСУ) Президент України Володимир Зеленський провів нараду з командуванням і вручив нагороди військовослужбовцям. На нараді глава держави призначив командувачем Повітряних сил генерал-лейтенанта Анатолія Кривоножка і, звичайно, привітав присутніх зі святом та подякував за щоденний захист українського неба. Президент заслухав доповідь про реалізацію Повітряними силами стратегії розвитку української військової авіації на 20 років і кроки, які необхідно зробити. Також була доповідь про підсумки застосування авіаційної техніки для відбиття російських атак, зокрема за допомогою літаків західного виробництва, які надали партнери. На нараді визначили пріоритети в інтеграції іноземної техніки в Силах оборони та підготовку особового складу для її використання. Відзначили, що Повітряні сили показали світу високу майстерність і готовність до будь-яких викликів: вогневе ураження, авіаційне прикриття, розвідка. Пілоти здійснили 28 тис. бойових вильотів; понад 25 тис. російських повітряних цілей знищено — сотні бойових літаків і гелікоптерів, тисячі крилатих ракет, десятки

тисяч безпілотників. Текст: <https://ukurier.gov.ua/uk/articles/oboronci-neba-pokazali-visoku-majsternist-i-geroyi/>

127. **Олена Кондратюк:** Дуже цінно для України сьогодні мати можливість доносити через парламентську дипломатію правду про російську агресію та її наслідки [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 2 серп. [№ 403]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що Заступниця Голови Верховної Ради України (ВРП України) Олена Кондратюк на своїй фейсбук-сторінці повідомила про завершення Шостої Всесвітньої конференції Спікерів парламентів у Швейцарії. Вона розповіла, що голос України в Женеві був сильним, а позиція чітка. Було проведено багато зустрічей, під час яких змогли об'єднати навколо України десятки лідерів парламентів. Народна обраниця вказала, що ухвалено декларацію конференції, в якій наголошено на необхідності забезпечення повного та послідовного дотримання міжнародного права та принципів Статуту Організації Об'єднаних Націй, включно з суверенітетом і територіальною цілісністю, держав і прав людини. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/385638>

128. **Олена Шуляк:** Блокування законопроектів, які стосуються фінансування українського бюджету, не має нічого спільного із захистом національних інтересів [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 5 серп. [№ 404]. – Електрон. дані. Як наголосила народна депутатка, голова парламентського Комітету з питань організації державної влади, місцевого самоврядування, регіонального розвитку та містобудування Олена Шуляк, Україна має чітко визначені партнерами індикатори, і від їхнього виконання залежить надання нам допомоги. Вона зауважила, що це стосується і програми «Ukraine Facility», і угод із Міжнародним валютним фондом (МВФ). Тож для Верховної Ради України (ВР України) надзвичайно важливо долати внутрішні бар'єри й виконувати домовленості, адже від блокування відповідних законодавчих ініціатив страждає Україна, це не має нічого спільного із захистом

національних інтересів. За її словами, майже кожен законопроект, що стосується «Ukraine Facility», блокується різними політичними силами. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/385679>

129. **Папа Лев XIV дуже серйозно ставиться до запрошень відвідати Україну, - Андрій Юраш** [Електронний ресурс] // RISU.ua : [вебсайт]. – 2025. – 5 серп. – Електрон. дані. Зазначено, що Ватикан розглядає можливість візиту Папи Льва XIV до України. Це може стати одним із найсильніших сигналів підтримки України та поштовхом до встановлення справедливого та тривалого миру. Про це в інтерв'ю "LB.ua" розповів Надзвичайний і повноважний посол України при Святому Престолі Андрій Юраш. За словами дипломата, новообраний Папа Лев XIV із перших днів понтифікату демонструє виняткову увагу до України. У день своєї першої публічної заяви він присвятив центральну частину промови саме українському питанню. Прийняв Президента України Володимира Зеленського на офіційній зустрічі одразу після інавгураційної Меси, що є безпрецедентним кроком для Ватиканського протоколу. Це був перший глава держави, якого Папа Лев XIV прийняв офіційно, ще до інших очільників держав. За словами А. Юраша, візит Папи Римського до України може стати визначальним дипломатичним кроком у контексті просування переговорного процесу за участі Ватикану. Україна продовжує дипломатичну роботу, аби зробити можливим приїзд Папи Римського уже в 2025 р. Текст: https://risu.ua/papa-lev-xiv-duzhe-serjozno-stavitsya-do-zaproshen-vidvidati-ukrayinu---andrij-yurash_n157999

130. **Пархомчук Т. Повноваження Зеленського – під критичним прицілом Заходу. "Люди з картонками" перекалібрували НАБУ та САП** [Електронний ресурс] / Тетяна Пархомчук // Україна молода. – 2025. – 7 серп. — Електрон. дані. У контексті подій останнього часу в Україні, зокрема акцій протесту у зв'язку зі спробами обмежити самостійність Національного антикорупційного бюро України (НАБУ) та Спеціалізованої антикорупційної прокуратури (САП), спрогнозовано перспективи діяльності Володимира Зеленського на посту Президента України. Розглянуто ситуацію в його

оточенні та окреслено реакцію міжнародних партнерів, зокрема Президента США Дональда Трампа, щодо дій української влади та проблеми закінчення війни. Спрогнозовано можливість проведення президентських виборів в Україні в 2026 р., зокрема відзначено вірогідність перемоги на них колишнього головнокомандувача Збройних сил України (ЗСУ), посла України у Великій Британії Валерія Залужного. Текст: <https://umoloda.kyiv.ua/number/3971/180/190630/>

131. **Покальчук О. Вогонь по ТЦК. Народний страх як симуляція народного гніву** [Електронний ресурс] / Олег Покальчук // Дзеркало тижня. – 2025. – 9 серп. — Електрон. дані. Досліджено, як в сучасній Україні війна виходить за межі фронту і пронизує все суспільство, використовуючи природні людські слабкості, історичні міфи та внутрішні суперечності. Розглянуто, як гібридна війна перетворює локальні конфлікти на масштабні розколи, підживлювані російською агентурою, «корисними ідіотами» та політичними гравцями, які прагнуть вигоди з хаосу. Пояснено психологічні механізми агресії, зростання взаємної ворожості та поширення зовнішньої відповідальності («винні всі інші»). Окремо наголошено на слабкості законодавчої системи, культурних і ментальних рисах українців, що полегшують маніпуляції. Спрогнозовано посилення диверсій, дискредитацію влади та внутрішню боротьбу за ресурси, але вказано, що політичний тероризм не матиме масового ефекту. Завершено заклик не втягуватися в безплідні суперечки й зосередитися на власних добрих справах. Текст: <https://zn.ua/ukr/war/vohon-po-ttsk-narodnij-strakh-jak-simuljatsija-narodnoho-hnivu.html>

132. **Понад 1000 військовослужбовців отримали офтальмологічну допомогу** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 6 серп. [№ 405]. – Електрон. дані. Йдеться про проєкт «Повернемо зір Захисникам та Захисницям України», який працює вже майже рік — і за цей час понад 1000 військовослужбовців отримали офтальмологічну допомогу. Зауважено, що це ініціатива, яка дає змогу

безоплатно пройти обстеження й лікування зору тим, хто отримав поранення під час служби або втратив зір на фронті. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/385710>

133. **Посадовці США, України та ЄС планують зустрітися у Британії перед зустріччю Трампа і путіна** [Електронний ресурс] // Високий замок. – 2025. – 9 серп. – Електрон. дані. *Йдеться про те, що Україна та кілька союзників по НАТО стурбовані тим, що Президент США Дональд Трамп може погодитися на пропозиції президента РФ В. Путіна щодо завершення війни, не врахувавши їхніх позицій. Тому під час телефонної конференції 08.08.2025 за участю американських, українських та європейських посадовців — третьої за останні три дні - виникла ідея провести особисту зустріч у Британії . Наголошено, що 08.08.2025 сплив оголошений Трампом 10-денний дедлайн для РФ, після чого США могли б запровадити проти Росії вторинні санкції. Однак цього не сталося. Президент США у цей день повідомив, що чекає відповіді від президента РФ щодо прогресу в мирних переговорах.* Текст: <https://wz.lviv.ua/news/537306-posadovtsi-ssha-ukrainy-ta-yes-planuiut-zustritysia-u-brytanii-pered-zustrichchiu-trampa-i-putina>

134. **Посол України розвінчує міф про «потужні російські впливи» у Ватикані** [Електронний ресурс] // Укрінформ : [укр. інформ. сайт]. – 2025. – 5 серп. – Електрон. дані. *Зазначено, що посол України при Святому Престолі Андрій Юраш спростував міф про сильний російський вплив у Ватикані. Він зауважив, що традиційна позиція Святого Престолу – нейтральність, невтручання в політику та роль медіатора. Хоч окремі посадовці можуть мати персональні зв'язки з РФ, офіційні документи Ватикану не містять проросійських заяв. Усі позиції Святого Престолу підтримують територіальну цілісність України, принципи міжнародного права та право України на захист суверенітету.* Текст: <https://www.ukrinform.ua/rubric-society/4022436-posol-ukraini-rozvincue-mif-pro-potuzni-rosijski-vplivi-u-vatikani.html>

135. **Прем'єр акцентує на актуальних питаннях** [Електронний ресурс] // Уряд. кур'єр. – 2025. – 5 серп. [№157]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що 1 серпня Прем'єр-міністр України Юлія Свириденко обговорила співпрацю в новому статусі з директором-розпорядником Міжнародного валютного фонду (МВФ) Крісталіною Георгієвою. У розмові йшлося про подальші кроки співпраці між Україною та МВФ у межах чинної програми. К. Георгієва висловила підтримку та співчуття у зв'язку з черговим російським обстрілом Києва, що стався напередодні. Також Прем'єр-міністр Юлія Свириденко провела зустріч із Надзвичайним і Повноважним Послом Японії в Україні Масаші Накагоме. Однією із ключових тем розмови стало наближення національного дня України на EXPO-2025 в Осаці, який відбудеться 5 серпня. Ю. Свириденко подякувала за запрошення на урочисту церемонію, яка стане важливим жестом вдячності міжнародній спільноті за підтримку України. Текст: <https://ukurier.gov.ua/uk/news/premyer-akcentuye-na-aktualnih-pitannyah/>

136. **Прийнято закон щодо питань освіти військовослужбовців віком від 18 до 25 років, які проходять службу за контрактом або за призовом під час мобілізації, на особливий період** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 2 серп. [№ 403]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що Верховна Рада України (ВР України) 31 липня ухвалила у другому читанні та в цілому проєкт Закону про внесення змін до деяких законів України щодо питань освіти військовослужбовців віком від 18 до 25 років, які проходять військову службу за контрактом або за призовом під час мобілізації, на особливий період (реєстр. № 13235). Закон спрямовано на посилення соціальних пільг і гарантій на час дії правового режиму воєнного стану вказаним категоріям військовослужбовців, та правове врегулювання питань підвищення мотиваційних чинників залучення їх на військову службу. Крім того, документом передбачено надання під час дії воєнного стану військовослужбовцям (крім військовослужбовців, які проходять базову

військову службу,) додаткової відпустки, визначеної Законом України «Про статус ветеранів війни, гарантії їх соціального захисту», з дозволу командира (начальника) військової частини.Текст: <https://www.golos.com.ua/article/385639>

137. **Резніченко В. Обмін територіями: Трамп озвучив союзникам умови Путіна для мирних переговорів, — Bloomberg** [Електронний ресурс] / Вікторія Резніченко // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 7 серп. — Електрон. дані. За повідомленням «Bloomberg», американський лідер під час розмови з Президентом України Володимиром Зеленським і європейськими союзниками позитивно оцінив можливість припинення вогню в Україні. При цьому він припустив, що російський президент буде відкритий до переговорів в обмін на обговорення територіальних обмінів з Україною. Журналісти нагадали, що В. Путін має претензії на окупований у 2014 р. півострів Крим і захоплені росіянами частини Донецької, Луганської, Запорізької та Херсонської областей. Зазначено, що раніше Вашингтон пропонував Кремлю в потенційній угоді визнати Крим російським і фактично лишити за РФ контроль над іншими окупованими частинами українських територій. Зауважено, що відповідно до цих попередніх пропозицій Україні мали повернутися захоплені росіянами частини Запорізької та Херсонської областей. Своєю чергою помічник президента РФ Ю. Ушаков за підсумками зустрічі в Москві 06.08.2025 В. Путіна і спецпредставника США Стівена Віткоффа заявляв, що російсько-американські відносини можуть розвиватися за "зовсім іншим, взаємовигідним сценарієм". Текст: <https://focus.ua/uk/politics/718327-obmin-teritoriyami-tramp-ozvuchiv-soyuznikam-umovi-putina-dlya-mirnih-peregovoriv-bloomberg>

138. **Резніченко В. Санкції, припинення війни та удари росіян по Києву: Зеленський провів розмову з Трампом** [Електронний ресурс] / Вікторія Резніченко // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 5 серп. — Електрон. дані. Зазначено, що Президент України Володимир Зеленський 05.08.2025 провів телефонну розмову з Президентом США Дональдом Трампом. Лідери

обговорили російські удари по Києву, антиросійські санкції та спільні європейські рішення, які можуть допомогти захистити Україну. За словами В. Зеленського, Москва зважає на перспективи посилення санкцій США, і рішучість Д. Трампа "може багато що змінити". Також говорили про продовження взаємодії з країнами Північноатлантичного альянсу (НАТО) та зокрема про вже ухвалені рішення Нідерландів, Швеції, Норвегії та Данії щодо постачання Україні американської зброї на понад мільярд доларів. У межах двосторонньої взаємодії Києва з Вашингтоном президенти обговорили проєкт угоди на 10 - 30 млрд доларів, за якою США купуватимуть дрони в Україні. Текст: <https://focus.ua/uk/politics/717911-zelenskiy-i-tramp-pogovorili-telefonom-obgovoryuvali-sankciji-ta-udari-rf-po-ukrajini>

139. Розширюємо співпрацю заради системної реабілітації Захисників і Захисниць [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 6 серп. [№ 405]. – Електрон. дані. Як повідомили у Комітеті Верховної Ради України (ВР України) з питань соціальної політики та захисту прав ветеранів, Міністерство у справах ветеранів України та громадська організація «Український волонтерський центр», що реалізує національну програму безоплатної зовнішньої реабілітації «Неопалимі», підписали Меморандум про співпрацю. Зазначено, що цей документ посилює партнерство у важливому напрямі — допомозі ветеранам і ветеранкам, які внаслідок війни отримали опіки, рубці або деформаційні травми. Повідомлено, що проєкт «Неопалимі» працює з травмами, які впливають на зовнішність (шрами, опіки, порохові залишки та травматичний татуаж), а також заважають рухатися та користуватися кінцівками (деформації у ліктювих, колінних суглобах, шиї, спині). Завдяки співпраці ветерани й ветеранки, які отримали такі травми внаслідок війни, зможуть швидше й простіше отримати безоплатне лікування — без зайвих бар'єрів і з чітким механізмом допомоги. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/385716>

140. **Роксолана Підласа: 60 відсотків «військового ПДФО» відтепер спрямовується на закупівлю і виробництво зброї Міністерством оборони** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 7 серп. [№ 406]. – Електрон. дані. *Як розповіла народна депутатка, голова парламентського Комітету з питань бюджету Роксолана Підласа, новий підхід дає можливість Міністерству оборони України діяти більш гнучко й оперативно переспрямовувати кошти на різні потреби. Вона зауважила, що після об'єднання Міністерства з питань стратегічних галузей промисловості та Міністерства оборони відбулася зміна моделі розподілу коштів, що надходять від військового податку на доходи фізичних осіб (ПДФО). За словами народної обраниці, фінансування додаткових видатків держбюджету цього року забезпечуватиметься не тільки розміщенням облігацій внутрішньої державної позики (ОВДП), але й перевиконанням доходів у першому півріччі й тим, яке планується в майбутньому.* Текст: <https://www.golos.com.ua/article/385705>

141. **Ромашова Н. Небезпечний поворот: чому зустріч Трампа і Путіна може обернутися трагедією для України** [Електронний ресурс] / Наталія Ромашова // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 8 серп. — Електрон. дані. *Як заявив Президент України Володимир Зеленський, коментуючи перипетії довкола ймовірної зустрічі очільників Білого дому та Кремля, безпосередня участь України в мирно-перемовному процесі є цілком справедливою. Розглянуто, коли і в якому форматі зрештою відбудуться контакти щодо мирного врегулювання на найвищому рівні, що про дипломатичне врегулювання кажуть у Києві та Москві. На думку політологів, насправді В. Путін не має реальних намірів проводити реальні перемовини щодо миру, але йому вкрай важливо переконати Д. Трампа в начебто своїй серйозній налаштованості на дипломатичний діалог. За словами експертів, Москва наразі намагається повернути ситуацію таким чином, що В. Путін, мовляв, готовий вирішувати з Д. Трампом усі питання, залишивши за перемовними дверима не лише Україну, а й Європу. Схоже, однією з ключових цілей РФ на*

дипломатичному напрямку є повне вибиття Європи з історії мирного врегулювання. Текст: <https://focus.ua/uk/politics/718474-zustrich-trampa-i-putina-chomu-vona-mozhe-obernutisya-tragediyeyu-dlya-ukrajini>

142. **Рудько О. IT Meets. Кібербезпека: Як бізнесу захиститися від загроз?** [Електронний ресурс] / Олександра Рудько // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 1 серп. — Електрон. дані. *Йдеться про те, що у сучасному бізнес-середовищі, де дані стали однією з головних цінностей, безпека — це необхідність та умова стабільного зростання. Водночас кіберзагрози стають дедалі складнішими, і компанії, які вміють швидко реагувати, грамотно комунікувати під час інцидентів та впроваджувати міжнародні стандарти, здобувають реальну конкурентну перевагу. Зазначено, що Львівський IT Кластер організовує шосту у цьому році конференцію «IT Meets», на якій розглянуть, як вибудовувати системну модель захисту компанії, проходити сертифікацію без зайвої бюрократії та зберігати довіру клієнтів у кризових ситуаціях. Подія відбудеться 20 серпня у коворкінгу GNRTR у центрі Києва. Цього разу подія об'єднає професіоналів із глибокою експертизою у сферах кіберзахисту, цифрової безпеки та інформаційних технологій. Це фахівці з досвідом впровадження стратегій захисту сервісів у державному та приватному секторах, а також консалтингу міжнародних проєктів. Вони спеціалізуються на управлінні кібербезпекою в електронному врядуванні, цифровій трансформації та оборонних технологіях.* Текст: <https://focus.ua/uk/ukraine/717401-it-meets-kiberbezpeka-yak-biznesu-zahistitsya-vid-zagro-z>

143. **Савін Т. Зустріч Путіна і Трампа: ордер на арешт глави Кремля заважає проведенню переговорів, — ЗМІ** [Електронний ресурс] / Тимур Савін // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 7 серп. — Електрон. дані. *Зазначено, що Міжнародний кримінальний суд (МКС) видав ордер на арешт президента РФ В. Путіна. Як повідомила британська газета «The Guardian», ця обставина обмежує місце проведення зустрічі з Президентом США Дональдом Трампом. Вказано, що пошук нейтрального місця для проведення*

саміту може бути складним завданням, адже російський президент звинувачується у воєнних злочинах, його можуть заарештувати у 125 країнах. Ймовірно, помічники лідерів двох країн організують саміт у Саудівській Аравії або Туреччині, де вже проходили переговори між РФ та Україною. Президент Туреччини Реджеп Тайїп Ердоган не раз пропонував влаштувати переговори лідерів США, РФ та України в його країні. Текст: <https://focus.ua/uk/politics/718254-zustrich-putina-i-trampa-na-tizhni-de-prezidenti-mozhut-vlashtuvati-peregovori>

144. Савін Т. "Кошмар" для Європи або повторення Афганістану: 5 сценаріїв завершення війни в Україні [Електронний ресурс] / Тимур Савін // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 8 серп. — Електрон. дані. *Як повідомив американський телеканал "CNN", російські війська просуваються в Україні, що наближає Москву до досягнення її цілей, тож переговори восени можуть вестися за зовсім іншим сценарієм. Розглянуто п'ять можливих сценаріїв завершення війни в Україні: згода В. Путіна на безумовне припинення вогню в Україні; окупація Покровська, Костянтинівки та Куп'янська до жовтня; Україна отримає підтримку США та Європейського Союзу (ЄС); "кошмар" для України та Європи (без американської підтримки); катастрофа для В. Путіна: повторення невдач військ СРСР в Афганістані. Акцентовано, що жоден із перерахованих вище сценаріїв не підходить Україні, лише один із них передбачає поразку РФ і припинення загрози європейській безпеці. Також жоден із описаних розкладів не виникне після зустрічі Д. Трампа з В. Путіним без участі України в угоді.* Текст: <https://focus.ua/uk/voennye-novosti/718386-zavershennya-viyni-v-ukrajini-nazvano-p-yat-mozhливih-scenarijiv-ostanni-novini>

145. Саркіц О. Ультиматум з відстрочкою. Чи дотисне Трамп Індію? [Електронний ресурс] / Олег Саркіц // Дзеркало тижня. – 2025. – 8 серп. — Електрон. дані. *Йдеться про те, що адміністрація Президента США Дональда Трампа посилює тиск на Індію через масштабні закупівлі російської нафти та дисбаланс у двосторонній торгівлі. Із 1 серпня 2025 р.*

запроваджено 25 % мита на індійські товари, з перспективою підвищення до 50 % наприкінці місяця. США звинувачують Індію в подвійних стандартах і відмові приєднатися до антиросійського фронту. Індія захищає свою позицію, заявляючи про енергетичний суверенітет. Тим часом державні нафтокомпанії Індії вже скорочують закупівлі з РФ, шукаючи альтернативи. Протистояння загрожує перерости у торговельну війну, яка матиме далекосяжні геополітичні наслідки. Текст:

<https://zn.ua/ukr/energetics/ultimatum-z-vidstrochkoju-chi-dotisne-tramp-indiju.html>

146. **Семеренко І. Заплатить "високу ціну": ЗМІ з'ясували, який "удар" готує Трамп, якщо Путін не піде на перемир'я** [Електронний ресурс] / Ірина Семеренко // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 6 серп. — Електрон. дані. Зазначено, що адміністрація Президента США Дональда Трампа розглядає можливість запровадження санкцій проти російського "тіньового флоту" у випадку, якщо Кремль не піде на перемир'я у встановлений дедлайн, що збігає вже 8 серпня. Москва сплатить "високу ціну", якщо проігнорує пропозицію миру. Вказано, що додаткові санкції США проти російського "тіньового флоту", якщо адміністрація чинного президента їх запровадить, стануть першим прикладом нових обмежень, запроваджених Америкою проти РФ із моменту повернення Д. Трампа до Білого дому. Зауважено, що у Д. Трампа тим часом не вищує роздратування через В. Путіна, оскільки Кремль ігнорує усі пропозиції до миру з Україною. Текст: <https://focus.ua/uk/politics/717965-zaplatit-visoku-cinu-zmi-z-yasuvali-yakiy-udar-gotuye-tramp-yakshcho-putin-ne-pide-na-peremir-ya>

147. **Сергій Нагорняк: Україна відновлює свої енергетичні об'єкти, робить енергосистему більш гнучкою й активно створює нові потужності** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 7 серп. [№ 406]. – Електрон. дані. Як розповів народний депутат, член парламентського Комітету з питань енергетики та житлово-комунальних послуг Сергій Нагорняк, в Україні тривають відновлювальні

роботи на пошкоджених унаслідок російських атак об'єктах, водночас реалізуються кроки для створення додаткових потужностей. Зокрема, встановлюються когенераційні установки, сонячні панелі з накопичувачами електроенергії, активно будуються вітропарки. Крім того, за його словами, українські та закордонні інвестори починають активне будівництво вітропарків в Україні. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/385706>

148. **Синицін М. Мінус 8 % ВВП: українські біженці несуть величезні ризики економіці країни** [Електронний ресурс] / Микита Синицін // Fakty.ua : [вебсайт]. – 2025. – 5 серп. — Електрон. дані. *Йдеться про те, що близько 4,2 млн українців через російську агресію покинули Україну, живуть в європейських країнах, і часто їм доводиться нелегко. Про це «Фактам» повідомила керівниця аналітичного департаменту Центру економічних досліджень і прогнозування «Фінансовий пульс» Діляра Мустафаєва. За її словами, постійне перебування мільйонів українців у країнах Європейського Союзу (ЄС) означає зростання їхньої участі в економіці цих країн і серйозні ризики для української економіки через нестачу людського капіталу. І ці проблеми загострюються зростанням настроїв серед українських біженців щодо того, щоб залишитися в Європі й після закінчення війни. Так, за останніми опитуваннями, лише 43 % мігрантів розглядають можливість повернення, тоді як у 2022 р. таких було майже 75 %. Наголошено, що питання повернення біженців і ролі України в європейській економіці активно обговорювалося і на спільній конференції центробанків України та Польщі, що відбулася у червні цього року в Києві. Там було зауважено, що без стратегічного підходу до політики повернення Україна ризикує надовго втратити значну частину економічно активного населення.* Текст: <https://fakty.ua/457993-minus-8-vvp-ukrainskie-bezhency-nesut-ogromnye-riski-ekonomike-strany>

149. **Синод УГКЦ закликав парафії створювати центри підтримки для постраждалих від війни** [Електронний ресурс] // RISU.ua : [вебсайт]. – 2025. – 10 серп. – Електрон. дані. *У постсинодальному посланні єпископи*

Української Греко-Католицької Церкви (УГКЦ) звернулися до священників із закликом перетворити парафії на центри підтримки для родин, які постраждали від війни. Особливу увагу слід приділяти родинам, які зазнали втрат, травм, а також військовослужбовцям, переселенцям і жителям окупованих територій. Єрархи заохотили створення груп взаємодопомоги, підтримку родинних рухів і підготовку молоді до подружжя. Текст: https://risu.ua/sinod-zaklikav-parafiyi-ugkc-stati-spravzhnim-rodinnim-domom-dlya-postrazhdalih-vid-vijni-simej_n158077

150. **Сирський заявив, що Курська операція ЗСУ врятувала Донеччину від повної окупації** [Електронний ресурс] // Газета по-українськи. – 2025. – 8 серп. – Електрон. дані. Як зазначає Головнокомандувач Збройних сил України Олександр Сирський, наступ на Куриціні фактично врятував Покровськ, Торецьк, Часів Яр, Куп'янськ, Лиман, всі інші напрямки на Донеччині від повної окупації. Він не погоджується із твердженнями, що замість початку операції у Курській області РФ краще було б підсилити українські війська на передовій на Донеччині. Про це О. Сирський розповів в інтерв'ю для «ТСН». На його думку, Курська операція була "неймовірною" та "блискучою". Наразі на території РФ Сили оборони України контролюють близько 50 кв. км. Росіяни постійно знаходяться під нашим вогняним впливом і під впливом дронів, розповів Головнокомандувач ЗСУ. Текст : https://gazeta.ua/articles/politics/_sirskij-zayaviv-scho-kurska-operaciya-zsu-vryatuvala-donechchinu-vid-povnoyi-okupaciyi/1226533

151. **Тарас Тарасенко: Держава комплексно підтримає бізнес наших ветеранів та ветеранок** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 2 серп. [№ 403]. – Електрон. дані. Як розповів народний депутат, член парламентського Комітету соціальної політики та захисту прав ветеранів Тарас Тарасенко, український парламент проголосував у другому читанні за проєкт Закону № 10258, що стосується ветеранського підприємництва. Політик повідомив, що це нова реформа, яка започатковує нові стандарти ведення ветеранського

бізнесу в Україні. «Тепер усі ветерани, учасники бойових дій, мають можливість заснувати підприємство й користуватися послугами та сервісами від держави. У документі передбачено окреме фінансування на підтримку ветеранського підприємництва. Наші захисники й захисниці, які повертаються з фронту, хочуть вести бізнес. І навіть ті люди, які мають ампутації, важкі травми, часто більше вмотивовані, ніж цивільні. Тепер ветерани можуть формувати власні стартапи та звертатися до держави по комплексну підтримку», — наголосив він. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/385641>

152. **Ткаченко М. Конгрес готовий! — Грем прокоментував можливість введення Трампом вторинних санкцій** [Електронний ресурс] / Микита Ткаченко // Дзеркало тижня. – 2025. – 7 серп. — Електрон. дані. Зазначено про заяву американського сенатора Ліндсі Грема, який публічно підтримав дії Дональда Трампа щодо припинення війни в Україні. Він відзначив ініціативи Д. Трампа як дієві та здатні принести реальні результати. Зокрема йдеться про запровадження вторинних санкцій і мит проти покупців російської нафти, що, на думку сенатора, є критично важливим кроком для ослаблення воєнної машини Росії. Л. Грем підкреслив, що Конгрес США має широку двопартійну підтримку цього підходу, а також звернув увагу на неприйнятність закупівлі країнами Європи нафти, опосередковано придбаної у РФ через Індію. Текст: <https://zn.ua/ukr/usa/konhres-hotovij-hrem-prokomentuvav-mozhdivist-vvedennja-trampom-vtorinnikh-sanktsij.html>

153. **Ткачук С. Зеленський готує нові умови для "Контракту 18 – 24": що відомо** [Електронний ресурс] / Софія Ткачук // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 5 серп. — Електрон. дані. Повідомлено, що Президент України Володимир Зеленський заявив про намір розширити програму добровільного контракту "18 – 24" для Збройних сил України (ЗСУ), зокрема шляхом збільшення вікового порогу для охочих підписати контракт. Про це він повідомив у своєму телеграм-каналі після проведення нарад зі Ставкою, військовим командуванням та урядовцями. Глава держави доручив

Міністерству оборони України (МО України), Генеральному штабу та команді Офісу Президента України (ОПУ) представити суспільству деталі змін. Розглянуто, які основні зміни передбачає розширення програми "Контракт 18 – 24". Зокрема, уряд ухвалив рішення про запуск окремого напрямку програми — контрактної служби для операторів дронів, які служитимуть у ЗСУ, Національній гвардії України (НГУ) та Державній прикордонній службі України (ДПСУ). Вказано, що цей формат має низку особливих умов, головна з яких — чітко визначений термін служби: два роки.

Текст: <https://focus.ua/uk/voennye-novosti/717919-kontrakt-18-24-zelenskiy-rozshiryuye-programu-ostanni-novini>

154. **Ткачук С. Кремль вигдав змову Британії та України для "теракту": навіщо країнам підпалювати танкер РФ** [Електронний ресурс] / Софія Ткачук // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 4 серп. — Електрон. дані. Зазначено, що російська Служба зовнішньої розвідки оприлюднила дані про нову інформаційну атаку, стверджуючи, що британські спецслужби нібито готують "екологічну катастрофу" у міжнародних водах. Мета такої диверсії, за версією РФ, - представити транспортування російської нафти як загрозу для світового судноплавства й змусити інші країни відмовитися від її закупівлі. У Центрі протидії дезінформації (ЦПД) наголосили, що мета таких інформаційних операцій — дискредитація України та її союзників, виправдання наслідків західних санкцій для тіньового флоту РФ та перекладання відповідальності за можливі майбутні інциденти, спричинені технічними проблемами російських суден. В ЦПД наголосили, що саме РФ неодноразово стояла за диверсіями на території країн Європейського Союзу (ЄС) і НАТО, зокрема на Балтійському морі. Текст: <https://focus.ua/uk/voennye-novosti/717738-feyk-kremlya-pro-terakt-na-mori-rosiya-zvinuvachuye-britaniyu-ukrajinu-shcho-vidomo>

155. **Ткачук С. Нові правила відпусток для військових: скільки днів тепер гарантовано і як це працює** [Електронний ресурс] / Софія Ткачук // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 1 серп. — Електрон. дані. Зазначено, що

Верховна Рада України (ВР України) ухвалила законопроект № 13235, який суттєво змінює підхід до відпусток для військовослужбовців. Відтепер 15 днів зі щорічної 30-денної основної відпустки є обов'язковими для використання, відмовитися від них військовий може лише за власним бажанням. Як повідомило Міністерство оборони України (МО України), відповідні зміни внесено до Закону України "Про соціальний і правовий захист військовослужбовців та членів їх сімей". Закон також відновлює можливість надання 14 додаткових днів відпустки для учасників бойових дій (УБД). Вказано, що через воєнний стан цей тип відпусток не надавався з 2022 р., тепер командири знову можуть ухвалювати рішення про їхнє надання. Розглянуто, коли військові зможуть отримати компенсацію за невикористані дні відпустки. Текст: <https://focus.ua/uk/voennye-novosti/717308-killist-dniv-vidpustki-dlya-viyskovih-zakon-pidpisano-shcho-zminuyetsya-dlya-ubd>

156. **Ткачук С. РФ передала свої умови припинення вогню: США обговорюють їх з Україною та ЄС, — Sky News** [Електронний ресурс] / Софія Ткачук // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 8 серп. — Електрон. дані. За інформацією "Sky News", Білий дім підтвердив, що разом із Україною розглядає "потенційні шляхи до миру", а РФ висунула умови для припинення вогню в Україні, що може змінити хід конфлікту. Наразі США активно працюють над тим, щоб отримати підтримку України та європейських союзників для погодження можливого мирного плану. Зазначено, що США та РФ ведуть переговори про угоду щодо припинення вогню в Україні, яка закріпить контроль Москви над анексованими територіями. За домовленістю, РФ припинить наступальні дії в Херсонській та Запорізькій областях, утримуючи нинішні лінії фронту. Водночас угода передбачає, що Україна визнає втрату Криму і частини Донбасу, а також виведе війська з районів, які поки що контролює. Кремль наполягає на офіційному визнанні цих територіальних втрат Україною, гарантіях нейтралітету та відмові Києва від вступу до НАТО. РФ також хоче зберегти контроль над стратегічними

об'єктами, зокрема Запорізькою атомною електростанцією. Україна та західні союзники поки що не дали згоди на такі умови, через що переговори залишаються у стані невизначеності. Текст:

<https://focus.ua/uk/politics/718546-rf-peredala-svoji-umovi-pripinennya-vognyu-ssha-obgovoryuyut-jih-z-ukrajinoju-ta-yes-sky-news>

157. **Ткачук С. Трамп запровадив додаткові мита проти Індії через постачання нафти РФ** [Електронний ресурс] / Софія Ткачук // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 6 серп. — Електрон. дані. Зазначено, що Президент США Дональд Трамп підписав указ про введення додаткового адвалорного мита у розмірі 25 % на товари, що імпортуються з Індії. Як йдеться у повідомленні Білого дому, це рішення пов'язане з тим, що Індія прямо чи опосередковано імпортує нафту з РФ, яка є предметом американських санкцій через війну в Україні. Указ базується на повноваженнях Президента США, зокрема, на законі про міжнародні надзвичайні економічні повноваження та інших нормативних актах. У документі йдеться, що запровадження додаткових мит спрямоване на посилення економічного тиску на РФ та подолання надзвичайної ситуації національного масштабу, що виникла через агресивні дії російського уряду проти України. Вказано, що мито набирає чинності через 21 день після дати указу та поширюється на товари, які імпортуються з Індії, за винятком тих, що знаходяться у транзиті або ввезені до визначеного терміну у 2025 р. Також указ передбачає можливість подальших змін залежно від розвитку ситуації та дій інших країн. Текст: <https://focus.ua/uk/world/718133-sankciji-trampa-indiya-otrimala-novi-mita-cherez-import-nafti-rf-ostanni-novini>

158. **Торік війну повернули туди, звідки вона увірвалася** [Електронний ресурс] // Уряд. кур'єр. – 2025. – 8 серп. [№160]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що у річницю початку Курської операції Президент України Володимир Зеленський відвідав Сумську область, де провів зустрічі із захисниками України. На Сумщині Глава держави зустрівся з воїнами 225-го окремого штурмового полку в пункті управління підрозділу. Зауважено, що

військовослужбовці цього полку були першими, хто зайшов на територію Курицини торік. В. Зеленський подякував захисникам, їхнім побратимам і командирам за службу та результати, які завдяки їм дала Курська операція. «Дякую вам за те, що перенесли війну з нашої землі на їхню Курицину. Завдяки тому що ви взяли в полон більше ніж тисячу «рускіх», ми змогли повернути додому більше ніж тисячу українських бійців. І дякую за те, що допомогли нашим воїнам на сході країни в той момент, коли там відбувався дуже сильний тиск і міг статися катастрофічний прорив на нашому фронті», — сказав Володимир Зеленський. Текст: <https://ukurier.gov.ua/uk/articles/torik-vijnu-povernuli-tudi-zvidki-vona-uvirvalasya/>

159. У Верховній Раді України відбувся круглий стіл про формування української ідентичності під час війни [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. — 2025. — 5 серп. [№ 404]. — Електрон. дані. Подано інформацію, що 31 липня у Верховній Раді України (ВР України) відбувся круглий стіл на тему «Формування української ідентичності під час війни». До участі долучилися народні депутати України, бойові офіцери, матері загиблих Героїв, представники Міністерства оборони України, Міністерства соціальної політики, Міністерства у справах сім'ї, молоді та єдності, Міністерства молоді та спорту, Академії педагогічних наук, освітянської спільноти, церков, капеланства, вищої школи, науковці, ветерани, громадські діячі, молодь і волонтери. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/385680>

160. У місті Дніпро провели круглий стіл «Ветеранська політика. Шана та повага!» [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. — 2025. — 8 серп. [№ 407]. — Електрон. дані. Подано інформацію, що відповідно до плану роботи Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань соціальної політики та захисту прав ветеранів у місті Дніпро проведено засідання круглого столу на тему: «Ветеранська політика. Шана та повага!» під головуванням голови підкомітету з питань соціального захисту прав ветеранів Комітету Анатолія Остапенка. Метою

проведення заходу стало обговорення роботи обласних державних адміністрацій із сім'ями загиблих, ветеранами війни — внутрішньо переміщеними особами (ВПО), із сім'ями зниклих безвісти та тих, які перебувають у полоні. Засідання круглого столу стало важливою складовою обговорення питань підтримки ветеранів і ветеранок війни, родин загиблих Захисників і Захисниць України, а також збереження їхнього гідного статусу в суспільстві та формування культури поваги й шани до захисників України. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/385770>

161. **Увага обороні та інвестиціям** [Електронний ресурс] // Уряд. кур'єр. – 2025. – 7 серп. [№159]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що Прем'єр-міністр України Юлія Свириденко провела змістовну розмову з міністром фінансів США Скоттом Бессентом. Як зазначила очільниця українського уряду, її команда активно співпрацює зі С. Бессентом уже не перший місяць, однак це була перша розмова на новій посаді, що дало змогу розширити коло обговорюваних питань. Сторони приділили окрему увагу потенційній оборонній угоді, яку раніше анонсував Президент Володимир Зеленський. Обговорили також перспективи виробництва й продажу українських дронів, можливу закупівлю американської зброї та початок роботи Американсько-українського інвестиційного фонду. Текст: <https://ukurier.gov.ua/uk/news/uvaga-oboroni-ta-investiciyam/>

162. **Україна вже має чим збивати реактивні Shahed: Коваленко спростував паніку** [Електронний ресурс] // Газета по-українськи. – 2025. – 5 серп. – Електрон. дані. Згідно із повідомленням керівника Центру протидії дезінформації(ЦПД) при РНБО Андрія Коваленка у своєму Telegram, Україна вже володіє технологіями, здатними перехоплювати реактивні безпілотники типу «Shahed». Він додав, що наразі вже є певні напрацювання у цьому напрямку, але деталі озвучать у відповідний час. За словами очільника ЦПД, розробки щодо боротьби з цим типом загроз тривають, і Україна послідовно зміцнює свою систему оборони від ворожих дронів. Раніше повідомлялось, що Україна має домовленості з Німеччиною та Канадою перехоплювачів для

ударних безпілотників типу «Shahed». Зокрема, Канада збільшила фінансування до \$4 млрд. Крім того, що Україна сама працює над тим, аби протидіяти дронам. Приблизно третину з них збивають мобільні вогневі групи. Текст: https://gazeta.ua/articles/np/_ukrayina-vzhe-maye-chim-zbivati-reaktivni-shahed-kovalenko-sprostuvav-paniku/1226267

163. Україна запросила Японію до культурного обміну – МКСК [Електронний ресурс] // Укрінформ : [укр. інформ. сайт]. – 2025. – 4 серп. – Електрон. дані. У межах візиту до Японії т.в.о. міністра культури та стратегічних комунікацій України Тетяна Бережна обговорила з міністеркою освіти, культури, спорту, науки і технологій Японії Абе Тошіко культурний обмін між країнами. Під час переговорів сторони окреслили пріоритетні напрями, які можуть стати основою для поглиблення двосторонньої співпраці. Зокрема, йшлося про відновлення зруйнованих об'єктів культури, навчання українських фахівців із реставрації та евакуації мистецьких цінностей, цифрову трансформацію у сфері охорони спадщини, створення сучасних сховищ для музейних фондів. Також було порушено питання підтримки українських виставок, гастролей та візитів митців до Японії. Сторони також обговорили проєкти з культурного обміну, зокрема щодо перекладу українською мовою японської анімації, фільмів і літератури. Текст: <https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/4021915-ukraine-zaprosila-aponiu-do-kulturnogo-obminu-mksk.html>

164. Україна представила досвід культурної стійкості на симпозіумі у Фінляндії [Електронний ресурс] // Укрінформ : [укр. інформ. сайт]. – 2025. – 4 серп. – Електрон. дані. За повідомленням Міністерства культури та стратегічної комунікації України (МКСК), заступниця міністра відомства Анастасія Бондар під час виступу на міжнародному симпозіумі Re-Renovate, що відбувся у м. Оулу (Фінляндія) в межах програми Oulu 2026 – Європейська столиця культури, представила досвід культурної стійкості України. У МКСК зазначили, що симпозіум Re-Renovate зібрав експертів з архітектури, дизайну, культури, урбаністики та муніципального розвитку з

усієї Європи, аби обговорити сучасні практики сталого відновлення та переосмислення ролі культури у громадах. У центрі уваги були, зокрема, теми участі громад у процесах реновації, інтеграції культурної ідентичності, інноваційних технологій у реконструкції, а також моделі фінансування й соціального впливу. Під час виступу заступниця міністра представила українську ініціативу CuRe: Culture for Recovery — платформу, що інтегрує культуру в процеси відбудови громад. Зокрема, особливу увагу учасників викликала Школа для громад «Культура у відновленні», яка стартує восени 2025 р. та спрямована на навчання муніципальних команд щодо того, як включати культурні проєкти та локальне мистецтво у процеси відбудови та стратегії локального розвитку. Крім того, А. Бондар висловила сподівання на подальше партнерство з Фінляндією у сфері інтеграції культури у процеси стійкого відновлення. Текст: <https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/4022016-ukraine-predstavila-dosvid-kulturnoi-stijkosti-na-simpoziumi-u-finlandii.html>

165. **Україна спільно зі США працюватимуть над захистом критичної енергетичної інфраструктури** [Електронний ресурс] // Укрінформ : [укр. інформ. сайт]. – 2025. – 8 серп. – Електрон. дані. Зазначено, що Сполучені Штати Америки спільно з Державним агентством відновлення та розвитку інфраструктури України розглядають можливість впровадження другого рівня захисту на одній з підстанцій. Про це за підсумками робочої зустрічі у Кракові повідомило Агентство відновлення. Наголошено, що у фокусі зустрічі, у якій взяли участь також представники Держспецзв'язку, РНБО, НЕК «Укренерго», експерти робочої групи з питань України офісу Міністерства енергетики США та Національної адміністрації з ядерної безпеки, - підвищення рівня захисту і забезпечення стійкості критичної енергетичної інфраструктури. Під час зустрічі її учасники обговорили пріоритетні потреби для забезпечення пасивного захисту енергетичної інфраструктури України, які потребують міжнародної підтримки або партнерської участі. Текст: <https://www.ukrinform.ua/rubric->

vidbudova/4023543-ukraina-spilno-zi-ssa-pracuvatimut-nad-zahistom-kriticnoi-energeticnoi-infrastrukturi.html

166. **Українці в Німеччині: який відсоток біженців працевлаштований, а хто отримує соцдопомогу** [Електронний ресурс] // Високий замок. – 2025. – 6 серп. – Електрон. дані. *Повідомлено, що станом на початок 2025 р. понад третина українських громадян, які перебувають у Німеччині під тимчасовим захистом, офіційно працевлаштовані. Наразі в Німеччині працюють 299 670 українців — 174 080 жінок і 125 590 чоловіків. Попри ці цифри, рівень зайнятості серед українців становить трохи більше 33 % — це менше, ніж у сусідніх країнах, які також прийняли велику кількість біженців після початку повномасштабної війни в Україні в лютому 2022 р. Вказано, що кількість українців - одержувачів соціальної допомоги за програмою «Bürgergeld» включно з дітьми та літніми людьми, сягає 693 420 осіб. Розмір виплат залежить від віку та сімейного стану. Так, самотні дорослі отримують € 563 на місяць, подружжя — по € 506 на кожного, а дітям виплачують від € 357 до € 471. Проте, на порталі «inPoland» повідомили про розширення підстав для скасування посвідки на проживання. Серед причин — подання фальшивих документів, надання неправдивих даних, фіктивний шлюб. Також ідеться про продовження статусу тимчасового захисту до 04.03 2026, збереження податкових пільг і продовження виплат за програмою 800+ на дітей віком до 18 років., які навчаються в Польщі. Текст : <https://wz.lviv.ua/news/537172-ukraintsi-v-nimechchyni-iakyi-vidsotok-bizhentsiv-pratsevlashtovanyi-a-khto-otrymuie-sotsdopomohu>*

167. **Уряд затвердив додатковий механізм для відновлення житла після обстрілів: деталі** [Електронний ресурс] // Юрид. газ. – 2025. – 4 серп. – Електрон. дані. *Подано інформацію, що Кабінет Міністрів України (КМ України) запускає додатковий механізм, який дозволить громадам швидше відновлювати пошкоджене житло, а саме багатоквартирні будинки та гуртожитки. Про це заявила прем'єр-міністр Юлія Свириденко 02.08.2025.*

Глава уряду пояснила, що процедура буде спрощеною: основні етапи можна проходити паралельно, а роботи починати до завершення експертизи. За словами Ю. Свиріденко, окремо передбачено можливість адресних виплат із місцевих бюджетів родинам, чиє житло пошкоджене, компенсація витрат за тимчасове проживання – до моменту завершення ремонту або отримання нового житла. Акцентовано, що такі виплати можуть бути профінансовані з місцевого бюджету за рішенням громади. Текст: <https://yur-gazeta.com/golovna/uryad-zatverdiv-dodatkoviy-mehanizm-dlya-vidnovlennya-zhitla-pislya-obstriliv-detali.html>

168. **Уряд підтримав законопроект для посилення прав військовослужбовців-викривачів корупції** [Електронний ресурс] // Юрид. газ. – 2025. – 6 серп. – Електрон. дані. *За повідомленням Міністерства оборони України (МО України), Кабінет Міністрів України (КМ України) підтримав законопроект, що посилює захист прав військовослужбовців, які повідомляють про можливі факти корупційних або пов'язаних із корупцією правопорушень. За словами міністра оборони України Дениса Шмигала, мета змін – підвищити прозорість у Силах оборони, гарантувати кожному військовослужбовцю безпечний механізм інформування про корупцію та надійний захист від переслідувань чи тиску. Це ще один крок до створення ефективної та сучасної армії, в якій немає місця корупції чи зловживанням.* Текст: <https://yur-gazeta.com/golovna/uryad-pidtrimav-zakonoproekt-dlya-posilennya-prav-viyskovosluzhbovcivvikrivachiv-korupciyi.html>

169. **Уряд підтримав законопроект про посилення захисту прав військових, котрі повідомляють про корупцію** [Електронний ресурс] // Високий замок. – 2025. – 6 серп. – Електрон. дані. *Йдеться про ухвалення Кабінетом Міністрів України (КМ України) законопроекту, який посилює захист військових, котрі повідомляють про корупцію. Його мета — зробити армію прозорішою та гарантувати безпечний механізм викриття порушень. Документ має забезпечити надійний захист викривачів від переслідувань і зміцнити антикорупційні механізми в армії. Вказано, що у застосунку Армія+*

з'явився новий навчальний курс під назвою «Стоп корупція. Уповноважені».

Текст: <https://wz.lviv.ua/news/537192-uriad-pidtrymav-zakonoproiekt-pro-posylennia-zakhystu-prav-viiskovykh-kotri-povidomliaiut-pro-koruptsiu>

170. Уряд призначив голову Бюро економічної безпеки [Електронний ресурс] // Уряд. кур'єр. – 2025. – 7 серп. [№159]. – Електрон. дані. *Як повідомила Прем'єр-міністр України Юлія Свириденко, 6 серпня Кабінет Міністрів України (КМ України) призначив Олександра Цивінського директором Бюро економічної безпеки України (БЕБ України). За словами Прем'єр-міністра, від нового керівника очікують оновлення роботи БЕБ, посилення інституційної спроможності та налагодження ефективного діалогу з бізнесом. «Важливо, щоб економічні відносини в Україні не спотворювалися тіншовими схемами. Бізнес має працювати чесно і прозоро, розраховуючи на повагу та захист з боку держави», — наголосила Ю. Свириденко. Призначення нового директора — крок до підвищення довіри до БЕБ як ключового органа у сфері захисту економічної безпеки держави.*

Текст: <https://ukurier.gov.ua/uk/articles/uryad-priznachiv-golovu-byuro-ekonomichnoyi-bezpek/>

171. Федорів Є. Воллес: Британія повинна бути присутня на мирних переговорах, щоб зупинити "залякування" Зеленського з боку Трампа та Путіна [Електронний ресурс] / Єва Федорів // Дзеркало тижня. – 2025.— 8 серп. — Електрон. дані. *Йдеться про те, що наступного тижня має відбутися перший з 2021р. саміт між США та Росією, на якому Дональд Трамп зустрінеться з В. Путіним, після чого заплановані тристоронні переговори за участю Володимира Зеленського. Європейські країни не братимуть участі, що викликає занепокоєння у колишнього міністра оборони Британії Бена Воллеса. Він наголосив, що присутність європейської держави необхідна для недопущення нав'язування Україні не вигідної угоди, та попередив, що Д. Трамп може спробувати змусити Київ погодитися на компроміс, вигідний Москві.* Текст: <https://zn.ua/ukr/POLITICS/volles-britaniya->

[povinna-buti-prisutnja-na-mirnikh-perehovorakh-shchob-zupiniti-zaljakuvannja-zelenskoho-z-boku-trampa-ta-putina.html](https://ua.korrespondent.net/articles/4804228-yak-vplynut-na-khid-viiny-rf-proty-ukrainy-myta-trampa-proty-indii-ta-kytau)

172. **Хаджирадєва В. Як вплинуть на хід війни РФ проти України мита Трампа проти Індії та Китаю** [Електронний ресурс] / Вікторія Хаджирадєва // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 1 серп. — Електрон. дані. *Вказано, що Президент США Д. Трамп заявив про запровадження з 01.08.2025 санкцій проти Індії через чинні високі тарифи та жорсткі торговельні бар'єри для американських товарів, а також - закупівлю військового устаткування й енергоресурсів у РФ, що суперечить зусиллям із припинення війни в Україні. Окреслено реакцію індійської влади та її дипломатичні зусилля задля уникнення прямої конфронтації зі США. Йдеться і про вже впроваджені Д. Трампом тарифи для Китаю. Зауважено, що США попередили Китай, що продовження імпорту російської нафти, на яку накладено санкції, призведе до введення високих мит. Наголошено, що введення тарифів США щодо Індії та Китаю матимуть серйозний вплив на хід російсько-української війни. Якщо тарифи Д. Трампа змусять Індію скоротити імпорт російської нафти, це: зменшить валютні надходження РФ, ускладнить її логістику й експорт, ослабить бюджет, особливо в довгостроковій перспективі. Підвищення тарифів і посилення вимог до ланцюгів постачання – це сигнал Д. Трампа Китаю про необхідність згорнути підтримку війни РФ в Україні. Адже поки Китай – основний постачальник зброї до РФ і помічник в обході санкцій Заходу, попри те, що офіційно каже про нейтралітет.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/articles/4804228-yak-vplynut-na-khid-viiny-rf-proty-ukrainy-myta-trampa-proty-indii-ta-kytau>

173. **Ханас О. Зустріч "останнього шансу": як пройшли переговори в Кремлі і яким буде наступний крок Трампа** [Електронний ресурс] / Оксана Ханас, Уляна Купновицька // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 6 серп. — Електрон. дані. *Йдеться про те, що 06.08.2025 ознаменувалося одразу двома серйозними розмовами, метою яких є припинення війни в Україні. Спочатку спецпосланець Президента США Дональда Трампа Стів Віткофф*

зустрівся в Кремлі з В. Путіним, а потім Президент України Володимир Зеленський дорогою з Сумської області провів телефонну розмову з Д. Трампом. "Фокус" поспілкувався з експертами, які припустили, яким може бути наступний крок Д. Трампа. Вказано, що глава Білого дому назвав зустріч російського президента і С. Віткоффа "продуктивною", але одразу ж запровадив додаткові мита проти Індії і пригрозив ними іншим країнам, які купують російську нафту. Зі свого боку український лідер наголосив, що війна має завершитися чесно, і на цьому зійшлися і вони з Д. Трампом, і європейські союзники. Текст: <https://focus.ua/uk/eksklyuzivny/718163-mirni-peregovori-shchodo-ukrajini-tramp-vvede-sankciji-chi-ni>

174. **Цибулько В. Донбас без води. Депопуляція як стратегія втечі путіна** [Електронний ресурс] / Володимир Цибулько // Україна молода. – 2025. – 6 серп. — Електрон. дані. *Йдеться про реалізацію російською владою на окупованій території Донбасу так званої стратегії депопуляції, тобто масового вивезення місцевого населення під надуманим приводом "захисту" жителів Донбасу від "розплати з боку України" на територію Росії, передусім у депресивні регіони за Уралом. Вказано на катастрофічний стан економіки на окупованих територіях, що є логічним наслідком довготривалої політики знелюднення й деградації, а також зазначено, що ця частина Донбасу наразі залишається без стабільного водопостачання внаслідок знищення насосних станцій, відсутності очисних споруд, руйнування дамб і водогонів. Окреслено суть політики етноциду російської влади щодо українців, які проживають в Росії, мета якої – стирання української ідентичності під тиском мовної й культурної асиміляції: українська мова була практично витіснена з суспільного простору, українські школи закриті, культурні товариства – під постійним контролем або пресингом. Окрім того, наголошено, що наразі проводиться жорстка мобілізація громадян РФ українського походження на війну проти України, та констатовано, що українські етнічні групи в РФ стали людськими ресурсами, які влада прагне змаргіналізувати, а потім асимілювати, а спад кількості українців у РФ є*

прямим наслідком цілеспрямованої державної політики. Текст:
<https://umoloda.kyiv.ua/number/3971/180/190631/>

175. **Чекін Д. Є домовленість про зустріч Трампа та Путіна найближчими днями — Ушаков** [Електронний ресурс] / Денис Чекін // Дзеркало тижня. – 2025. – 7 серп. — Електрон. дані. *Помічник Президента РФ Юрій Ушаков заявив, що місце проведення зустрічі між Дональдом Трампом і В. Путіним уже погоджене, однак поки не розголошується. За його словами, домовленість про зустріч досягнута, і її очікують найближчими днями. Під час нещодавнього візиту спецпредставника Президента США Стіва Віткоффа до Москви обговорювалась також ідея тристоронньої зустрічі за участі Володимира Зеленського, однак Кремль не прокоментував цю ініціативу. Очікувана зустріч В.Путіна й Д. Трампа може стати важливим моментом у контексті змін у зовнішній політиці США, особливо на тлі спроб Росії вплинути на внутрішні процеси у команді Д. Трампа.* Текст: <https://zn.ua/ukr/POLITICS/je-domovlenist-pro-zustrich-trampa-ta-putina-najblizhchimi-dnjami-ushakov.html>

176. **Чекін Д. З осені працівники ТЦК повинні будуть носити бодікамери — Шмигаль** [Електронний ресурс] / Денис Чекін // Дзеркало тижня. – 2025. – 7 серп. — Електрон. дані. *Йдеться про те, що міністр оборони України Денис Шмигаль повідомив про обов'язкове використання бодікамер працівниками ТЦК (військкоматів) під час перевірки документів і вручення повісток із 1 вересня. Це рішення спрямоване на підвищення прозорості, законності та захисту прав усіх учасників процесу. За порушення правил передбачено дисциплінарну відповідальність. Наразі забезпеченість ТЦК засобами фіксації становить близько 85 %, триває додаткова закупівля техніки. Ініціатива стала реакцією на численні скарги громадян і окремі випадки зловживань під час мобілізаційних заходів.* Текст: <https://zn.ua/ukr/UKRAINE/z-oseni-pratsivniki-ttsk-povinni-budut-nositi-bodikameri-shmihal.html>

177. **Чекін Д. З осені українців на окупованих територіях змусять встановити кремлівський месенджер-шпигун — ЦНС** [Електронний ресурс] / Денис Чекін // Дзеркало тижня. – 2025. – 8 серп. — Електрон. дані. *Йдеться про те, що з 1 вересня 2025 р. на тимчасово окупованих територіях України росіяни примусово впроваджують месенджер «МАХ», створений підконтрольною Кремлю компанією «VK». Як повідомив Центр національного спротиву (ЦНС), застосунок має функції стеження — доступ до камери, мікрофона, геолокації, контактів, а всі дані зберігаються в РФ і можуть передаватися ФСБ без судового рішення. Також месенджер інтегрований із російськими держсистемами. У ЦНС попереджають: «МАХ» — це інструмент шпигунства, а не зв'язку, і закликають не встановлювати його.* Текст: <https://zn.ua/ukr/war/z-oseni-ukrajintsiv-na-okupovanikh-teritorijakh-zmusjat-vstanoviti-kremlivskij-mesendzher-shpihun-tsns.html>

178. **Чекін Д. Трамп не проти повної окупації Гази Ізраїлем — Axios** [Електронний ресурс] / Денис Чекін // Дзеркало тижня. – 2025. – 7 серп. — Електрон. дані. *Йдеться про те, що Ізраїль готується до масштабної військової операції з повної окупації Сектора Гази, яку Кабінет міністрів безпеки може затвердити вже сьогодні. Зазначено, що операція передбачає просування армії Ізраїлю до міста Газа, пошук заручників і примусове переміщення понад мільйона палестинців. Прем'єр-міністр Беньямін Нетаньягу наполягає на початку наступу попри заперечення військового керівництва та міжнародний тиск. Президент США Дональд Трамп, хоч і не підтримує анексії, не заперечує проти дій Ізраїлю. Зокрема, на його позицію вплинуло оприлюднене ХАМАС відео ізраїльського заручника, який змушений копати собі могилу.* Текст: <https://zn.ua/ukr/POLITICS/tramp-ne-proti-povnoji-okupatsiji-hazi-izrajilem-axios.html>

179. **Чекін Д. У Кропивницькому затримали агента ФСБ, який наводив "шахеда" на місто** [Електронний ресурс] / Денис Чекін // Дзеркало тижня. – 2025. – 8 серп. — Електрон. дані. *Повідомлено, що Служба безпеки України затримала в Кіровоградській області 47-річного місцевого жителя,*

який виявився агентом ФСБ. Він передавав координати для ударів дронів по Кропивницькому 28 липня, внаслідок чого були пошкоджені цивільні об'єкти, зокрема філармонія та університет. Агент також шпигував за переміщенням Сил оборони та облаштовував приховану відеокамеру біля залізниці. Йому повідомлено про підозру в державній зраді в умовах воєнного стану — загрожує довічне ув'язнення з конфіскацією майна. Текст: <https://zn.ua/ukr/UKRAINE/u-kropivnitskomu-zatrimali-ahenta-fsb-jakij-navodiv-shakhedi-na-misto.html>

180. **Чекін Д. У Путіна заявили, що РФ отримала від США "прийнятну пропозицію": ЗМІ озвучили варіант** [Електронний ресурс] / Денис Чекін // Дзеркало тижня. – 2025. – 7 серп. — Електрон. дані. *Йдеться про те, що США через спецпредставника Дональда Трампа Стіва Віткоффа передали Москві пропозицію щодо припинення вогню в Україні. Як повідомив помічник Путіна Юрій Ушаков, вона є "прийнятною" для Росії. За даними польського порталу «Onet», план США включає перемир'я, фактичне заморожування питання територій на 49 – 99 років, часткове зняття санкцій та перспективу повернення до енергетичного співробітництва. Гарантій щодо НАТО чи припинення військової допомоги Україні немає, але РФ погодилась на останнє. Зустріч Путіна й Д. Трампа очікується наступного тижня.* Текст: <https://zn.ua/ukr/POLITICS/u-putina-zajavili-shcho-rf-otrimala-vid-ssha-prijnjatnu-propozitsiju-zmi-ozvuchili-variant.html>

181. **Чепайкін І. Деукраїнізація, мобілізація і терор: голова Запорізької ОВА описує ситуацію на окупованій частині області** [Електронний ресурс] / Іван Чепайкін // Дзеркало тижня. – 2025. – 8 серп. — Електрон. дані. *Йдеться про те, що голова Запорізької ОВА Іван Федоров заявив, що Росія веде цілеспрямовану політику деукраїнізації та мілітаризації на тимчасово окупованих територіях (ТОТ) області. За його словами, окупанти проводять примусову мобілізацію, змінюють етнічний склад регіону, заселяючи його росіянами, і здійснюють репресії проти місцевих жителів. Особливою увагою охоплені діти та молодь, яких готують до*

служби в армії РФ. Попри тиск, жителі Запорізької області чинять спротив і залишаються віddаними Україні. Текст: <https://zn.ua/ukr/war/deukrajinizatsija-mobilizatsija-i-terror-holovi-ova-opisuje-situatsiju-na-okupovanij-chastini-zaporizkoji-oblasti.html>

182. **Чепайкін І.** «Контракт 18 – 24» розширено на операторів дронів: які умови пропонує Міноборони [Електронний ресурс] / Іван Чепайкін // Дзеркало тижня. – 2025. – 8 серп. — Електрон. дані. *Йдеться про те, що Кабінет Міністрів України (КМ України) розширив проєкт «Контракт 18 – 24» на посади операторів безпілотників. Контракт передбачає два роки служби, з яких щонайменше 12 місяців — участь у бойових діях. Рекрути проходять до чотирьох місяців підготовки, включно з фаховим навчанням. За контрактом передбачено: виплати до 1 млн грн, соціальні пільги, медзабезпечення, іпотека під 0 % та щомісячна зарплата до 120 000 грн. Кандидатів відбиратимуть через центри рекрутингу та військові частини.* Текст: <https://zn.ua/ukr/war/kontrakt-1824-rozshireno-na-operatoriv-droniv-minoboroni.html>

183. **Чередніченко М.** Землі під окупацією, як зберегти право власності [Електронний ресурс] / Максим Чередніченко // Юрид. газ. – 2025. – 1 серп. – Електрон. дані. *За словами автора статті, питання права власності на майно, яке знаходиться на тимчасово окупованих територіях (ТОТ), є складним і багатогранним як з юридичного, так і з практичного погляду. Проте, опускаючи морально-етичні, правові та практичні аспекти, ситуація на сьогодні виглядає так: відповідно до Закону України «Про забезпечення прав і свобод громадян та правовий режим на тимчасово окупованій території України», якщо майно набуто відповідно до законів України, право власності та інші речові права на нього, у тому числі на нерухоме майно (включаючи земельні ділянки), зберігаються. Крім того, указом Президента дії окупаційної влади визнано нікчемними, тобто такими, що не породжують жодних правових наслідків, а отже, не потребують оскарження. Тож вчиняти жодних дій для збереження самого права, зокрема*

права власності, не потрібно: воно вже збережене за українцями. Варто лише дочекатися деокупації територій або скористатися можливістю отримати компенсацію за втрачене майно. Але й тут усе не так просто: втрата фактичного контролю над майном через окупацію, навіть без його знищення, вважається втратою майна згідно з міжнародним правом. Право власності за українцями зберігається, але реалізувати його неможливо. Відповідальність за це несе РФ як держава-окупант. Втрата доступу до майна підлягає компенсації та враховується в Реєстрі збитків, створеному Радою Європи. Текст: <https://yur-gazeta.com/publications/practice/zemelne-agrarne-pravo/zemli-pid-okupacieyu-yak-zberegti-pravo-vlasnosti.html>

184. Члени Комітету з питань гуманітарної та інформаційної політики зустрілися з т.в.о. міністра культури та стратегічних комунікацій Тетяною Бережною [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 2 серп. [№ 403]. – Електрон. дані. *Йдеться про зустріч членів Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань гуманітарної та інформаційної політики з т.в.о. міністра культури та стратегічних комунікацій Тетяною Бережною, на якій було обговорено спільну взаємодію у сфері культури між МКСК України і профільним Комітетом. Зазначено, що сторони погодилися, що, окрім бюджетного фінансування, треба дати сфері можливість «дихати», підключати державно-приватне партнерство, нарешті схвалити і реалізувати закон про меценатство, прибрати зайву бюрократію в господарській діяльності закладів культури, заохочувати західних партнерів до проєктів із відновлення.* Текст: <https://www.golos.com.ua/article/385643>

185. Шевченко А. Україна на роздоріжжі: як не втратити шансу стати частиною європейського наукового простору [Електронний ресурс] / Андрій Шевченко // Дзеркало тижня. – 2025. – 2 серп. – Електрон. дані. *Проаналізовано нову стратегію розвитку Європейського дослідницького простору (ERA) на 2025 – 2027 роки, яку ухвалив Європейський Союз, і її потенційний вплив на Україну. Розглянуто виклики та перспективи інтеграції*

України до ERA в умовах нової геополітичної та технологічної реальності. Зосереджено увагу на таких ключових напрямках, як відкрита наука, розвиток дослідницької інфраструктури, підвищення якості досліджень у вищій освіті та формування інноваційної системи на основі знань. Акцентовано на проблемах недостатньої участі України в управлінських органах ERA, слабкій інституційній координації, нестачі фінансування, відсутності стратегічного планування та потребі у кваліфікованих фахівцях. Наголошено на важливості термінових реформ, аби до 2027 р. Україна не залишилася поза межами європейської науково-інноваційної інтеграції. Текст: <https://zn.ua/ukr/EDUCATION/ukrajina-na-rozdorizhzhzhi-jak-ne-vtratiti-shansu-stati-chastinoju-jevropejskoho-naukovoho-prostoru.html>

186. **Шевченко О. Безпека чи загроза: чи боїться Азія ядерної зброї через 80 років після Хіросіми** [Електронний ресурс] / Ольга Шевченко // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 6 серп. — Електрон. дані. Зазначено, що 80 років тому атомні бомбардування Хіросіми й Нагасакі допомогли покласти край найбільшій війні в історії. З того часу ядерна зброя визначала глобальний баланс сил, стримування і дипломатію. Сьогодні увага світової громадськості прикута до ядерних амбіцій Ірану й агресивних починань РФ, але саме Азія залишається регіоном, найбільше постраждалим від настання ядерної доби. "Фокус" переклав статтю "Через 80 років після Хіросіми великі ядерні ризики знаходяться в Азії" аналітика з питань оборони Ела Гайнса для порталу "Australian strategic policy institute". Оскільки ядерна зброя вперше була застосована в бойових умовах в Азії, ядерна політика продовжує визначати динаміку безпеки в регіоні. Японія та Південна Корея перебувають у загрозливій безпековій ситуації й можуть вийти з угоди про нерозповсюдження ядерної зброї, після цього так само діятимуть інші країни Індо-Тихоокеанського регіону. Розглянуто, як Азія впорається з викликами у сучасних умовах, коли війна прийшла в країну, яка добровільно відмовилась від ядерної зброї. Текст: <https://focus.ua/uk/voennye-novosti/718017-yaderna-zbroya-krajini-aziji-pobachili-vazhlivist-vplivu-sili-detali>

187. **Шевченко О. "Лицемірний загрозливий Захід": Балтійська стратегія Володимира Путіна (частина 2)** [Електронний ресурс] / Ольга Шевченко, Олена Бурдейна // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 3 серп. — Електрон. дані. *Наведено другу частину статті [ч. 1 див: Focus.ua. – 2025. – 1 серп.] "Розшифровка балтійської стратегії Володимира Путіна", яку науковці та фахівці з питань безпеки Хольгер Мьольдер та Ерік Шираєв опублікували на порталі "National Interest". Розглянуто, які мотиви керують поведінкою президента РФ В. Путіна, коли він вирішує, як діяти щодо країн Балтії, що його дратує в Естонії, Литві, Латвії та країнах Заходу й чи діє він раціонально. Зазначено, що з моменту закінчення "холодної війни" РФ заохочує територіальні та етнічні конфлікти в колишніх радянських регіонах (заморожені конфлікти) — Нагірному Карабасі, Абхазії та Південній Осетії, Придністров'ї, Криму та Донбасі, — перешкоджаючи мирному врегулюванню, розпалюючи напруженість і створюючи умови для постійного втручання з метою збереження свого впливу. Загалом, ця політика зводиться до підтримання впливу шляхом дестабілізації.* Текст: <https://focus.ua/uk/voennye-novosti/717262-vtorgnennyya-rf-u-baltiyu-putin-sturbovaniy-nespravedlivistyu-detali>

188. **Шевченко О. "Сіють культуру страху": Балтійська стратегія Володимира Путіна (частина 3)** [Електронний ресурс] / Ольга Шевченко // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 4 серп. — Електрон. дані. *Наведено третю частину статті [ч. 1 див: Focus.ua. – 2025. – 1 серп.; ч. 2 див: Focus.ua. – 2025. – 3 серп.] "Розшифрування балтійської стратегії Володимира Путіна", яку науковці та фахівці з питань безпеки Хольгер Мьольдер та Ерік Шираєв опублікували на порталі "National Interest". Йдеться про те, що громадяни Естонії потерпають від інформаційних спецоперацій РФ, які розбурхують суспільство та ускладнюють політичні процеси. Розглянуто, на яких внутрішніх суперечностях "грають" спецслужби Кремля, про які начебто "законні" підстави для окупації країн Балтії може оголосити Москва. Зазначено, що операції РФ в Естонії спричинили появу так званої*

"стратегічної культури страху" — середовища, в якому історичні образи та невіршені правові суперечності культивуються з метою розбурхати внутрішнє невдоволення в державі та паралізувати процес ухвалення політичних рішень. Вказано, що розбіжності щодо історії, ідентичності та міжнародного права не є випадковими. Це ретельно культивовані лінії розлому в межах глобальної інформаційної війни, яка навмисно стирає межі між війною і миром, внутрішніми і зовнішніми загрозами. Текст: <https://focus.ua/uk/voennye-novosti/717611-vtorgnennya-rf-kreml-maye-vlasniy-poglyad-na-baltiyyu-detali>

189. Шевченко О. Чи буде вторгнення в Нарву: Балтійська стратегія Володимира Путіна [Електронний ресурс] / Ольга Шевченко // Focus.ua : [вебсайт]. — 2025. — 1 серп. — Електрон. дані. Зазначено, що з початку 2000-их років РФ дедалі частіше діє і сприймається як агресивна і ревізіоністська сила на світовій арені, а військова інтервенція Кремля в Грузію у 2008 р., анексія Криму у 2014 р. й вторгнення в Україну викликали серйозну стурбованість майбутніми амбіціями Москви. «Фокус» переклав велику статтю науковців, фахівців із питань оборони та безпеки Хольгер Мьольдер (Естонія) й Еріка Шираєва (США), опубліковану на порталі «National Interest». Вказано, що стаття вийде у трьох частинах: у ч. 1 йдеться про стратегічне прогнозування дій РФ та історичний екскурс у відносини народів Балтії та росіян. Розглянуто три підходи до стратегічного прогнозування РФ, історичні аналогії та балтійський прецедент. Текст: <https://focus.ua/uk/voennye-novosti/717098-vtorgnennya-rf-kreml-destabilizuye-baltiyyu-y-dumaye-pro-viynu-detali>

190. Шевченко Ю. "Східний щит": Польща створить мобільні укріплення на кордоні з Росією [Електронний ресурс] / Юлія Шевченко // Focus.ua : [вебсайт]. — 2025. — 1 серп. — Електрон. дані. За повідомленням "Polskieradio", заступник міністра оборони Польщі Цезарій Томчик під час свого візиту до Литви заявив, що на кордоні Польщі з РФ вздовж оборонної лінії запланували викопати 700 км пересувних фортифікаційних укріплень,

встановити мінні поля і протитанкові їжаки, а також системи відеоспостереження. Вказано, що траншеї та протитанкові загородження розмістять у тих місцях, де це буде визнано військовими необхідним. Текст: <https://focus.ua/uk/voennye-novosti/717355-polshcha-buduye-mobilni-ukriplennya-na-kordoni-iz-rosiyeyu>

191. **Шевчук А. Відомо, скільки дітей в Україні розпочнуть навчальний рік у вересні** [Електронний ресурс] / А. Шевчук // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 5 серп. — Електрон. дані. *Як повідомила Прем'єр-міністерка Юлія Свириденко за підсумки наради з міністром освіти Оксеном Лісовим, у вересні навчальний рік розпочнуть у класах або онлайн понад 3 млн дітей. За словами посадовиці, відсутність укриттів у закладах освіти знижує якість навчання й ускладнює можливість організовувати очні заняття. Тому продовжується будівництво нових підземних шкіл-укриттів та оновлення наявних. Також забезпечується підвезення учнів на нових шкільних автобусах. Ю. Свириденко наголосила, що особливу увагу приділяється школам у прифронтових регіонах.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4805213-vidomo-skilky-ditei-v-ukraini-rozpochnut-navchalnyi-rik-u-veresni>

192. **Шевчук А. Генштаб розповів про ситуацію на фронті** [Електронний ресурс] / А. Шевчук // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 3 серп. — Електрон. дані. *Наведено інформацію Генерального штабу Збройних сил України (ЗСУ) щодо ситуації на всіх напрямках фронту станом на ранок 1257-ої доби широкомасштабної збройної агресії РФ проти України. Зазначено, що за минулу, 1256-ту, добу на фронті зафіксовано 138 бойових зіткнень. Найбільше - на Покровському, Північно-Слобожанському, Курському та Лиманському напрямках. Авіація, ракетні війська й артилерія Сил оборони уразили дев'ять районів зосередження особового складу, озброєння та військової техніки, два пункти управління, одну радіолокаційну станцію та п'ять артилерійських засобів ворога.* Текст:

<https://ua.korrespondent.net/ukraine/4804646-henshtab-rozpoviv-pro-sytuatsiui-na-fronti>

193. **Шевчук А. Сирський зробив заяву про мобілізацію в Україні** [Електронний ресурс] / А. Шевчук // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 5 серп. — Електрон. дані. *Наведено тези допису у Facebook Головнокомандувача Збройних сил України (ЗСУ) Олександра Сирського щодо наради за підсумками діяльності ЗСУ в липні. За його словами, влада РФ має на меті до кінця року сформувати 10 нових дивізій, дві вже створено. Тому не має іншого вибору, як продовжувати заходи мобілізації, поліпшувати бойову підготовку, посилювати безпілотну компоненту військ. Також продовжується корпусна реформа, щоб управління військами стало ефективнішим. О. Сирський також розповів, що найскладніша ситуація на фронті - на Покровському, Добропільському та Новопавлівському напрямках. Він додав, що втрати росіян у липні склали понад 33,2 тис. осіб, що на 800 осіб більше, ніж попереднього місяця. Незважаючи на це, противник збільшує своє угруповання на 9000 осіб щомісяця.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4805299-syrskiyi-zrobyv-zaiavu-pro-mobilizatsiui-v-ukraini>

194. **Шевчук А. У Києві підрахували, скільки будинків постраждали від обстрілів РФ** [Електронний ресурс] / А. Шевчук // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 7 серп. — Електрон. дані. *Наведено інформацію Київської міської державної адміністрації (КМДА) про те, що кількість найбільш пошкоджених багатоквартирних житлових будинків у Києві, з яких частині мешканців довелося відселитися, цього року збільшилася вдвічі, у порівнянні з минулими роками повномасштабної війни. Із 88 таких об'єктів, 49 включено у цьому році. Зазначено, що в столиці вже відновили 25 сильно пошкоджених будинків; ще на семи об'єктах тривають роботи; щодо інших - триває розробка проєктно-кошторисної документації, отримання експертних звітів і необхідних дозволів. Вказано, що постраждали мешканці будинків через районні управління соціальної та ветеранської політики можуть подати*

заяву на одноразову матеріальну допомогу в розмірі 10 тис. грн (у межах міської програми «Турбота. Назустріч киянам»). Тим, чиє житло визнають непридатним, виплачують одноразово 40 тис. грн на оренду тимчасового житла, а до моменту відновлення житла (максимально 1 рік) вони отримують щомісячну допомогу в розмірі 20 тис. грн. Окрім цього, всі, чиє житло зазнало пошкоджень, мають отримати допомогу в межах державної програми «ЄВідновлення» через застосунок «Дія». Текст: <https://ua.korrespondent.net/city/kyev/4805847-u-kyievi-pidrakhuvaty-skilky-budynkiv-postrazhdaly-vid-obstriliv-rf>

195. **Шевчук І. Застосувавши механізований штурм, росіяни захопили місто, яке ЗСУ утримували понад рік — ISW** [Електронний ресурс] / Іван Шевчук // Дзеркало тижня. – 2025. – 8 серп. — Електрон. дані. *За оцінкою Інституту вивчення війни (ISW), російські війська могли завершити захоплення Торецька, просунувшись у сусідні населені пункти — Катеринівку та Щербинівку. Просування здійснювалося силами механізованої роти. Також зауважено про активні дії ворога в околицях Олександро-Шультинного, Неліпівки та Русиного Яру. Водночас Генеральний штаб ЗСУ повідомив, що українські захисники відбили 10 атак на Торецькому напрямку, зокрема в районах Диліївки, Торецька та інших прилеглих сіл. Наголошено, що ситуація на цьому напрямку залишається напруженою.* Текст: <https://zn.ua/ukr/war/zastosuvavshi-mekhanizovaniy-shturm-rosijani-zakhopili-misto-jake-zsu-utrimovali-ponad-rik-isw.html>

196. **Шевчук І. У передмісті Одеси російські дрони уразили каналізаційно-насосну станцію — Кіпер** [Електронний ресурс] / Іван Шевчук // Дзеркало тижня. – 2025. – 8 серп. — Електрон. дані. *Йдеться про те, що в ніч на 8 серпня російські війська здійснили чергову атаку дронами на Одеський район. Попри успішну роботу протиповітряної оборони (ППО), уламки пошкодили будівлю каналізаційно-насосної станції та спричинили пожежу сухої трави в передмісті. Внаслідок вибухової хвилі на АЗС постраждав охоронець — чоловік отримав різані рани руки, його стан*

задовільний. Правоохоронці документують черговий воєнний злочин Росії проти цивільного населення. Текст: <https://zn.ua/ukr/war/u-peredmisti-odesi-rosijski-droni-urazili-kanalizatsijno-nasosnu-stantsiju-kiper.html>

197. **Шипуля В. Зустріч Зеленського з Путіним: Росія обирає війну** [Електронний ресурс] / Валерія Шипуля // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 7 серп. — Електрон. дані. *На переконання Президента України Володимира Зеленського, який неодноразово заявляв про готовність до зустрічі з очільником РФ В. Путіним, для досягнення серйозного результату та завершення війни необхідні переговори на рівні лідерів. І хоча українська сторона продовжує наполягати на таких прямих перемовинах, РФ традиційно не надає жодної конкретики щодо зустрічі, що є черговою спробою затягнути час. Експерти кажуть, що наразі зустріч лідерів залишається можливою перспективою, адже логіку проведення підготовки до саміту лідерів росіяни бачать по-іншому. Названо причини малої ймовірності зустрічі В. Зеленського та В. Путіна. Наголошено, що Москва використовуватиме час для наступу на Україну, щоб отримати переваги на полі бою, які потім висуватиме на переговорах. Серед факторів, які можуть вплинути на очільника Кремля та змусити його до дій – тиск Президента США Д. Трампа, а також тверда позиція Заходу - рішучість міжнародної спільноти, зокрема США, Європи та НАТО.* Текст: <https://ua.korrespondent.net/articles/4805721-zustrich-zelenskoho-z-putiny-m-rosiia-obyraie-viinu>

198. **Шипуля В. Реактивні Шахеди: як боротися з новою загрозою** [Електронний ресурс] / Валерія Шипуля // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 1 серп. — Електрон. дані. *Йдеться про застосування РФ реактивних дронів-камікадзе «Герань-3» - модернізованої версії «Shahed-238». Масового застосування поки що не зафіксовано, але вже були поодинокі атаки, зокрема, під час обстрілу України 30.07.2025. За словами експертів, застосування реактивних ударних дронів є відповіддю РФ на ефективну роботу українських зенітних дронів-перехоплювачів. Збивати такі безпілотники може переважно*

винищувальна авіація або ж наземні комплекси протиповітряної оборони (ППО) середнього та більшого радіусу дії. Втім експерти поки що заспокоюють: реактивний Шахед – дуже дорогий і технологічно набагато складніший за «звичайні» ірано-російські безпілотники; крім того, виробляти масово реактивні двигуни для Шахедів доволі складно. Текст: <https://ua.korrespondent.net/articles/4804248-reaktyvni-shakhedy-yak-borotysia-z-novoui-zahrozoui>

199. Шипуля В. Холодна війна 2.0: РФ скасувала мораторій на РСМД [Електронний ресурс] / Валерія Шипуля // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 6 серп. — Електрон. дані. Зважаючи на заяву РФ про скасування мораторію на розміщення ракет середньої та меншої дальності (РСМД) наземного базування, розглянуто, як це вплине на ситуацію в світі. Вказано, що росіяни показово скасували мораторій після того, як Президент США Д. Трамп заявив, що країна повністю готова до ядерної війни з РФ, якщо виникне така потреба, та оголосив про розміщення двох атомних підводних човнів «у відповідних районах» на випадок можливої спроби ядерного удару РФ по США. На думку експертів, заява РФ щодо мораторію – легітимізація ситуації, яка вже існує, та черговий засіб пропаганди; це є частиною стратегії залякування Заходу та виправдання власних мілітаристських амбіцій, а також реакцією на стратегічні дії США, що завдали Москві відчутних ляпасів на військовому та економічному фронтах. Резюмовано: США застосовують ту ж стратегію, яку використовували проти СРСР - економічне виснаження через втягування у гонку озброєнь. Росія вже втягнута у нову «холодну війну», класична модель якої – стратегія на виснаження. І стратегічна ініціатива в цій великій грі зараз належить не РФ. Текст: <https://ua.korrespondent.net/articles/4805415-kholodna-viina-20-rf-skasuvala-moratorii-na-rsmd>

200. Шипуля В. PURL: за американську зброю для України заплатить НАТО [Електронний ресурс] / Валерія Шипуля // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 8 серп. — Електрон. дані. Розглянуто, як працює

ініціатива «Список пріоритетних потреб України» або PURL (Prioritized Ukraine Requirements List) – новий механізм, створений США та НАТО для прискореного постачання американського озброєння в Україну, що стартувала у серпні. Фінансують її європейські країни-члени Альянсу та Канада, а не безпосередньо США. Окреслено механізм функціонування PURL: на першому етапі Україна складає список пріоритетних військових потреб, який затверджується Верховним головнокомандувачем Об'єднаних збройних сил НАТО в Європі (SACEUR); далі країни НАТО (крім США) та Канада роблять добровільні внески в межах ініціативи; закупівля зброї здійснюється безпосередньо на американському ринку або зі складів США, що дозволяє швидко та у великих обсягах постачати критично важливе озброєння. Наголошено, що партнери України планують надавати військову допомогу кожні два-три тижні, щоб забезпечити її безперервність; PURL не замінить, а доповнить вже існуючі програми підтримки та допоможе відшкодувати обсяги, затверджені раніше. Акцентовано, що попри західну допомогу, Україна має зосередитися на розвитку власного військово-промислового комплексу (ВПК). Текст: <https://ua.korrespondent.net/articles/4806029-PURL-za-amerykansku-zbroui-dlia-ukrainy-zaplatyt-nato>

201. Ще один крок до формування повноцінної інфраструктури серійного виробництва боєприпасів в Україні [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 5 серп. [№ 404]. – Електрон. дані. Як повідомили у Комітеті Верховної Ради України (ВР України) з питань цифрової трансформації, виробники вибухових речовин зможуть отримати допомогу на масштабування виробництва. Зазначено, що уряд ухвалив постанову про запуск окремого грантового конкурсу від defence tech кластера Brave1. Мета — швидко забезпечити Сили оборони України вибуховими речовинами для максимального ураження ворога. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/385669>

202. Щодо створення сприятливих умов для започаткування та розвитку ветеранського підприємництва [Електронний ресурс] / Прес-

служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 2 серп. [№ 403]. – Електрон. дані. *Подано інформацію, що 31 липня 2025 р. Верховна Рада України (ВР України) ухвалила в другому читанні та в цілому Закон України про ветеранське підприємництво (законопроект за реєстр. № 10258). Зазначено, що метою Закону є створення сприятливих умов для започаткування та розвитку ветеранського підприємництва, підвищення його конкурентоспроможності, вирішення проблем реінтеграції ветеранів війни в цивільне життя та сприяння сталому розвитку України в цілому.* Текст: <https://www.golos.com.ua/article/385640>

203. **Яжинська М. Проблеми застосування міжнародних санкцій у контексті прав людини** [Електронний ресурс] / Марія Яжинська // Юрид. газ. – 2025. – 8 серп. – Електрон. дані. *За словами автора статті, міжнародні санкції стали важливим інструментом зовнішньої політики, спрямованим на зміну поведінки держав, що порушують міжнародне право чи права людини. Системи санкцій можуть бути як економічними, так і політичними, і використовуються міжнародними організаціями, державами або коаліціями держав. Однак питання ефективності санкцій і їх впливу на права людини є надзвичайно складними й потребують глибокого теоретичного і практичного аналізу. Розглянуто такі питання: теоретичний аналіз міжнародних санкцій; практичні проблеми застосування санкцій та їх вплив на права людини (негативний вплив на цивільне населення, втручання в гуманітарні місії, легітимізація репресій); підходи до покращання ефективності санкцій у контексті прав людини тощо.* Текст: <https://yur-gazeta.com/dumka-eksperta/problemi-zastosuvannya-mizhnarodnih-sankciy-u-konteksti-prav-lyudini.html>

204. **Як ветерани та ветеранки можуть отримати безплатну послугу зуболікування та протезування** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 9 серп. [№ 408]. – Електрон. дані. *Йдеться про те, що для ветеранів і ветеранок доступні безоплатні послуги зуболікування та зубопротезування. Отримати*

їх можна у медзакладах, які уклали договори з НСЗУ, незалежно від місця проживання чи реєстрації. Повідомлено, що інфокампанія «Можливості для ветеранів та ветеранок» реалізовується в межах партнерства Мінветеранів та Програми реінтеграції ветеранів, яку втілює IREX за підтримки Державного департаменту США. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/385803>

205. **Як отримати психологічну підтримку** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 9 серп. [№ 408]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що Міністерство у справах ветеранів України підписало меморандум про співпрацю з громадською організацією «Психологічна підтримка та реабілітація «Вільний вибір» — щоб посилити психосоціальну допомогу ветеранам, ветеранкам і членам родин загиблих Захисників та Захисниць. Зауважено, що команда «Вільного вибору» вже понад дев'ять років працює з наслідками травматичного досвіду, супроводжує учасників бойових дій, надає кризову та тривалу психологічну допомогу, проводить індивідуальні й групові заняття, реалізує освітні програми для фахівців. Зауважено, що системна взаємодія держави та професійної команди фахівців допоможе зробити психологічну підтримку доступнішою, гнучкішою та ефективнішою для тих, хто її потребує. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/385805>

Книги, статті з наукових періодичних і продовжуваних видань

206. **Амосов Ю. Роль індикаторів сталого розвитку у формуванні тимчасових поселень для ВПО** [Електронний ресурс] / Юрій Амосов // Сучас. проблеми архітектури та містобудування : наук.-техн. зб. / Київ. нац. ун-т. буд-ва і архіт. – Київ, 2025. – Вип. 71. – С. 212-228. Проаналізовано міжнародний та український досвід оцінювання сталого розвитку урбанізованого середовища. Означено два підходи до побудови індикаторів сталого розвитку населеного пункту: побудова системи індикаторів та

інтегральних, агрегованих індексів, за якими можна дати комплексну оцінку розвитку тимчасового населеного пункту. Особливу увагу приділено алгоритму розрахунку індексів соціоекономічного та екологічного розвитку та моделюванню гармонізації сталого розвитку тимчасового поселення місткістю понад 1000 жителів. Текст:

<http://archinform.knuba.edu.ua/article/view/330338/321131>

207. Біннатов О. Роль державного управління в стимулюванні інноваційного розвитку малого підприємництва в умовах євроінтеграції [Електронний ресурс] / Олег Біннатов // Публіч. упр.: концепції, парадигма, розвиток, удосконалення. – 2024. – № 8. – С. 6-16. *Акцентовано увагу на важливості ефективної державної політики в перехідний період до інноваційної моделі економіки. Розкрито значення малого бізнесу для соціально-економічного розвитку та визначено основні бар'єри, зокрема низька інноваційна активність. Проаналізовано вплив державних механізмів – фінансової підтримки, податкового регулювання, доступу до ринків і технологій – на стимулювання інновацій. Особливу увагу приділено необхідності адаптації українського законодавства до європейських стандартів і створення сприятливого середовища для підприємницької діяльності. Підкреслено, що ефективне державне управління є ключем до підвищення конкурентоспроможності малого бізнесу та забезпечення сталого економічного зростання в умовах війни та інтеграції до європейського простору.* Текст:

<https://pa.journal.in.ua/index.php/pa/article/view/134>

208. Ващенко С. Особливості управління людськими ресурсами на державній службі в Україні в умовах воєнного стану [Електронний ресурс] / Сергій Ващенко, Валентина Губенко // Публіч. упр.: концепції, парадигма, розвиток, удосконалення. – 2024. – № 8. – С. 17-27. *Проаналізовано особливості управління людськими ресурсами на державній службі України в умовах воєнного стану. Розглянуто основні виклики, зокрема збільшення кадрового складу, нестачу нормативної чіткості, відсутність єдиної*

кадрової політики та дефіцит кваліфікованих кадрів. Наголошено на потребі реформування правового регулювання управління персоналом, адаптації трудового законодавства до умов війни та його гармонізації з європейськими стандартами. Особливу увагу приділено проблемі формування кадрового резерву для деокупованих територій. Підкреслено, що воєнний стан спричинив трансформацію підходів до роботи державних службовців і створив нові виклики й можливості для розвитку кадрового потенціалу державної служби.

Текст: <https://pa.journal.in.ua/index.php/pa/article/view/135>

209. **Великий Луг чи Каховське водосховище: сучасне бачення** / [О. В. Василюк та ін. ; упоряд. В. В. Колодежна, О. В. Василюк ; Укр. природоохорон. група та ін.]. – Чернівці : Друк Арт, 2025. – 127 с. : іл., табл. – (Серія «Метаморфози Великого Лугу» ; вип. 2) (Проект «Advocating for the environment and local communities of the future for the former Kakhovka Reservoir and Kakhovka HPP»). **Шифр зберігання в Бібліотеці: Б376145** Видання присвячено передусім оцінці сценаріїв для території колишнього Каховського водосховища та південного регіону України, що в минулому залежав від нього. Досліджено можливі варіанти відродження регіону, включаючи варіанти повернення природних екосистем і вирішення сучасних господарських потреб, створення нового водосховища та низку інших оригінальних сценаріїв. Наведена у виданні оцінка сценаріїв базується на ретельному аналізі екологічних і соціальних наслідків створення водосховища в середині ХХ ст. та його впливу на природні ландшафти, місцеві громади й економіку регіону. Особливу увагу приділено сучасним викликам, що постали після руйнування греблі Каховської ГЕС у червні 2023 р., та перспективам сталого розвитку цієї унікальної території.

210. **Вовк А. Сучасні проблеми публічного управління забезпеченням кібербезпеки в Україні** [Електронний ресурс] / Артем Вовк // Публіч. упр.: концепції, парадигма, розвиток, удосконалення. – 2024. – № 8. – С. 28-35. Систематизовано наукові дослідження сучасних проблем публічного управління у сфері кібербезпеки в Україні. Визначено ключові поняття,

зокрема кібербезпеку як захист комп'ютеризованих систем від несанкціонованого доступу та загроз. Проаналізовано сучасні виклики, зокрема постійне оновлення кіберзагроз, високі ризики у фінансовому секторі та загрози витоку персональних даних органів влади. Виокремлено інноваційні підходи до забезпечення кібербезпеки, такі як розвідка загроз, машинне навчання, архітектура нульової довіри та управління ризиками. Окреслено напрями вдосконалення публічного управління: впровадження новітніх технологій захисту, розвиток кадрового потенціалу, вдосконалення нормативно-правової бази, активізація міжнародного співробітництва, а також проведення комплексних наукових досліджень. Акцентовано на необхідності скоординованих дій усіх суб'єктів кібербезпеки для ефективної протидії кіберзагрозам. Текст:

<https://pa.journal.in.ua/index.php/pa/article/view/136>

211. **Задоя К. П. Генеза інституту командної відповідальності в міжнародному кримінальному праві** [Електронний ресурс] / К. П. Задоя // *Право і сусп-во.* – 2025. – № 3, т. 1. – С. 240-249. Досліджено становлення й розвиток інституту командної відповідальності в міжнародному кримінальному праві, що відображено в ст. 31-І Кримінального кодексу України (КК України) після ратифікації Римського статуту Міжнародного кримінального суду (МКС). Окреслено еволюцію цього правового інституту від його зародження після Другої світової війни до сучасного регулювання у Римському статуті. Вказано, що початкове становлення командної відповідальності відбулося у межах діяльності військових трибуналів, що діяли після Другої світової війни на теренах Європи та Далекого Сходу, та які констатували, що міжнародне право покладає на військових командирів обов'язок запобігати злочинам підлеглих, а невиконання цього обов'язку є підставою для індивідуальної кримінальної відповідальності командирів. Зокрема вказано, що в статтях 7(3) і 6(3) статутів міжнародних кримінальних трибуналів для Югославії та Руанди було уточнено як суб'єктивні, так і об'єктивні критерії відповідальності начальників, а в

статті 86(2) Додаткового протоколу I до Женевських конвенцій, що стосується захисту жертв міжнародних збройних конфліктів, закріплено обов'язки військових командирів реагувати на воєнні злочини підлеглих в міжнародному договірному праві. Текст:

http://pravoisuspilstvo.org.ua/archive/2025/3_2025/part_1/37.pdf

212. **Задоя К. П. Проблеми юридичної природи інституту кримінальної відповідальності військових командирів, інших осіб, які фактично діють як військові командири, та інших начальників (командної відповідальності)** [Електронний ресурс] / К. П. Задоя // Юрид. наук. електрон. журн. – 2025. – № 6. – С. 174-176. Розглянуто проблеми юридичної природи інституту кримінальної відповідальності військових командирів, інших осіб, які фактично діють як військові командири, та інших начальників (інституту командної відповідальності), відповідно до ст. 31-1 Кримінального кодексу України (КК України). Вказано, що зазначена норма була запроваджена у зв'язку з ратифікацією Римського статуту Міжнародного кримінального суду (МКС) і ґрунтується на положеннях його ст. 28. Доведено, що інститут командної відповідальності не охоплює відповідальності за віддання наказу, та констатовано, що таке діяння згідно з міжнародним і національним правом є проявом співучасті в кримінальному правопорушенні. Текст: http://lsej.org.ua/6_2025/37.pdf

213. **Знищення Каховського водосховища: наслідки для довкілля** / [О. В. Василюк та ін. ; упоряд. В. В. Колодежна, О. В. Василюк ; Укр. природоохорон. група та ін.]. – Чернівці : Друк Арт, 2025. – 111 с. : іл., табл. – (Серія «Метаморфози Великого Лугу» ; вип. 1) (Проект «Documenting the environmental changes caused by the destruction of the Kakhovka Reservoir»). **Шифр зберігання в Бібліотеці: БЗ76146** У виданні узагальнено інформацію про екологічні, економічні та соціальні наслідки, спричинені підривом греблі Каховської ГЕС у червні 2023 р. (воєнний злочин та потенційно акт екоциду, здійснений армією Росії о 2:50 6 червня 2023 р. під час російського повномасштабного вторгнення до України). Проаналізовано наслідки для

природоохоронних територій, біорізноманіття, ґрунтів, водних ресурсів і клімату. Описано перші відомості про відновлення екосистем на місці колишнього водосховища.

214. Куприкова М. Стан дотримання права на освіту у Краматорській, Покровській та Добропільській територіальних громадах Донецької області : регіон. аналіз стану дотримання прав людини [Електронний ресурс] / Марина Куприкова, Олександр Кадієвський, Марія Авраменко ; Укр. Гельсін. спілка з прав людини. – [Б. м.], 2025. – 44 с. – Електрон. дані. – Режим доступу: https://www.helsinki.org.ua/wp-content/uploads/2025/07/Stan-dotrymannia-prava-na-osvitu_Donechchyna.pdf. – Назва з екрана. – Дата публікації: 24.07.2025 *Вказано, що дослідження проводилося за методологією «Місцевий індекс прав людини», розробленою експертами УГСПЛ з урахуванням специфіки роботи органів місцевого самоврядування (ОМС) під час збройного конфлікту. Моніторинг тривав з 1 жовтня по 15 грудня 2024 р. і включав аналіз офіційних документів, інформаційних ресурсів, звітів громадських організацій, а також опитування та спостереження. Звіт відображає стан дієвості місцевих політик у сфері дотримання прав людини у Краматорській, Покровській і Добропільській громадах Донецької області та визначає необхідні заходи задля підвищення ефективності роботи депутатського корпусу, виконавчих органів місцевої ради та голови громади щодо дотримання прав і гарантій мешканців громади.*

215. Матеріали X Всеукраїнської мультидисциплінарної конференції «Чорноморські наукові студії», 17 травня 2024 року, м. Одеса, Україна. – Львів ; Торунь : Liha-Pres, 2024. – 305 с. : іл. **Шифр зберігання в Бібліотеці: A839440** *Зі змісту: Акти Європейського Союзу як джерело національного законодавства України / М. П. Дамаскін. – С. 20-22; Поняття та ознаки воєнних злочинів / А. М. Нагорний. – С. 50-52; Цифровий аспект надання фінансових послуг: гармонізація законодавства до стандартів ЄС / М. С. Овсянніков. – С. 53-55; Система міжнародно-правових санкцій: історичний аспект / М. В. Ольшак. – С. 56-58; Вплив економічних*

санкцій на екологічну безпеку / С. К. Пахомі. – С. 61-63; До питань правової та соціальної підтримки військовослужбовців, включаючи відновне правосуддя, розвиток резильєнтності та здатності протидії ворожим інформаційно-психологічним операціям / І. В. Светлічний, Л. І. Бурчак. – С. 76-80; Особливості підходу до поняття агресії в сучасному міжнародному праві / Ю. Шабан. – С. 94-96.

216. **Матеріали II науково-практичної конференції "Наука сьогодні: інновації, досягнення та перспективи", (29 - 30 листопада 2024 року), [м. Одеса].** — Одеса : Молодий вчений, 2024. — 95 с. : іл. — (Молодий вчений. Конференція). **Шифр зберігання в Бібліотеці: A839306** *Зі змісту: До питання системи загроз і зумовлених ними ризиків у сфері національної безпеки України / К. А. Аванесян, А. В. Діміч. – С. 54-57; Захист критичної інфраструктури України в умовах військових і кібернетичних загроз / В. В. Дубовик. — С. 58-60.*

217. **Матеріали III Всеукраїнської науково-практичної конференції «Трансформація українського суспільства в цифрову еру», 22 березня 2024 року.** — Львів ; Торунь : Liha-Pres, 2024. — 104 с. : іл., табл. **Шифр зберігання в Бібліотеці: A839443** *Зі змісту: Трансформація соціальної політики України у післявоєнний період / Л. В. Ярова. – С. 44-48; Генеза ціннісної системи сучасної України перед загрозами зовнішньої агресії / Н. М. Єфтені, Ю. І. Шмаленко. – С. 63-67.*

218. **Міжкультурна комунікація в контексті глобалізаційного діалогу: стратегії розвитку :** зб. матеріалів III міжнар. наук.-практ. конф., 23 - 25 трав. 2024 р. / М-во освіти і науки України, Одес. нац. мор. ун-т. — Одеса : Олді+, 2024. — 178 с. : іл. **Шифр зберігання в Бібліотеці: A839288** *Зі змісту: Мовна міжкультурна комунікація як важливий елемент інтеграції українських біженців / Л. Степченко. – С. 24-27; Інформаційні війни як прояв ворожої комунікації в сучасному інформаційному просторі / І. Нєнов, В. Ногай. – С. 67-70; Публікаційне досвід міжнародних злочинів: геноцид, злочини проти людяності, воєнні злочини / В. Стекольников, С. Кузьмук. —*

С. 70-75; Південно-західна євроінтеграція України крізь призму українсько-румунських відносин / М. Кулачинський, О. Сікорська. – С. 124-127; Захист. Підтримка. Допомога: UKRANIAN COMMUNITY «Ми разом», тепло коло «своїх» у Болгарії / Х. Вієр. – С. 133-135.

219. **Планування медичного забезпечення військових частин тактичного рівня у бойових умовах** : навч. посіб. / [М. І. Бадюк та ін.] ; за ред. М. І. Бадюка ; Збройні Сили України, Укр. військ.-мед. акад. – Вид. 3-тє, переробл. і допов. – Київ : Людмила, 2025. – 279 с. : іл., табл. **Шифр зберігання в Бібліотеці: БЗ76451** Розглянуто організацію і застосування механізованого і танкового батальйонів у загальновійськовому, в оборонному та наступальному боях. Наведено організаційну структуру медичної служби та управління медичною службою механізованої бригади і механізованого батальйону. Розглянуто організацію медичного забезпечення механізованого батальйону в оборонному та наступальному боях. Розглянуто організацію медичного забезпечення та управління медичною службою механізованого батальйону в оборонному та наступальному боях.

220. **Плутницька К. М. Злочини проти людяності в контексті національного та міжнародного кримінального права** [Електронний ресурс] / Катерина Миколаївна Плутницька // Успіхи і досягнення у науці. – 2025. – № 7. – С. 138-145. Досліджено злочини проти людяності як складної правової категорії, що має особливе значення для сучасного міжнародного та національного кримінального права. З урахуванням актуальних політико-правових реалій, зокрема повномасштабної агресії РФ проти України, проаналізовано сутність цих злочинів через призму їх нормативного закріплення в Римському статуті Міжнародного кримінального суду (МКС) та в Кримінальному кодексі України (КК України), доповненому ст. 442-1. Розглянуто ознаку "політики держави або організації" як організаційного контексту злочину, що є однією з головних складових у доказуванні на практиці, та висвітлено різні підходи до визначення катування. Наведено приклади міжнародної судової практики та виявлено як позитивні зрушення,

так і слабкі місця, у гармонізації національного права з міжнародним. Текст: <http://perspectives.pp.ua/index.php/sas/article/view/26762/26737>

221. **Половенко Г. Життя як уламки скла:** (щоденники прифронт. Миколаєва) / Ганна Половенко. – Миколаїв : І. Гудим, 2024. – 243 с. : іл. – Кн. є продовж. перших 2 частин з назвою «Миколаїв. 24.02.2022». **Шифр зберігання в Бібліотеці: B376141** Ця книга – щоденники прифронтового Миколаєва, написані волонтеркою та письменницею Ганною Половенко. Для більш чіткого розуміння, особисті враження підкріплені повідомленнями з новинних сайтів й дописами з соцмереж. Події починаються 24.02.2022 і охоплюють майже два роки. Що робити: тікати чи залишитись? Як пережити воєнні будні разом із сім'єю? Як не зламатися, коли світ навколо щоденно перетворюється на уламки? Авторка, як і кожен, хто був в Миколаєві в ті страшні часи, була змушена відшукувати особисті відповіді на ці питання.

222. **Реформування та стабілізація економіки в контексті міжнародного співробітництва :** [матеріали] Всеукр. наук.-практ. конф., 25 жовт. 2024 р., [м. Одеса] / М-во освіти і науки України, Одес. нац. ун-т ім. І. І. Мечникова. – Львів ; Торунь : Liha-Pres, 2024. – 191 с. : іл., табл. **Шифр зберігання в Бібліотеці: A839305** Зі змісту: Планування заходів і організація відновлення електромереж після терористичних атак / В. М. Горбачук, Д. І. Ніколенко, Я. Д. Ніколенко. – С. 24-28; Основні грантові програми Європейської комісії для спільних проєктів Україна – ЄС / М. Я. Кобеля-Звір. – С. 120-123; Аналіз міжнародної торгівлі України з ЄС / В. Г. Лежєнькова, І. С. Аннілова. – С. 156-159.

223. **Тенденції та перспективні напрями побудови екосистеми управління персоналом державної служби** [Електронний ресурс] / Алла Зленко, Вячеслав Редзюк, Юрій Лященко, Яна Зленко // Публіч. упр.: концепції, парадигма, розвиток, удосконалення. – 2024. – № 8. – С. 55-65. *Досліджено структуру та функціональні особливості екосистеми управління персоналом державної служби України. Наголошено на необхідності*

формування цілісної системи, яка охоплює відбір, навчання, підвищення кваліфікації, мотивацію, кар'єрне планування та оцінювання результатів роботи державних службовців. Розглянуто важливість використання сучасних інформаційних технологій та інструментів управління для оптимізації кадрових процесів, а також забезпечення ефективної комунікації між державними службовцями та громадськістю. Особливу увагу приділено вдосконаленню організаційно-правових механізмів управління персоналом в умовах воєнного стану та впровадженню європейських принципів публічного управління. Підкреслено значення розвитку людського потенціалу та соціального забезпечення як передумови інноваційного оновлення системи державної служби. Текст: <https://pa.journal.in.ua/index.php/pa/article/view/133>

224. Трансформація соціально-містобудівних підходів до формування рекреаційної інфраструктури [Електронний ресурс] / Тамара Панченко, Андрій Голуб, Ірина Мерилова, Світлана Сторожук // Сучас. проблеми архітектури та містобудування : наук.-техн. зб. / Київ. нац. ун-т. буд-ва і архіт. – Київ, 2025. – Вип. 71. – С. 301-316. Проаналізовано сучасні проблеми рекреаційних територій та інфраструктури України, встановлено ступінь впливу військових дій в результаті російської агресії на загальний стан рекреаційних ресурсів і руйнування інфраструктури, зокрема, таких як курорти українського Приазов'я та Криму (в юрисдикції України їх залишилось 21 % від довоєнних часів). Враховуючи потреби у реабілітації постраждалих від війни та інших соціальних груп, визначено, що у повоєнні роки українське суспільство зіштовхнеться з гострою нестачею національних приморських ресурсів. Пропонується розробити перспективну державну програму розвитку курортів, зон рекреації і туризму, природно-заповідного фонду; підготувати проєкт Закону України «Про території оздоровчого, рекреаційного та історико-культурного призначення» - для встановлення правил їх освоєння та відновлення з урахуванням їх охоронного статусу як об'єктів резервного цільового фонду. Текст: <http://archinform.knuba.edu.ua/article/view/330394/321137>

225. **Туровець О. Містобудівні інноваційні центри як інструмент економічного розвитку України** [Електронний ресурс] / Олексій Туровець // Сучас. проблеми архітектури та містобудування : наук.-техн. зб. / Київ. нац. ун-т. буд-ва і архіт. – Київ, 2025. – Вип. 71. – С. 374-384. *Мета публікації - обґрунтування необхідності дослідження і створення в Україні нових містобудівних об'єктів – інноваційних багатофункціональних центрів територіально-просторового розвитку та їх різновиду – мультимодальних кластерів економічного зростання задля ефективної та продуктивної організації діяльності людей та покращання умов їх життєдіяльності. Розглянуто досвід перетворення Амстердаму з рибальського селища на одне з найвпливовіших міст світу. Виявлено недоліки реалізації концепції кластеризації в існуючих формах об'єднань підприємств і бізнесів (технопарках, індустріальних та інноваційних парках, бізнес-інкубаторах і бізнес-кварталах). Обґрунтовано необхідність створення цих об'єктів в Україні, враховуючи сьогоденні реалії та майбутнє повоєнне відновлення.* Текст: <http://archinform.knuba.edu.ua/article/view/330487/321143>

226. **Шпирко І. Використання інноваційних технічних трендів НАТО як основа забезпечення національної безпеки** [Електронний ресурс] / Ігор Шпирко // Публіч. упр.: концепції, парадигма, розвиток, удосконалення. – 2024. – № 8. – С. 148-156. *Розглянуто роль Організації НАТО з науки та технологій у зміцненні науково-технічного сектору країн-членів і партнерів шляхом створення, обміну й використання передових знань і технологій для реалізації оборонних завдань Альянсу. Ключовою у цьому контексті є Доповідь «Науково-технологічні тренди: 2020 – 2040 рр.», яка окреслює перспективні та проривні технології, їх вплив на військові операції НАТО та оборонний потенціал. Увагу приділено аналітиці великих даних як базовому елементу для реалізації інших технологічних напрямів. Описано джерела великих даних, основні етапи їх обробки та ключові галузі застосування, включаючи глибоке навчання, візуальну аналітику, моделювання бойових сценаріїв, когнітивне зондування, фотоніку*

тощо. Наголошено на доцільності розробки та впровадження аналогічних технологій в Україні, з огляду на активну фазу війни, яка створює умови для їх апробації у реальних бойових умовах. Підкреслено важливість розвитку наукових інституцій та досліджень у сфері інноваційної військової безпеки з метою зміцнення національної безпеки України та її інтеграції до євроатлантичного науково-технологічного простору. Текст: <https://pa.journal.in.ua/index.php/pa/article/view/148>

**Підготовлено Відділом інформаційного забезпечення органів влади
Національної бібліотеки України імені Ярослава Мудрого**

**Відповідальний за випуск Н. Я. Зайченко
11 серпня 2025 р.**